
 
 
 

 
MØTEINNKALLING 

 
 

Utval: Kommunestyret 
Møtestad: Kommunestyresalen Herøy rådhus 
Dato: Onsdag 17.12.2014 
Tid: 12:00 Merk tida! 

 
 
Melding om forfall til tlf. 70081300. 
 
Forfall til møter i kommunale organer skal vere gyldig i hht. Lov om kommuner og 
fylkeskommuner § 40, nr. 1. 
 
Varamedlemer som får tilsendt sakliste, skal ikkje møte utan nærare innkalling.    
 
Det blir pause i møtet frå kl. 16.00 til 17.00. 
 _____________________________________________________________________ 
 
 
Dersom du ønskjer din habilitet vurdert i ei sak, må du melde skriftleg frå til 
Fellessekretariatet om dette i god tid før møtet (Forvaltningslova § 8, 3. ledd). 
 
 
 
 
 
Fosnavåg, 09.12.14 
 
 
Arnulf Goksøyr 
ordførar 



 
 

 
 
 

SAKLISTE: 
 

Saksnr Innhold 

PS 153/14 Godkjenning av innkalling og sakliste. 

PS 154/14 Protokoll frå førre møte. 

PS 155/14 Delegerte saker 

PS 156/14 Referatsaker 

PS 157/14 Veg frå Myklebust til Campus - godkjenning 
og finansiering 

PS 158/14 Gebyrregulativ 2015 - Avlaupsgebyr. 

PS 159/14 Fastsetting av avgiftssatsar for brøyting av 
private vegar for 2015 

PS 160/14 Herøy kulturskule, satsar gjeldande frå 
1.august 2015 

PS 161/14 Satsar for Skulefritidsordninga, frå 1.august 
2015 

PS 162/14 Gebyrregulativ for Slamtøming 2015. 

PS 163/14 Avfallsgebyr 2015 

PS 164/14 Feie og tilsynsgebyr 2015. 

PS 165/14 Endring av gebyrregulativ for dele- og 
byggesak, oppmåling og plan 

PS 166/14 Budsjett 2015 og økonomiplan 2015-2019 

PS 167/14 Ekstern gjennomgang av organisasjon, 
struktur og tenestenivå. 

PS 168/14 Budsjettendringar 2014 

PS 169/14 Kommunedelplan trafikktrygging 2015-
2018 - Slutthandsaming 

PS 170/14 Kommunereform - lokal framdriftsplan 

PS 171/14 Strategi for skuleutvikling 

PS 172/14 Vedk. avgrensa revidering av 
handlingsprogrammmet i kommunedelplan 
for idrett, fysisk aktivitet og friliftsliv 2015-
2018. 

PS 173/14 Tertialrapport per 01.09.2014. 

PS 174/14 Høyring - framlegg til oppheving av 
konsesjonslova og buplikta 



 

 Delegerte saker frå avdelingane 

DS 469/14 Tømrer Service AS 31/112 - Løyve til 
oppføring av tomannsbustad og garasje 

DS 470/14 Larsen Invest AS  37/358 - Løyve til 
bruksendring 

DS 471/14 Egersund Herøy AS 22/48 - Ferdigattest 

DS 472/14 Boguslaw Lopuszynski 34/401 - Løyve til 
oppføring av garasje 

DS 473/14 Magnus Lillestøl og Olaug Janne Husøy - 
60/375 - Einebustad 

DS 474/14 Ferdigattest - fyllingsarbeid på 79/83 

DS 475/14 Petter Oskar Pettersen Notø  40/6  - 
Mellombels bruksløyve 

DS 476/14 Tømrer Prosjekt as - 37/503 - Støttemur 

DS 477/14 Ferdigattest for hotell, konsertsal, kino og 
simulatorsenter i Fosnavåg sentrum 

DS 478/14 Frank Abrahamsen  83/86 - Løyve til tiltak 

DS 479/14 Herøy kommune 37/394 Løyve til sanering 
og gjenoppbygging av brannskada 
leilegheit 

DS 480/14 Aurvoll og Furesund  29/58 - Ferdigattest 
masseutskifting 

DS 481/14 Mellombels bruksløyve - 4/307 

DS 482/14 Ferdigattest - 33/25 

DS 483/14 Ferdigattest - 38/78 

DS 484/14 ferdigattest - 35/158 

DS 485/14 Ferdigattest - 38/138 

DS 486/14 Herøy Vasslag BA gnr 37 - Mellombels 
bruksløyve og førehandsvarsel 

DS 487/14 Herøy kommune  34/84 - Ferdigattest for 
opparbeiding av parkeringsplass 

DS 488/14 H. Kadir Dikbas 4/77 - Løyve til oppføring 
av garasje og tilbygg til einebustad 

DS 489/14 Tømrer Prosjekt AS 60/382 - Mellombels 
bruksløyve for seksjon 1 

  

Referatsaker 

RS 61/14 Møtekalendar 2015 
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Anlegg- og driftsavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: LSH Arkivsaknr: 2014/14 
    Arkiv: L81 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

225/14 Formannskapet 03.12.2014 

157/14 Kommunestyret 17.12.2014 
 
 
 
VEG FRÅ MYKLEBUST TIL CAMPUS - GODKJENNING OG FINANSIERING     
 

Møtebehandling: 

Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken 

Tilråding i Formannskapet - 03.12.2014  

1. Herøy kommune vedtek å bygge vegarm frå Myklebust til Campus. 
 

2. Herøy kommune vedtek å løyve 11,8 mill kroner til prosjektet. Løyvinga vert 
finansiert ved låneopptak. 

 
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
 
 

3. Herøy kommune vedtek å bygge vegarm frå Myklebust til Campus. 
 

4. Herøy kommune vedtek å løyve 11,8 mill kroner til prosjektet. Løyvinga vert 
finansiert ved låneopptak. 
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Særutskrift: 
Anleggs- og drifsavdelinga v/Lene S. Huldal, her 
Statens vegvesen v/Arne Leikanger, arne.leikanger@vegvesen.no  
Økonomileiar, her 

mailto:arne.leikanger@vegvesen.no
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Vedlegg: 
1 Avtale med SVV 
2 Oversiktskart 
3 Avtale med grunneigar gnr/bnr 37/50 
 
Bakgrunn: 
Vedtak i K-sak 20/14, 27.02.2014: 

1. Herøy kommunestyre bed administrasjonen hente inn anbod på bygging av 
vegarm frå FV 654 Myklebust til kulturhusområde/badeland snarast råd. 
Kostnadsoverslag og finansiering skal leggast fram for kommunestyret for 
endeleg avgjerd før bygging av vegarma.  

2. Herøy kommune godkjenner utkast til avtale mellom Herøy kommune og 
Statens vegvesen.  

3. Ordførar har fullmakt til å signere avtalen på vegne av kommunen. 
 
Prosjektet er no detaljprosjektert og anbod er henta inn. Denne saka gjeld 
finansiering og endeleg vedtak om å byggje vegen.  
 
Saksopplysningar: 
Dagens situasjon 
I februar 2015 skal nytt badeland stå ferdig og vil føre til auka trafikkbelastninga på 
eksisterande veg (Lisjebøvegen frå kyrkja og ned til Campusområdet). Det er 
allereie mykje trafikk på denne vegen, hovudsaklig knytt til skule og fritidsaktivitetar. 
Vegen er ikkje dimensjonert for bussar og det er lite rom for utviding på dei smalaste 
punkta.  
  
Ny veg 
Den nye vegen som er planlagt frå Myklebust til Campus skal i framtida inngå som 
ein del av ny innfartsveg til Fosnavåg. Kommunen skal etter inngått avtale med 
Statens vegvesen, drifte vegen fram til fylket tek over når resten av innfartsvegen er 
utbygd. Som følgje av dette så skal Statens vegvesen ha høve til å møte ved 
byggemøte og deira tidsbruk skal fakturerast kommunen.  
 
Ny tilkomst til Campusområdet vil medføre ei sikrare trafikkavvikling og inkluderar 
også gang- og sykkelveg og komplett veglysanlegg. Den nye vegen er også viktig i 
beredskapssamanheng. 
 
Steinmasser 
I samband med utbygging av uteområdet ved Campus har det vorte teke ut store 
mengder fjell. Overskotsmassane etter at uteområdet og vegbygginga på Campus-
området er ferdig opparbeidd ligg i deponi i/ved rundkøyringa til framtidig 
innfartsveg. Utsprenging og opparbeiding av uteområde og veg er kosta av 
kommunen i eit eige prosjekt. Ein ser det som prinsipielt korrekt og formålstenleg at 
inntekter og utgifter vert postert på det prosjektet dei høyrer til. Dvs. at 
deponimassane bør ha ein verdi som ei inntekt for uteområdet og som ein kostnad 
for den nye vegen til Campus.    
 
Med bakgrunn i ovanståande har ein rekna med verdien av steinmassane som ein 
kostnad for å få fram kommunen sitt reelle bidrag til framtidig innfartsveg. Verdien av 
steinmassane som ligg i deponi er stipulert  med bakgrunn i nyare erfaringstal. 
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Steinmassane som ligg i deponi er ikkje tilstrekkeleg til bygging av heile vegtraseen. 
Ein har såleis føresett at eit areal (regulert til parkering) med fjell som ligg inntil 
parkeringa ved Ytre Herøy ungdomsskule(YHU) vert planert og at fjellmassane 
(anslagsvis 3500 m3) vert nytta i vegtraseen. Dette vil gi moglegheit for om lag 35 
nye parkeringsplassar ved YHU/idrettsområdet. Det må i tillegg truleg hentast ut ein 
del fjellmasser frå Mjølstadneset.     

Status anbodskonkurranse  
Det kom inn 6 tilbod. Tilboda er evaluerte og tildeling av kontrakt er gjort. Frist for 
merknadar på tildeling er ikkje ute når denne saka vert skriven.  
 
Kostnadar 
Herøy kommune har fått  tilsegn på 10.000.000 kr i RDA-midlar til vegutbygginga, 
noko som er for lite i forhold til total prosjektkostnad. Sjå kostnadsoppsett nedanfor. 
 
Til no har det påløpt kostnadar til  

 grunnerverv 

 grunnundersøking 

 arkeologiske registreringar 

 prosjektering 

 prosjektoppfølging 

 omlegging av eksisterande avlaupsanlegg 
 
Vidare kostnadar vil hovudsakleg vere knytt til prosjektoppfølging både for 
kommunen og vegvesenet, kostnadar med bygging av veg og kostnadar som følgje 
av grunnavtale. I K-sak 114/13 vedtok Herøy kommune grunnavtale med eigar av 
gnr/bnr 37/50 (sjå vedlegg) som forpliktar kommunen til ein del arbeid på bygget og 
tilstelling av uteområdet, kostnadane er stipulerte.  
 
Kostnadsoppsett: 

Grunnerverv 4 084 127kr      

Stipulert kostnad grunnavtale gnr. 37 bnr.50 500 000kr         

Grunnundersøking 200 860kr         

Arkeologi 1 117 856kr      

Prosjektering 300 000kr         

Masser frå eksisterande deponi 3 900 000kr      

Tilbodssum entreprenør 9 600 000kr      

Uføresett 1 027 157kr      

Prosjektoppfølging 450 000kr         

Prosjektoppfølging Statens vegvesen 120 000kr         

Omlegging avlaupsanlegg 500 000kr         

Sum prosjektkostnad 21 800 000kr     
Alle beløp ekskl.mva. 

 

Prosjektkostnad 21 800 000kr          

-Tidlegare tilskot RDA 10 000 000kr          

=Behov for løyving 11 800 000kr           
Alle beløp ekskl.mva 
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Vurdering og konklusjon: 
Campusområdet femnar om både kulturhus, badeland, aktivitetspark og 
idrettsområde, samt tilkomst vidare til barne- og ungdomsskule. Dette akkumulerer 
trafikk av både køyrande, gåande og syklande nær sagt heile døgnet. Med den 
trafikkauken som må påreknast når Sunnmørsbadet opnar vurderer vi den nye 
vegen som avgjerande for ei forsvarleg trafikkavvikling.  
Vi vurderer vegarma som særs viktig for å få ein god tilkomst til området, ikkje berre 
for mjuke trafikantar og bilistar, men også i beredskapsamanheng. For beredskapen 
gir den nye vegen auka tryggleik og moglegheit for innsats ved uønska hendingar.  
 
Total prosjektkostnad er stor sett opp mot antal meter veg som skal byggast. Dette 
må sjåast i samanheng med at vegarma på 300m er ein liten del av ein større 
innfartsveg. Dei store grunnlagskostnadane knytt til grunnerverv og arkelologi er 
med på å gi eit skeivt bilete av kostnadane når innfartsvegen vert bygd stykkevis.  
 
Det er til no rekneskapsført det meste av grunnlagskostandar som grunnerverv, 
arkeologi, prosjektering, grunnundersøkelse og omlegging av avlaupsanlegg på 
prosjektet. Vidare er det skriven under på avtale med vegvesenet som regulerer 
kommunen si bygging av vegen. Vi ser det som naturlig at med alt arbeid og 
kostnadar som er lagt i prosjektet til no, samt føringane som er lagt ved at avtalen 
med vegvesenet er inngått, at vegen vert bygd.  
 
Med bakgrunn i ovanståande saksutgreiing og ei total vurdering av saka vil 
rådmannen tilrå at kommunestyret vedtek å bygge vegarma frå Myklebust til 
Campus. Dette inneberer ei løyving på 11,8 mill kroner som må lånefinansierast.  
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Den nye vegen har gang- og sykkelveg med flott utsikt mot naturreservatet 
Myklebustvatnet. 
Konsekvensar for beredskap: 
Vegen bedrar tilkomst for beredskap til Campusområdet, samt gir fleire 
innsatsmoglegheiter. 
Konsekvensar for drift: 
Det vert 300m veg som skal vedlikehaldast, noko som utgjer om lag 29.500kr (tal frå 
2013) i auka driftsutgifter. Vegarma er ein del av innfartsvegen til Fosnavåg og ved 
realisering av resten av innfartsvegen vil Statens vegvesen ta over drifts- og 
vedlikehaldsansvaret for vegarma. Det er ikkje bestemt når dette skal skje. 
Konsekvensar for økonomi: 
For å utføre utbygginga må det gjerast låneopptak på kr 11.800.000 som gir årlege 
rente- og avdragskostnadar om lag kr 400.000. 
 
 
 
Fosnavåg, 23.11.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Jon Rune Våge 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Lene Søvik Huldal 
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Sakshandsamar: FA Arkivsaknr: 2014/1629 
    Arkiv: 231 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

205/14 Formannskapet 18.11.2014 

158/14 Kommunestyret 17.12.2014 
 
 
 
GEBYRREGULATIV 2015 - AVLAUPSGEBYR.     
 

Møtebehandling: 

Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken: 
 

Tilråding i Formannskapet - 18.11.2014  

1.Herøy kommunestyre vedtek nytt gebyrregulativ for avlaupsgebyr for Herøy  
   kommune med verknad frå 01.01.2015, jfr. vedlagt forslag datert den 04.11.2014. 
 
2.Dette vedtaket er gjort med heimel i lov om kommunale vass- og kloakkavgifter av 
   31. mai 1974.  
 
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
1.Herøy kommunestyre vedtek nytt gebyrregulativ for avlaupsgebyr for Herøy  
   kommune med verknad frå 01.01.2015, jfr. vedlagt forslag datert den 04.11.2014. 
 
2.Dette vedtaket er gjort med heimel i lov om kommunale vass- og kloakkavgifter av 
   31. mai 1974.  
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Særutskrift: 
Økonomiavdelinga, her 
 
 
 
 
 
 
VEDLEGG: 
 1. Gebyrregulativ 2015 - Avlaupsgebyr 
 2. Gebyrregulativ 2014 - Avlaupsgebyr 
 
BAKGRUNN FOR SAKA: 
Saka gjeld årleg fastsetjing av tilknytings- og årsgebyr for avlaup etter forskrift 
vedteke i kommunestyret 27.10.2005 saksnr: 088/05. 
 
SAKSOPPLYSNINGAR: 
Gjeldande prisjustering vart vedteken med verknad frå 01.01.14. Ein har for 2015 
lagt til grunn ei auke i årsgebyret for avlaupstenester på 5%. Ein har i inneverande år 
investert om lag 20 mill. kroner til utbygging etter Kloakkrammeplanen i 2014. 
Storparten av investeringane i 2014 har gått til utbygging av nytt silanlegg i 
Grønhaugen og nytt leidningsanlegg på Berge. 
 
Avskriving og renteutgiftene på låna har auka den seinare tida grunna auka 
låneopptak til finansiering av avlaupsprosjekt. Låna til leidningsanlegg vert avskrivne 
over 40 år, medan tekniske anlegg som pumpestasjonar og silanlegg vert avskrivne 
over 20 år. Pr. 31.12.2013 stod det 869.909,- kroner på bunde driftsfond kloakk. 
Totalt aktivert i balansen vedkomande avlaupsanlegg er i dag om lag 84 mill. kroner. 
Avskrivingar og renter vert berekna av denne summen og er i budsjettet for 2015 
berekna til om lag 7.0 mill. kroner samla. Dei største utbyggingane av 
hovudavlaupsnettet som står igjen i dag er Moltu 1 og 2 og austre del av Fosnavåg 
dvs. frå Nørvåg til Vågsholmen. Kostnaden med desse anlegga vil anslagsvis vere 
25-30 mill. kroner. Dette vil medføre at rente- og avdragskostnadene vil auke 
monaleg, noko som vil medføre at avlaupsgebyra må aukast i åra som kjem.  
 
Etter gjeldande sentrale lover og forskrifter vedkommande vass- og kloakkgebyr er 
det lagt opp til at meir av det samla gebyret skal leggjast på årsgebyret medan 
tilknytingsgebyret bør reduserast. I gebyrforskrifta for Herøy kommune som vart gjort 
gjeldande frå og med 01.01.2006 er det lagt opp til dette. For 2015 vert det i 
forslaget til gebyrregulativ lagt opp til at tilknytingsgebyret vert halde på same nivå 
som i 2014, medan årsgebyret vert føreslått auka med 5%. Forslag til nytt 
gebyrregulativ for avlaup for 2015 følgjer saka som vedlegg.  
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Ved den årlege rekneskapsavslutninga vert alle funksjonane som ligg under ansvar 
5131 Avlaup sett under eitt. 
 
Sjølv om ein målset seg at dei største utbyggingane av hovudavlaupsnettet vil vere 
ferdige innan ein 2-3 års periode vil det framleis vere behov for mindre utbyggingar 
rundt om i kommunen. Kloakkrammeplanen er under revidering og vil bli lagt fram for 
politisk handsaming i 2015. Planen vil innehalde forslag til vidare utbygging av 
avlaupsnettet. 
 
VURDERING OG KONKLUSJON: 
 
Konsekvensar for folkehelsa: 
Etablering av gode avlaupsanlegg fremmar god folkehelse. 
 
Konsekvensar for beredskap: 
Gode avlaupsanlegg og god drift / driftsovervaking gir god beredskap i forhold til 
uønska forureining. 
 
Konsekvensar for drifta: 
Alle utgifter i tilknyting til avlaupsanlegg for kloakk vert kosta av abonnentane og 
belastar såleis ikkje den kommunale drifta elles. 
 
 
Avlaupsgebyra i Herøy kommunen er noko høge i forhold til nabokommunane. Dette 
kjem m.a. av topografien og busetnaden i kommunen med mange bygdelag der det 
må byggast ut kommunalt avlaupsnett. Fleire stadar vert det p.g.a dette lang 
transport av avlaupsvatn ved hjelp av ei rekke pumpestasjonar som både er dyre å 
bygge og som gir auka driftsutgifter.   
 
Utbyggingstakta og kostnadane med utbyggingane av avlaupsanlegg i kommunen 
har dei seinare åra vore større enn ein greier å dekke opp i form av auka inntekter 
frå nye abonnentar. Forslaget frå administrasjonen går på å auke årsgebyret med 
5% som er den %-satsen ein må ha for å kunne dekke opp m.a. auka avskrivings- 
og renteutgifter. Rådmannen vurderer det såleis slik at sjølv om ein ikkje aukar 
tilknytingsgebyret, men aukar årsgebyret med 5%, vil ein ha ei dekningsgrad på 
100%. D.v.s. at ordninga er sjølvfinansierande, og ikkje belastar den kommunale 
drifta elles.  
 
 
 
Fosnavåg, 04.11.2014 
 
 
Erlend Krumsvik      Jon Rune Våge 
Rådmann                                                      Avd.leiar 
 
 
Fred Arnesen 
Sakshandsamar 
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Sakshandsamar: JRG Arkivsaknr: 2014/1633 
    Arkiv: 231 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

209/14 Formannskapet 18.11.2014 

159/14 Kommunestyret 17.12.2014 
 
 
 
FASTSETTING AV AVGIFTSSATSAR FOR BRØYTING AV PRIVATE VEGAR 
FOR 2015     
 

Møtebehandling: 

Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken: 
 

Tilråding i Formannskapet - 18.11.2014  

 
1. Brøyteabonnentar skal betale eit årleg gebyr/beredskapsgodtgjersle på  

Kr 266,- 
2. For vegar med lengde 25 -100 m skal det betalast kr 123,- pr. gong. 

For kvar påbyrja 100 m over dei første 100 eit tilegg på kr 74,- 
 
Meirverdiavgift kjem i tillegg. 
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 

3. Brøyteabonnentar skal betale eit årleg gebyr/beredskapsgodtgjersle på  
Kr 266,- 

4. For vegar med lengde 25 -100 m skal det betalast kr 123,- pr. gong. 
For kvar påbyrja 100 m over dei første 100 eit tilegg på kr 74,- 

 
Meirverdiavgift kjem i tillegg. 
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Særutskrift:  

 Anlegg og driftsavdelinga, her 

 Økonomi avdelinga, her 
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Vedlegg: Kopi av kostnadsindeks for drift og vedlikehald av vegar frå SSB 

(Statistisk sentralbyrå) 
 
 
Bakgrunn for saka: 
Saka gjeld fastsetting av avgiftsgebyr for brøyting av private vegar i regi av 
kommunen for 2015. 
 
 
Saksopplysningar/vurdering: 
Dagens regelverk for brøyting av private vegar i regi av kommunen vart vedteke i K-
sak 137/10 og gjort gjeldande frå årsskiftet 2010/2011. 
 
Ordninga er meint å vere sjølvfinansierande og skulle i.h.h.t. K-sak 1137/10 
evaluerast etter 2 år. Ein vurderte då at ordninga så langt hadde vore 
sjølvfinansierande slik intensjonen var. 
 
Prisen på tenesta er 2-delt og for 2014 var prissatsane slik: 
 

1. Fast årleg gebyr/beredskapsgodtgjersle for alle abonnentar: kr 260,- 
2. For vegar med lengde 25 – 100 m: kr 120,- pr. gong 

For kvar påbyrja 100 m over dei første 100 eit tillegg på kr 72,- 
 
Meirverdiavgift kjem i tillegg. 

 
Statistisk sentralbyra (SSB) sin indeks for vinterdrift av vegar viser ein kostnadsauke 
frå 3. kvartal 2013 – 3. kvartal 2014 på 2,2%. 
 
Godtgjersla til kommunen sine brøytekontraktørar er regulert etter SSB sin indeks. 
Ein rår derfor til at avgiftssatsen for brøyting av private vegar i regi av kommunen 
inkl. den faste delen, vert auka med 2,2%. 
 
Nye satsar gjeldande for 2015 vert då slik: 
 

1. Fast årleg avgift: kr 266,- 
2. Brøyting av vegar 25 – 100 m: kr 123,- pr. gong 

For kvar påbyrja 100 m over dei første 100 eit tillegg på kr 74,- 
 
Dei nye satsane vert gjort gjeldande frå 01.01.2015. 
 
 
 
Fosnavåg, 30.10.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Jon Rune Våge 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Jan Reidar Gjerde 
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SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: SLR Arkivsaknr: 2014/1641 
    Arkiv: 231 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

203/14 Formannskapet 18.11.2014 

160/14 Kommunestyret 17.12.2014 
 
 
 
HERØY KULTURSKULE, SATSAR GJELDANDE FRÅ 1.AUGUST 2015     
 

Møtebehandling: 

Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken: 
 

Tilråding i Formannskapet - 18.11.2014  

 
1.Nye satsar vert som følgjer, gjeldande frå 1.august 2015: 

1 elevplass         Kr. 3000.- pr. skuleår 
Materialavgift visuelle kunstfag /drama  Uendra kr.    400.- pr. skuleår 
Instrumentleige                 Uendra kr.    400.- pr. skuleår 
Sal av timar til kor/korps               Uendra kr.    200.- pr. time  

2.Kommunestyret godkjenner innføring av rabattordning etter modell 2. 
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
1.Nye satsar vert som følgjer, gjeldande frå 1.august 2015: 

1 elevplass         Kr. 3000.- pr. skuleår 
Materialavgift visuelle kunstfag /drama  Uendra kr.    400.- pr. skuleår 
Instrumentleige                 Uendra kr.    400.- pr. skuleår 
Sal av timar til kor/korps               Uendra kr.    200.- pr. time  
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2.Kommunestyret godkjenner innføring av rabattordning etter modell 2. 
 
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 
Herøy kulturskule 
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Saksopplysningar: 

 

Det er i saksførebuinga innhenta satsar frå deltaking i kulturskulen i 

nabokommunane våre. 

Kommune:     Elevavgift: Moderasjon    Instrumentleige 
Volda  3400  Ingen søskenrabatt.     440  
Ulstein         3200  20 % rabatt frå nr. 2     500   
Ørsta  3100  25 % rabatt frå elev nr. 2    500 
Hareid     3000  15 % rabatt frå nr. 2     400    
Sande   2800  25 % rabatt       har ikkje utlån 
Herøy  2800  25/75/friplass      400  
Vanylven    2750  25/50  25% på nr. 2 og 50 % vidare  300 

Som ein ser, ligg Herøy lavt i høve til nabokommunane. Den lave satsen er eit 

resultat av bevisst politikk, for at så mange som råd, skal kunne ha høve til å delta. 

Kulturskulen er opplæring i song, musikk, dans og kreative uttrykk, men også eit 

førebyggande og haldningsskapande tilbod.  

Utviklinga i satsar siste åra 

Dei fem siste åra har prisen for ein elevplass auka med 33,3%.Om satsen neste år 

vert auka til  kr. 3000, utgjer dette ein auke på 7%, og Herøy ligg likevel i det lavaste 

sjiktet  i Sjustjerna. Inneverande år vart satsen auka med kr. 300 eller 11,2 %. 

Søskenmoderasjon / maksimalpris: 

Det er behov for å gjere noko med ordninga med maksimalpris. 

Moderasjonsordninga til kulturskulen har lenge hatt ein svært god sosial profil, som 

det er positivt å halde på vidare, så langt råd. Men ordninga ein har med 

maksimalpris pr familie, viser seg å ha nokre ulemper sett opp mot det elektroniske 

fagsystemet kulturskulen har teke i bruk for å kunne effektivisere administrasjonen.  

Den gongen maksimalpris vart innført, var dette anbefalt av Norsk Kulturskoleråd, og 

fleire kommunar tok ordninga i bruk. Dette var i tida med  øyremerka statsstøtte til 

kulturskulane, og høgaste betalingssats var styrt av staten.  Men no når støtta ligg i 

rammetilskotet, er situasjonen annleis. Herøy Kulturskulen er ein av dei siste som 

fortsatt har ordninga. På grunn av maksimalprisen, må alle rabattar manuelt 

kalkulerast og innleggast i fagsystemet for kvar familie. Med ca 680 elevplassar, er 

dette ein svært tidkrevjande og unødvendig jobb som også sinkar utsending av 

faktura til kundane. 

Med ei vanleg rabattordning vil alle rabattar automatisk blir generert i fagsystemet, 

noko som også gjev full oversikt over inntektene til ei kvar tid. 

Kulturskulen vil derfor neste år legge opp til ei ordning der ein i større grad får nytte 

mulegheitene for effektivisering som ligg i fagsystemet. 

 



Side 4 av 6  

 

Noverande rabattordning, ved fleire elevplassar pr.familie:   

Første elevplass  betalar 100% 

Andre elevplass betalar 75 %  (får 25 % rabatt) 

Tredje elevplass betalar 25 %  (får 75% rabatt) 

Fjerde elevplass og vidare  betalar ingenting (får 100% rabatt). Kulturskulen har 54 

gratisplassar inneverande år. 

Grafen viser volumet i % av  kor mange born pr. familie som er brukarar av kulturskulen. 

 

To alternativ til ny rabattordning : 

Rabattordning modell 1. 

Den første eleven i ei familie betalar 100 %, men får 25% rabatt  for fag nr. 2 og 75% 

rabatt for ev. fleire fag. 

Søsken nr. 2 startar med 25 % rabatt, og får vidare 75% rabatt for fleire fag. 

Søsken nr. 3 og meir startar med 75 % rabatt og har det ev. vidare. 

Rabattordning modell 2. 

Den første eleven i ei familie betalar 100 %, og får vidare 25 og 50 % rabatt for fag 2 

og 3. 

Søsken nr. 2 startar med 25 % rabatt og får vidare 50 og 75% rabatt for fag nr. 2 og 

3. 

Søsken nr. 3 startar med 50% rabatt og får 75 % rabatt vidare. 

Tabellen viser kva kvar elev betalar, ikkje rabatten. 

  Rabattordning  1.           Rabattordning 2. 

           
 

Rabattordning 1 vil gje ca kr. 70.000 i meirinntekter, og vil gjelde ca 9 % av 

familiane.  

Rabattordning 2 vil gje ca kr. 125.000 i meirinntekter, og vil gjelde ca. 12 % av 

familiane. 
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Ved oppjustering av elevkontingenten til kr. 3.000.- blir meirinntektene slik: 

Rabattordning 1 vil gje ca. Kr. 175.000 i meirinntekter 

Rabattordning 2 vil gje ca. Kr. 230.000 i meirinntekter 

Kostymeavgift 

I 2011 vart det vedteke ei ekstra ”øyremerka” kostymeavgift på kr. 200 for alle 

dansarane. 

Ein foreslår no å fjerne denne, då den likevel vil gjelde stort sett alle som får auka 

avgift pga ny rabattordning.  

 

Sats for Instrumentleige, kunstmateriell: 

Ein foreslår at denne satsen ikkje vert endra, då den omfattar få elevar og utgjer lite i 

inntekter. 

Sats for Sal av timar til direksjon i kor og korps: 

Denne satsen har auka jamt og trutt dei siste åra, og ein foreslår å ikkje endre denne 

for 2015. Satsen er no på kr. 200, og dei fleste kor/korps betalar kr. 50.000 - 70.000 

pr år for denne tenesta, alt etter kor stor aktiviteten deira er. 

 

 
Vurdering og konklusjon: 
 
Det synest fornuftig å innføre den nye rabattordninga. Dette fordi det vil effektivisere 

det administrative arbeidet, og vil gi betre oversikt over økonomien til eikvar tid. Ein 

vil likevel oppretthalde den ønska sosiale profilen i kulturskulen, samt stimulere til at  

flest mogeleg familiar brukar kulturskulen, i staden for at nokre elevar går på mange 

ulike aktivitetar kanskje berre fordi familien har oppnådd grensa til gratisplassar. 

Rådmannen vil tilrå å nytte rabattordning 2, med bakgrunn i den stramme 
økonomiske situasjonen i kommunen. Ein vil likevel sikre søskenmoderasjon på eit 
akseptabelt nivå, samt ein vil sikre rabatt for deltaking i meir enn ein aktivitet. 
 
Rabattordninga vil bety auka eigenbetaling for dei  med fleire enn ein elevplass, og i 
dei fleste høve betyr dette dei som deltar på dans. Dette er oftast dei som også 
betaler kostymeavgift. Ein tilrår derfor å fjerne denne for å jamne ut auken i noko 
grad. 
 
Forslag til nye satsar frå 1.august 2015: 

1 elevplass         Kr. 3000.- pr. skuleår 
Materialavgift visuelle kunstfag /drama  Uendra kr.    400.- pr. skuleår 
Instrumentleige                  Uendra kr.    400.- pr. skuleår 
Sal av timar til kor/korps               Uendra kr.    200.- pr. time  

 
Konsekvensar for folkehelse: 
Deltaking i kulturskulen skaper trivsel og samhald. 
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Konsekvensar for beredskap: 
Ingen særlege konsekvensar. 
 
Konsekvensar for drift: 
Ny rabattordning vil kunne effektivisere administrasjonen. 
 
Konsekvensar for økonomi: 
Forslaget til nye satsar og ny rabattordning vil auke inntektene. 
 
 
Fosnavåg, 03.11.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Sølvi Lillebø Remøy 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Sølvi Lillebø Remøy 
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Sakshandsamar: SLR Arkivsaknr: 2014/1639 
    Arkiv: 231 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

204/14 Formannskapet 18.11.2014 

161/14 Kommunestyret 17.12.2014 
 
 
 
SATSAR FOR SKULEFRITIDSORDNINGA, FRÅ 1.AUGUST 2015     
 

Møtebehandling: 

Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken: 
 

Tilråding i Formannskapet - 18.11.2014  

 
Kommunestyret vedtek følgjande satsar for Skulefritidsordninga, gjeldande frå 
1.august 2015: 
 

SFO i skuleåret 2015/16 Med 25% rabatt 

Gruppe 1 (inntil 10t/v) Kr. 1.345 Kr. 1.010 

Gruppe 2 (inntil 14t/v Kr. 1.830 Kr. 1.370 

Gruppe 3 (full plass) Kr. 2.315 Kr. 1.735 
 

Ferie-SFO  2015/16 Med 25% rabatt 

Sats pr.veke Kr. 1.110 Kr. 830 

Sats pr.dag Kr.    260 Kr. 195 

Sats pr.time Kr.      59 Kr.   44 

 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 



Side 2 av 4  

 

Kommunestyret vedtek følgjande satsar for Skulefritidsordninga, gjeldande frå 
1.august 2015: 
 

SFO i skuleåret 2015/16 Med 25% rabatt 

Gruppe 1 (inntil 10t/v) Kr. 1.345 Kr. 1.010 

Gruppe 2 (inntil 14t/v Kr. 1.830 Kr. 1.370 

Gruppe 3 (full plass) Kr. 2.315 Kr. 1.735 
 

Ferie-SFO 2015/16 Med 25% rabatt 

Sats pr.veke Kr. 1.110 Kr. 830 

Sats pr.dag Kr.    260 Kr. 195 

Sats pr.time Kr.      59 Kr.   44 

 
 
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 
Bergsøy skule 
Einedalen skule 
Moltu skule 
Stokksund skule 
Leikanger skule 
Nerlandsøy skule 
Økonomiavdelinga 
 
Vedlegg: 
 
 
Saksopplysningar: 
 
Opplæringslova seier at kommunen skal tilby SFO før og etter skuletid for 1.-
4.årstrinn, og for barn med særlege behov 1.-7.årstrinn.  Lova seier også at 
kommunen kan krevje utgiftene til SFO dekt gjennom eigenbetaling frå foreldra. 
Ein kan likevel vanskeleg tenkje seg at alle utgiftene kan bli dekte, då vil satsane 
måtte auke vesentleg meir enn det som har vore praksis. 
Formålet med  SFO er at det skal vere ein stad for omsorg og tilsyn med elevar, for 
heimar der foreldre har ei arbeidstid som tilseier behov for dette. 
 
Kostnaden med SFO kan for somme vere ei familieøkonomisk belastning. Etter at 
det vart innført maksprisar for barn i barnehage, er det mange som meiner at SFO 
har blitt ei dyr ordning, sett i lys av kor mange timar barn er i SFO samanlikna med 
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barnehage. Særleg har familiar med lave inntekter, funne at prisen vert for  høg.  
Talet på barn i SFO har siste par åra vist ein svak nedgang. Om trenden held fram, 
vil det kunne bety nedlegging av SFO ved dei små skulane, eller i alle fall vesentleg 
redusert opningstid. Det trengst eit visst elevtal for å kunne forsvare tilbodet 
økonomisk. 
 
Etter endring av vedtektene  i 2013, der det vart innført tre månaders binding på 
tildelt plass, har ein fått eit meir stabilt elevtal i SFO, sett i forhold til tilsett personale. 
Dette har som planlagt gitt  betre styring og kontroll med bemanning og lønsutgifter, 
men har også ført til at somme kanskje vegrar seg for å melde barn inn i SFO. 
Bindingstida på 3 månader kan opplevast å vere for lang. 
 
Det er pr.1.oktober 2014 gjort ei ny kartlegging av satsane for SFO på søre 
Sunnmøre, der ein ser at  Herøy er mellom dei med lavaste satsar.  
 
Dei fleste kommunane har 25% rabatt for barn nr.2 i SFO, medan nokre har 40% . 
Nokre kommunar gir 50% rabatt for barn nr.3.  
I Herøy har vi i ei årrekkje hatt 25% for barn nr.2 og vidare. Dette er nedfelt i 
vedtektene. 
 
 
 
 
 
Samanlikna satsar pr 1. okt 2014 for kommunane på søre + Ålesund og Sula 

Kommune Over 20 t/v  Inntil 15 
t/v 

Inntil 10 
t/v 

Sum 
kolonner 

Snittpris 
plass 

Vanylven 
SFO 

Kr 1 980 Kr 1 320 Kr  880 Kr 4180 Kr 1 393 

Herøy SFO  Kr 2 235 Kr 1 770 Kr 1 300 Kr 5310 Kr 1 770 

Volda SFO Kr 2 280 Kr 1 850 Kr 1 415 Kr 5 545 Kr 1 848 

Ørsta SFO Kr 2 650 Kr 1 945 Kr 1 200 Kr 5 795 Kr 1 931 

Ulstein SFO Kr 2 500 Kr 2 200 Kr 1 900 Kr 6 600 Kr 2 200 

Hareid SFO Kr 2 796 Kr 2 096 Kr 1 800 Kr 6 692 Kr 2 230 

Ålesund 
SFO 

Kr 2 265  Kr 1 645 Kr 1 505 Kr 5 415 Kr 1 805 

Sula SFO Kr 2 600 Kr 2 004 Kr 1 575 Kr 6179 Kr 2 060 

 
 
Vurdering og konklusjon: 
Kommunen står framfor økonomiske utfordringar, der behov for auka inntekter og 
reduserte driftsutgifter er store. 
Utifrå formålet med SFO, og verdien av å ha vaksne ute i arbeid, vurderer ein det 
slik at auken på satsane likevel ikkje kan vere for høg. 
Rådmannen tilrår at satsane vert auka med 3,5 %, avrunda  til næraste 5- kroner. 
Denne auken, saman med vedtektsendringa i 2013, tilseier at kommunen sine 
driftskostnader vert noko redusert, samtidig som bemanninga kan verte 
oppretthalden. 
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SFO i skuleåret Satsar foreldrebetaling 
SFO 

25 % søskenmoderasjon 
(avrunda) 

Opphaldstid pr 
veke 

2013/14 Framlegg for 
2014/15 

2013/14 Framlegg for 
2014/15 

Gruppe 1 (inntil 10 
v/t) 

Kr 1 300 Kr.1 345 Kr  940 Kr. 1010 

Gruppe 2 (inntil 14 
t/v) 

Kr 1 770 Kr.1 830 Kr 1 275 Kr. 1 370 

Gruppe 3  (full 
plass) 

Kr 2 235 Kr. 2 315 Kr 1 610 Kr. 1 735 

 

Ferie-SFO  25 % søskenmoderasjon) 

Opphaldstid 2014/15 Framlegg for 
2016/15 

2014/15 Framlegg for 
2015/16 

Sats pr veke Kr. 1 070 Kr. 1 110 Kr. 800 Kr.830 

Sats pr. dag Kr. 250 Kr.260 Kr. 190 Kr.195 

Sats pr time Kr. 57    Kr.59 Kr.   43   Kr.44 

 
 
 

Konsekvensar for folkehelse:  
Ingen vesentlege konsekvensar. 
 
Konsekvensar for beredskap: 
Ingen vesentlege konsekvensar. 
 
Konsekvensar for drift: 
Vil kunne oppretthalde ei bemanning med tal på barn pr.vaksen omtrent på dagens 
nivå. 
 
Konsekvensar for økonomi: 
Vil kunne medføre noko lavare kommunalt bidrag til ordninga. 
 
 
Fosnavåg, 30.10.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Sølvi Lillebø Remøy 
Rådmann Skuleleiar 
 



 

 
Anlegg- og driftsavdelinga 
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Sakshandsamar: FA Arkivsaknr: 2014/1632 
    Arkiv: 231 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

206/14 Formannskapet 18.11.2014 

162/14 Kommunestyret 17.12.2014 
 
 
 
GEBYRREGULATIV FOR SLAMTØMING 2015.     
 

Møtebehandling: 

Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken: 
 

Tilråding i Formannskapet - 18.11.2014  

 
1. Årsgebyret for slamtøming av private slamavskiljarar vert vedteke uendra frå 

2014 til 2015. Dvs. at gebyret i 2015 vert sett til kr. 925,- for tankvolum inntil 6 
m3. For traktortøming, større slamavskiljarar samt tette tanklar er prisen 
entreprenørs faktura med eit påslag på 25%. Eventuelt overskot vert å 
plassere på sjølvkostfond for slamtøming av private slamavskiljarar. 
 

2. Vedtaket er gjort med heimel i lov av 31. mars 1981 nr. 6 om vern mot 
forureining og om avfall(forureiningslova) §34.   

 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 

3. Årsgebyret for slamtøming av private slamavskiljarar vert vedteke uendra frå 
2014 til 2015. Dvs. at gebyret i 2015 vert sett til kr. 925,- for tankvolum inntil 6 
m3. For traktortøming, større slamavskiljarar samt tette tanklar er prisen 
entreprenørs faktura med eit påslag på 25%. Eventuelt overskot vert å 
plassere på sjølvkostfond for slamtøming av private slamavskiljarar. 
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4. Vedtaket er gjort med heimel i lov av 31. mars 1981 nr. 6 om vern mot 

forureining og om avfall(forureiningslova) §34.   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 

 Søre Sunnmøre Reinhaldsverk IKS, Smårisvaldet 20, 6065 Ulsteinvik 

 Økonomiavdelinga, her 
 

 
 
Vedlegg:  

 SSR sak R13/14 Budsjett 2015 (inkl. gebyrregulativ 2015)  
 

Bakgrunn for saka:  
Saka gjeld fastsetjing av årsgebyr for slamtøming av private slamavskiljarar for 2015.  
Årsgebyret for slamtøming er foreslått med bakgrunn i budsjettprisane som SSR legg 
opp til å krevje inn frå kommunen i 2015, med tillegg av kommunen sine 
administrasjonskostnader og vurdert behov for å ha midlar i fond.  
 
Saksopplysningar:  
Etter forureiningslova §26 har kommunen plikt til å syte for tøming av private 
slamavskiljarar. Det er krav om full kostnadsdekning for ordninga med slamtøming jfr. 
forureiningslova §34. For berekning av gebyr gjeld difor sjølvkostprinsippet, d.v.s. at 
kommunen ikkje kan subsidiere ordninga med slamtøming, og kan heller ikkje tene på 
ordninga.  
 
Det er Søre Sunnmøre Reinhaldsverk (SSR) om har kontrakt med slamentreprenør og 
administrerer ordninga for m.a. Herøy kommune. SSR gjekk i slutten av 2012 inn 
kontrakt med Miljøservice AS som slamentreprenør for perioden frå og med utgangen av 
2012 og fram til 31.12.2014 (2 år) med opsjon på 1 år + 1 år. 
  
Ved handsaminga av budsjett 2015, inkl. gebyrregulativ, har Representantskapen i Søre 
Sunnmøre Reinhaldsverk i sak R 13/14 den 07.11.2014 sett fram forslag til vedtak om at 
gebyret for slamtøming skal vere pris inn + 25% pr. tank pr. år for tankar inntil 6m3.  
  
Årsgebyret for slamtøming av private slamavskiljarar i Herøy kommune vart i 2014 sett 
til kr 925,- + mva. for tankvolum inntil 6m3. 
  
Pr. 31.12.2013 stod om lag 181.523 kroner på bunde driftsfond (sjølvkostfond). 
 
Det vert gjennomført ei fullstendig tømerunde no i 2014. Neste tømerunde 
for slamtankar i Herøy kommune vert då i slutten av 2016. Normal tømefrekvens er 2. 
kvart år på bustadar og 4. kvart år på fritidsbustadar hytter.  
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I slamrekneskapen står der no 06.11.2014 kr. 1.604.290,-  i tillegg skal Herøy kommune 
ha attendebetalt om lag kr. 400.000,- frå SSR. Rådmannen vil med bakgrunn i 
ovanståande tilrå at slamtømingsgebyret i Herøy kommune vert halde uendra frå 2014 til 
2015. 
 
Konsekvensar for folkehelsa:  
Etablering av gode tømerutinar fremmar god folkehelse. 
  
Konsekvensar for beredskap:  
Kort utrykkingstid for slamentreprenøren gir god beredskap i forhold til uønska 
forureining.  
 
Konsekvensar for drifta:  
Alle utgifter i tilknyting til slamtøming skal kostast av abonnentane og belastar soleis 
ikkje den kommunale drifta elles.  
 
Vurdering og konklusjon:  
Tømerunda som vert utført no i 2014 vert oppfinansiert ved å bruke bunde fond for 
slamtøming (kr. 181.523,-) uteståande beløp frå SSR kr. 400.000,- samt ved bruk av 
årleg gebyr slamtøming for 2014.  
 
Neste tømerunde skal utførast i 2016 og dermed gjennomførast/betalast over 
budsjettåra 2015 og 2016. Utifrå dagens prisnivå, så vil ein legge opp fond i 2015 som 
vil gå med til å betale for tømerunda i 2016. Ein vil soleis ha nok til å betale for 
tømerunda og dermed vil ein ha ei dekningsgrad som gjer at ordninga er 
sjølvfinansierande, og ikkje belastar drifta elles. 
  
Rådmannen vil med bakgrunn i ovanståande og etter ei samla vurdering tilrå at gebyret 
for slamtøming av private slamavskiljarar i 2015 vert det same som i 2014. Dvs. at 
årsgebyret for slamtøming av private slamavskiljarar i 2015 vert sett til kr. 925,- + mva 
for tankvolum inntil 6 m3. For traktortøming, større slamavskiljarar samt tette tankar er 
prisen entreprenørs faktura med eit påslag på 25%. Eventuelt overskot vert å plassere 
på sjølvkostfond for slamtøming av private slamavskiljarar. 
  
  
 
Fosnavåg, 06.11.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Jon Rune Våge 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Fred Arnesen 
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Utvalsaksnr Utval Møtedato 

208/14 Formannskapet 18.11.2014 

163/14 Kommunestyret 17.12.2014 
 
 
 
AVFALLSGEBYR 2015     

Møtebehandling: 

Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken: 
 

Tilråding i Formannskapet - 18.11.2014  

 
1. I medhald av forureiningslova § 34 fastset Herøy kommunestyre følgjande 

gebyr for standardabonnement for renovasjon gjeldande for 2015: 
 

Type abonnement Gebyr pr. abonnement 
2015 

Merknad 

Standardabonnement, dunk 
140 l grøn – 240 l blå 
Henting annakvar veke 

Kr 3.141,60 + mva. 

Standard abonnement, sekk 
Sekkeløysing – 30 sekkar 
Henting annakvar veke 

Kr 3.141,60 + mva. 

Redusert abonnement 
140 l grøn – 240 l blå 
Sekkeløysing – 18 sekkar 

Kr 2.731,20 + mva. 

Abonnement – 
nedgravd løysing 

Kr 3.453,60 + mva. 
Nytt tilbod 

Pris pr. sekk Kr 20,- + mva. 

 
2. Kommunestyret vedtek i tillegg Gebyrregulativ 2015 med unntak av 

slamtømingsgebyret som vert vedteke i eiga sak. 
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Tilråding frå rådmannen: 
 

3. I medhald av forureiningslova § 34 fastset Herøy kommunestyre følgjande 
gebyr for standardabonnement for renovasjon gjeldande for 2015: 
 

Type abonnement Gebyr pr. abonnement 
2015 

Merknad 

Standardabonnement, dunk 
140 l grøn – 240 l blå 
Henting annakvar veke 

Kr 3.141,60 + mva. 

Standard abonnement, sekk 
Sekkeløysing – 30 sekkar 
Henting annakvar veke 

Kr 3.141,60 + mva. 

Redusert abonnement 
140 l grøn – 240 l blå 
Sekkeløysing – 18 sekkar 

Kr 2.731,20 + mva. 

Abonnement – 
nedgravd løysing 

Kr 3.453,60 + mva. 
Nytt tilbod 

Pris pr. sekk Kr 20,- + mva. 

 
4. Kommunestyret vedtek i tillegg Gebyrregulativ 2015 med unntak av 

slamtømingsgebyret som vert vedteke i eiga sak. 
 
 
 
Særutskrift:  

 Søre Sunnmøre Reinhaldsverk IKS, Smårisevadet 20, 6065 Ulsteinvik 

 Økonomiavdelinga, her 
 
Vedlegg: Saksframlegg SSR-sak R13/14 Budsjett 2015 (inkl. gebyrregulativ 

2015) 
 
Bakgrunn 
Saka gjeld fastsetting av avfallsgebyr for 2015. 
 
Saksopplysningar: 
SSR har overteke alle oppgåver/ansvar knytta til avfallsordninga for hushaldningar. 
Det same gjeld m.o.t. greinplassane rundt om i kommunane. Styret og 
representantskapet i SSR er såleis tillagt samla ansvar for avfallsordninga på vegne 
av Herøy kommune. 
 
I høve representantskapsmøte 07.11.2014 har representantskapet i framlegget til 
sak R13/14 lagt fram for godkjenning budsjett inkl. gebyrregulativ for 2015. Dette 
regulativet skal kommunane handsame og godkjenne. Ordninga skal vere 
sjølvfinansierande og gebyra er heimla i forureiningslova §34. 
 
Framlegget til satsar er uendra frå 2014 – m.a.o ein realprisnedgang. 
 
Satsane på standardabonnement for 2015 vil då verte slik: 
 

Type abonnement Gebyr pr. abonnement Merknad 
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2015 

Standardabonnement, dunk 
140 l grøn – 240 l blå 
Henting annakvar veke 

Kr. 3.141,60 + mva. 
Uendra frå 2014 – m.a.o. 
ein realprisnedgang 

Standardabonnement, sekk 
Sekkeløysing – 30 sekkar 
Henting annakvar veke 

Kr. 3.141,60 + mva. 
Uendra frå 2014 – m.a.o. 
ein realprisnedgang 

Redusert abonnement 
140 l grøn – 240 l blå 
Sekkeløysing – 18 sekkar 
Henting kvar fjerde veke 

Kr. 2.731,20 + mva. 
Uendra frå 2014 – m.a.o. 
ein realprisnedgang 

Abonnement – nedgravd 
løysing 

Kr. 3.453,60 + mva. 
Nytt tilbod 

Pris pr. sekk Kr. 20,- + mva. 
Ned 61,5% frå 2014 

 
Det vert uendra hentefrekvens frå 2014 til 2015. 
 
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Konsekvensar for folkehelse: Positivt for folkehelsa med systematisk innhenting av 
avfall. 
 
Konsekvensar for beredskap: Ingen konsekvensar. 
 
Konsekvensar for drift:  Ingen konsekvensar for kommunal drift då tenesta vert 
administrert og utført av SSR etter sjølvkostprinsippet. 
 
SSR legg opp til å halde gebyra uendra frå 2014, noko som inneber ein 
realprisnedgang. Hentefrekvensen er uendra. 
 
Rådmannen vil tilrå at gebyra for standardabonnement og gebyrregulativ for 2015 
vert vedteke. 
 
 
 
Fosnavåg, 03.11.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Jon Rune Våge 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Jan Reidar Gjerde 
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Utvalsaksnr Utval Møtedato 

207/14 Formannskapet 18.11.2014 

164/14 Kommunestyret 17.12.2014 
 
 
 
FEIE OG TILSYNSGEBYR 2015.     
 

Møtebehandling: 

Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken: 
 

Tilråding i Formannskapet - 18.11.2014  

 
1. Herøy kommunestyre vedtek at gebyr for feiing og tilsyn med 

fyringsanlegg i 2015 vert sett til kr 242 + mva pr. abonnent. 
 

2. Vedtaket er gjort med heimel i brann- og eksplosjonsvernlova av 14. juni 
2002, og tilhøyrande forskrift om brannførebyggande tiltak og tilsyn av 26.juni 
2002. 

 
3. Regulativet vert gjort gjeldande frå den dag det vert vedteke, men ikkje 

tidlegare enn 01.01.2015.  
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
 
Tilråding: 

4. Herøy kommunestyre vedtek at gebyr for feiing og tilsyn med 
fyringsanlegg i 2015 vert sett til kr 242 + mva pr. abonnent. 
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5. Vedtaket er gjort med heimel i brann- og eksplosjonsvernlova av 14. juni 

2002, og tilhøyrande forskrift om brannførebyggande tiltak og tilsyn av 26.juni 
2002. 

 
6. Regulativet vert gjort gjeldande frå den dag det vert vedteke, men ikkje 

tidlegare enn 01.01.2015.  
 
 
 
 
Særutskrift:  

 Servicetorget, her 

 Økonomiavdelinga, her 

 Brannsjefen, her   
 
 
 
 
Bakgrunn: 
Saka gjeld fastsetjing av feie- og tilsynsgebyr for 2015. 
 
Saksopplysningar/vurderingar: 
Feiing og tilsyn med fyringsanlegg vert utført i samsvar med samarbeidsavtale med 
Ulstein kommune om feie- og tilsynstenester av 06.02.2006. Avtalen går ut på at 
Herøy kommune leiger feie- og tilsynstenester frå Ulstein kommune på timebasis. 
 
Status: 
Av 2820 abonnentar manglar pr. i dag 733 abonnentar framleis tilkomst slik at 
feiing kan utførast. Talet på abonnentar utan godkjent tilkomst har siste året gått ned 
med om lag 100. Sjølv om detter er ein gledeleg nedgang er det enno langt opp og 
fram før alle abonnentar har godkjent tilkomst for feiing. Ein vil såleis måtte køyre ei 
ny runde med purring til dei som ikkje har tilkomstane i orden og følgje opp med 
fyringsforbod til dei som ikkje får retta på forholda. Trass i at mange ikkje har fått 
feiing på fleire år har det ikkje vorte registrert noko særleg auke i talet på 
pipebrannar. Det er berre dei som har lagt forholda til rette som får tilbod om feiing. 
Det er no svært liten misnøye med ordninga og feiar har gitt tilbakemelding om at 
abonnentane tek i mot han på ein svært god måte. Dette vil ein til skrive både den 
generelle forståinga for viktigheita av feiing og tilsyn, godt utført arbeid av noverande 
feiar samt at ein har prioritert større eigne ressursar for å gjere tenestene betre. 
 
Feiing skal etter vedteken ordning gjennomførast kvart 2. år, medan tilsyn skal 
gjennomførast kvart 4. år. I 2014 har det vorte gjennomført feiing på om lag 900 
bustader i Herøy kommune. 
 
Det er etter dei rutinane ein arbeider etter i dag lagt til rette for at nye eigedomar 
som vert tilrettelagde for feiing får tilbod om feiing når dei melder frå, uavhengig av 
om dei inngår i dei årlege og planlagde rundane. Utover dette er det lagt til rette for 
ei teneste som er tilgjengeleg gjennom heile året i samband med generell rettleiing 
vedkomande piper og eldstadar samt bistand i samband med pipebrannar m.m. 
 
Avgiftssystemet/økonomi: 
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Feiing og tilsyn er ei sjølvfinansierande ordning der abonnentane dekkjer alle 
kostnader og belastar såleis ikkje netto drift. Med utgangspunkt i vedtak i K-sak 
126/06 vil det vere naturleg å sjå avgiftssystemet over ei 4 års periode der ein ved 
ovan ståande tenesteintervall vil få utført 1 tilsyn og 2 feiingar. Kostnadane for desse 
tenestene inkl. løns- og prisstigning vert då å fordele på 4 år. 
 
I 2012 vart det ikkje kravd inn feiegebyr pga. at det stod over 1 mill. kroner i fond. I 
2013 og 2014 er det kravd inn feiegebyr. Rest bunde fond var pr. 01.01.14 på kroner 
518.406,-. 
 
Gebyret vert også kravd inn frå dei som ikkje har tilrettelagt for feiing og dermed 
heller ikkje får tilbod om feiing. Tilsyn vert gjennomført hos alle. Kostnadene med 
feiing og tilsyn med fyringsanlegg vil i 2015 vere 500-600.000 kroner. Overskotet 
som har vore på tenesta tidlegare skuldast i stor grad at det ikkje vert gjennomført 
feiing hos abonnentar som ikkje har tilrettelagt tilkomst for feiar. Kommunen må ha 
ein buffer på tenesta i og med at fleire og fleire abonnentar får tilrettelagt for feiing, 
ca. 100 nye abonnentar kvart år. 
 
 
 
Vurdering og konklusjon: 
Manglande feiing kan medføre fare for brann. Ein har til no køyrt ei rimeleg mjuk linje 
med omsyn til fyringsforbod for dei som ikkje har tilrettelagt tilkomst for feiing. Ein 
kan ikkje i lengda godta at 1/3 av abonnentane ikkje har oppfylt kravet om tilkomst 
for feiing då dette inneber stor risiko for tap av menneskeliv. Ein ser såleis føre seg 
at det vert gjennomført ei siste runde der aktuelle abonnentane vert varsla om at det 
vil bli nedlagt fyringsforbod dersom tilkomst ikkje vert ordna innan ein nærare fastsett 
frist.  
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Brann i bustad får store konsekvensar for folkehelsa til dei som er råka i 
bustadbrann og deira nærmaste. Feiing og tilsyn med piper, eldstadar og slokke 
middel er godt førebyggjande arbeid for å unngå brannar. 
 
Konsekvensar for beredskap: 
Gjennomføring av feiing og tilsyn med eldstadar er eit viktig beredskaps messig og 
brannførebyggande tiltak. 
 
Konsekvensar for drift: 
At om lag 730 abonnentar manglar tilkomst til pipa og dermed ikkje får feiing gjer at 
kommunen ikkje får yte denne lovpålagde tenesta til alle abonnentar. Alle 
abonnentar får tilsyn med piper, eldstadar og brannvarslarar/slokke utstyr. 
 
For at ein skal vere sikker på å ha nok midlar til gjennomføring av feiing og tilsyn 
med eldstadar i 2015 vil rådmannen tilrå at det vert kravd inn gebyr på same nivå 
som i 2014 dvs. kr. 242,- pr. abonnent + mva.   
 
 
Fosnavåg, 31.10.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Jon Rune Våge 
Rådmann Avd. Leiar/Brannsjef 
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Sakshandsamar: Tore Langvatn 
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Utvalsaksnr Utval Møtedato 

219/14 Formannskapet 25.11.2014 

165/14 Kommunestyret 17.12.2014 
 
 
 
ENDRING AV GEBYRREGULATIV FOR DELE- OG BYGGESAK, OPPMÅLING 
OG PLAN     
 

Møtebehandling: 

Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken. 

Tilråding i Formannskapet - 25.11.2014  

 
Kommunestyret vedtek nye justerte forskrifter og gebyrsatsar for dele- og byggesak, 
oppmåling og plan slik dei går fram av vedlegg til saka. 
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Kommunestyret vedtek nye justerte forskrifter og gebyrsatsar for dele- og byggesak, 
oppmåling og plan slik dei går fram av vedlegg til saka. 
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Særutskrift: 
Utviklingsavdelinga 
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Vedlegg: 
Vedlegg 
1 Budsjettnotat_endringar på gebyrregulativa 
2 forskrift_plan_med_satser (1) 
3 FORSKRIFTTEKST_Gebyrregulativ for byggesaker med meir gjeldande frå 01 

01_2015_FORSLAG 
4 FORSLAG GEBYRSATSAR FOR 2015 
5 Forslag_GebyrMatrikkel2015Oppmåling-Herøy_enkel 
 
 
 
 
Saksopplysningar: 
 
Rapportar og analyser viser at vi har hatt nokre gode år på inntektssida, men det kan 
synast å flate ut og gå i minus i 2014. Dersom vi skal auke våre inntekter må vi auke 
gebyrer utover det generelle som er lagt til grunn i årets budsjettsak og det som har 
vore vanleg i tidlegare år. Det er og grunn til å tru at med regjeringa si forenkling av 
plan og bygningslova vil kommunen ikkje få inntekter på mindre tiltak etter 1 juli 
2015. Dette vil redusere inntektspotensialet ytterligare. 
 
Over fleire år har Herøy kommune auka gebyr knytt til byggesak med moderat 
tempo og følgt kommunestyret sine ordinære årlege prisjusteringar. På delesak 
hadde ein i 2010 ei justering saman med dei andre kommunane og justerte noko 
opp satsane. Etter dette har ein følgt årlege prisjustering som for byggesak. På 
plansida har ikkje gebyra vore justert sidan 2010. 
 
I samband med saldering av budsjettet kan det vere rom for å justere gebyra slik at 
dei kjem om lag på same nivå som nabokommunane. Ein legg inn ei forventa 
inntektsauke i budsjettet på 500 000 kroner på denne gebyrjusteringa. 
 
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Byggesak 
 
I forskrift til byggesak vert det ført inn ei ny gebyrtype på sakshandsaming. Tidlegare 
har ein ikkje teke betalt for å utstede delingsløyve på frådelingar. Dette er noko 
andre kommunar har tatt betalt for i mange år. Ein rår  til at det vert innført gebyr på 
handsaming av delesaker og at prisen vert kr 3000. 
 
Elles rår ein til at gebyra vert i stor grad samordna med Ulstein kommune sine satsar 
for 2014 og at gebyrnivået vert lagt rett under desse.  
 
Deling av grunneigedom  
 
Her foreslår ein å justere frådeling av eigedom noko opp og ei ordinær frådeling vil 
ligge på kr 15.000,-.  

 
Plan og dispensasjonar 
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Plangebyra har ikkje blitt justert sidan 2010. Ein foreslår at desse gebyra vert 
oppjustert til følgjande satser. 
 
Handsamingsgebyret vert auka frå 5000 kroner  til 20 000 kroner. Minste 
arealgebyret vert auka frå 5000 kroner til 8817 kroner. Lavaste gebyrsats for å 
utarbeide reguleringsplan vert då 28817 kroner. 
 
Dispensasjonsgebyr vert auka frå dagens nivå på 5464 kroner til 10 500 kroner for ei 
sak som må på full høyring og som må ha politisk handsaming. 
 
Ein viser elles til vedlegg i saka. 
 
Konsekvensar for folkehelse: 
 
Konsekvensar for beredskap: 
 
Konsekvensar for drift: 
 
Konsekvensar for økonomi: 
 
 
 
Fosnavåg, 25.11.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Jarl Martin Møller 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Jarl Martin Møller 
 
 
 
 



Budsjettnotat – gebyr 

Innleiing 

Mine rapportar og analyser viser at vi har hatt nokre gode år på inntektssida, men det kan synast å 

flate ut og gå i minus i 2014. Dersom vi skal auke våre inntekter må vi auke gebyrer utover det 

generelle som er lagt til grunn i årets budsjettsak og det som har vore vanleg i tidlegare år. Det er og 

grunn til å tru at med regjeringa si forenkling av plan og bygningslova vil kommunen ikkje få inntekter 

på mindre tiltak etter 1 juli 2015. Dette vil redusere inntektspotensialet ytterligare. 

Over fleire år har Herøy kommune auka gebyr knytt til byggesak med moderat tempo og følgt 

kommunestyret sine ordinære årlege prisjusteringar. På delesak hadde ein i 2010 ei justering saman 

med dei andre kommunane og justerte noko opp satsane. Etter dette har ein følgt årlege 

prisjustering som for byggesak. På plansida har ikkje gebyra vore justert sidan 2010. 

I samband med saldering av budsjettet kan det vere rom for å justere gebyra slik at dei kjem om lag 

på same nivå som nabokommunane. Ein legg inn ei forventa inntektsauke i budsjettet på 500 000 

kroner på denne gebyrjusteringa. 

Eksempel på gebyrnivå idag med samanliknbare kommunar: 

Bustadhus 200 m2 inkl garasje 

Ulstein kommune kr 10742.-. Volda kommune  kr 12 000.-. Herøy kr 5573.-. 

Reguleringsplanar 

Ulstein kr 28117 (fastpris), Volda  kr 37550 (minstepris opptil 5000m2) Herøy kr 17 000.( minstepris 

opptil 5000m2) 

Oppmåling bustadtomt 

Ulstein kr 15708, Volda kr 14800.-     Herøy kr 12790 

 

Byggesak 

I forskrift til byggesak vert det ført inn ei ny gebyrtype på sakshandsaming. Tidlegare har ein ikkje 

teke betalt for å utstede delingsløyve på frådelingar. Dette er noko andre kommunar har tatt betalt 

for i mange år. Ein rår  til at det vert innført gebyr på handsaming av delesaker og at prisen vert kr 

3000. 

Elles rår ein til at gebyra vert i stor grad samordna med Ulstein kommune sine satsar for 2014 og at 

gebyrnivået vert lagt rett under desse.  

Prisen for å føre opp eit bustadhus inntil 200m2 med garasje vil med føreslegne satsar kome på 

10 742 kroner.  

Sakstyper på byggesak pr.21.11.2014: 



Antall av Saksbehandler 
 

 
Totalsum 

  Radetiketter 
 ANDRE SAKER 20 

DISPENSASJON 1 

FERDIGATTEST 55 

FORHÅNDSKONFERANSE 9 

KLAGESAK 9 

MIDLERTIDIG_BRUKSLØYVE 30 

PBL§20-1_BYGGJESAK 148 

PBL§20-1_FRÅDELINGSSAK 54 

PBL§20-1_IGANGSETJINGSLØYVE 20 

PBL§20-1_RAMMELØYVE 9 

PBL§20-2_BYGGJESAK 69 

SEKSJONERING 16 

DISPENSASJON_plan 34 

PBL§20-1_RIVING 6 

Totalsum 480 

 

 

Pkt i 
gebyrreg. Herøy 2014 

Ulstein 
2014 

Forslag ny 
sats Herøy % endring 

511 12790 15708 15000 17 

  562 616 600 7 

512 2341 4943 4000 71 

  338 361 348 3 

513 5627 9899 9000 60 

  2814 3090 2900 3 

514 579   600 4 

5 % 7 % 
5 % 

4 % 

9 % 

29 % 

13 % 

7 % 

4 % 

13 % 
4 % 

ANDRE SAKER
DISPENSASJON
FERDIGATTEST
FORHÅNDSKONFERANSE
KLAGESAK
MIDLERTIDIG_BRUKSLØYVE
PBL§20-1_BYGGJESAK
PBL§20-1_FRÅDELINGSSAK
PBL§20-1_IGANGSETJINGSLØYVE
PBL§20-1_RAMMELØYVE
PBL§20-2_BYGGJESAK
SEKSJONERING
DISPENSASJON_plan
PBL§20-1_RIVING



  5627 15708 15000 167 

515 579   600 4 

  4502 4943 4900 9 

516 5627 9095 9000 60 

  5,7 5,8 5,8 2 

517 5627   9000 60 

  2814   4000 42 

52 3939   4300 9 

531 6010 8033 6800 13 

532 6190 9281 6800 10 

541 12790 15708 15000 17 

  338 616 600 78 

542 12790 15708 15000 17 

  338 616 600 78 

55 1688 1819 1738 3 

  562 606 579 3 

56 5627 6063 5796 3 

  1126 1212 1160 3 

57 579   600 4 

  2252 2424 2320 3 

58 579 653 600 4 

  338 362 338 0 

     
  

Mest brukt, 
fakturert 

    

Deling av grunneigedom  

Her foreslår ein å justere frådeling av eigedom noko opp og ei ordinær frådeling vil ligge på: 

Areal frå 0 – 2000 m²       kr 15.000,- 
Areal frå 2001 -20 000m²  kr     600.- (auke pr. påbegynt da)                            
 
Areal over 20 001m² etter medgått tid, dog ikkje under sats for 20 000m² 
 

Tilleggsareal, tilleggsareal til ny eller eksisterande eigedom 

Gebyr kr 9000.- + kr 5,80 x m2 
 

Grensejustering mellom eigedomar 

Areal frå 0 – 500 m² kr 6.800,- 
 

  



Saker pr.21.11.2014 

SAKSTYPE Antall 

§5.1.1.Oppreting av matrikkeleining eller feste 54 

§5.1.3. Oppmåling av eigarseksjon 0 

§5.1.6. Tilleggsareal 18 

§5.3.1 Grensejustering 3 

§5.5.Grensepåvisning med koordinatar 0 

§5.6.Grensepåvisning uten koordinatar 0 

SUM 75 
 

 

Plan 

Plangebyra har ikkje blitt justert sidan 2010. Ein foreslår at desse gebyra vert oppjustert til følgjande 

satser. 

Handsamingsgebyret vert auka frå 5000 kroner  til 20 000 kroner. Minste arealgebyret vert auka frå 

5000 kroner til 8817 kroner. Lavaste gebyrsats for å utarbeide reguleringsplan vert då 28817 kroner. 

Dispensasjonsgebyr vert auka frå dagens nivå på 5464 kroner til 10 500 kroner for ei sak som må på 

full høyring og som må ha politisk handsaming. 

Elles føreslår ein desse gebyrsatsane for dispensasjonar: 

72 % 

0 % 

24 % 

4 % 

0 % 0 % 

§5.1.1.Oppreting av
matrikkeleining eller feste

§5.1.3. Oppmåling av
eigarseksjon

§5.1.6. Tilleggsareal

§5.3.1 Grensejustering

§5.5.Grensepåvisning med
koordinatar

§5.6.Grensepåvisning uten
koordinatar



SØKNAD OM DISPENSASJON - rein formalitet (etter vurdering i den einskilde sak)  kr        -    Eksempel: 

SØKNAD OM DISPENSASJON (handsaming delegert utviklingsleiar - utan høyring)  kr   1 500  1/2 grunnbeløp 

SØKNAD OM DISPENSASJON (handsaming delegert utviklingsleiar - med høyring)  kr   3 000   

SØKNAD OM DISPENSASJON (handsaming MTK utan høyring)  kr   4 500  1,5 grunnbeløp 

SØKNAD OM DISPENSASJON (handsaming MTK med høyring)   kr 10 500  3,5 grunnbeløp 

 

For reguleringsendringane er den største skilnaden at det vert krev halvt handsamingsgebyr (kroner 

10 000) mot tidlegare kroner 5000. 

 



Forslag til endra satser 

 

FORSKRIFT OM GEBYRREGULATIV FOR HANDSAMING AV: 
 

Private reguleringsplanar 
Reguleringsendringar 
Dispensasjonar 

Forskrifta er heimla i plan- og bygningslova (85) jf. § 109 ( jf. § 33 – 1 i PBL(08)) 

Generelt 
Gebyret vert gjort gjeldande ved handsaming av alle private reguleringsplanar, 
reguleringsendringar og dispensasjonar. 

 
Gebyr skal betalast etter gjeldande satsar på søknadstidspunkt. Betaling av gebyr 
påverkar ikkje utfallet av saka, og kan ikkje krevjast tilbake om det vert gjeve avslag på 
søknaden. 

 
Gebyret er bygd opp av to element - eit handsamingsgebyr. Og eit arealgebyr som er 
avhengig av plantype og storleik. 

 
- Handsamingsgebyret skal vere betalt innan frist for å kome med innspel knytt til varsel 

om oppstart. 
 

- Arealgebyret skal betalast etter handsaming i Formannskapet der det vert gjort vedtak 
om å legge planforslaget ut til offentleg ettersyn. 

 
- Dersom søknaden/forslaget vert avvist skal det ikkje betalast arealgebyr med mindre 

tiltakshavar/søkjar krev saka framlagt for kommunestyret jf. § 12-11 i plan- og 
bygningslova(08) 

 
 



1 HANDSAMINGSGEBYR OMFATTAR 
 

1.1 Private forslag til reguleringsplanar (uavhengig av plantype og storleik på areal) 
 

1.2 Søknad om endring av gjeldande reguleringsplanar (og bebyggelseplanar vedteken 
| før 01.07.2009). 

 
1.3 Søknad om dispensasjon frå gjeldande reguleringsplanar (og bebyggelseplanar 

vedteken før 01.07.2009) med tilhøyrande føresegner. 
 

1.4 Søknad om dispensasjon frå arealdelen i kommuneplanen og plan- 
og bygningslova(08) med tilhøyrande føresegner. 

 
Handsamingsgebyret for 1.1,1.2 og 1.3 : 

 
 

kr 20 000 
 

Handsamingsgebyret for 1.4 : 
 

SØKNAD OM DISPENSASJON - rein formalitet (etter vurdering i den einskilde sak)  kr        -    Eksempel: 

SØKNAD OM DISPENSASJON (handsaming delegert utviklingsleiar - utan høyring)  kr   1 500  1/2 grunnbeløp 

SØKNAD OM DISPENSASJON (handsaming delegert utviklingsleiar - med høyring)  kr   3 000   

SØKNAD OM DISPENSASJON (handsaming MTK utan høyring)  kr   4 500  1,5 grunnbeløp 

SØKNAD OM DISPENSASJON (handsaming MTK med høyring)   kr 10 500  3,5 grunnbeløp 

 
 

 



2 AREALGEBYR FOR REGULERINGSPLANAR 
 

2.1 Storleiken på arealgebyret 

 
 

a) Fast gebyr inntil 5000m2 kr 8817 

c) For kvar påbyrja 1000m2 frå 
5001m2 og oppover 

 
kr 800 

 
 

3 ENDRINGAR 
 
3.1 Arealgebyr for reguleringsendringar 
Ved søknad/forslag om endra arealbruk skal det i tillegg til handsamingebyret 
betalast eit arealgebyr lik satsane i punkt 2.1. Ved fastsetjing av gebyret skal 
storleiken på det endra arealet leggast til grunn. Arealgebyret skal betalast 
etter handsaming i Formannskapet der det vert gjort vedtak om å legge planforslaget ut til 
offentleg ettersyn. Dersom søknaden/forslaget vert avvist skal det ikkje betalast 
arealgebyr med mindre tiltakshavar/søkjar krev saka framlagt for kommunestyret.( jf. § 12- 
11 i plan- og bygningslova(08)) 

 
 

3.2 Mindre endring i reguleringsplan 
Dersom søknaden/forslaget berre gjeld endring av reguleringsføresegnene, skal 
det i tillegg til halvt handsamingsgebyr betalast eit gebyr på: 

 
kr 4000 

 

Dersom søknaden/forslaget gjeld mindre endringar som ikkje har nemneverdig betyding 
for berørte partar eller interesser, og søknaden/forslaget ikkje treng same omfattande 
handsaming som ein ny plan, skal det i tillegg til halvt handsamingsgebyr betalast eit 
gebyr på: 

 
kr 4000 

 
 

5  BETALINGSFØRINGAR / IVERKSETJING 
 

Alle gebyra skal betalast til Herøy kommune, økonomiavdelinga, etter 
rekningsoppgåve frå rådmann/utviklingsavdelinga.  
 
Gebyrsatsane inkluderer alle kostnader knytt til handsaming av  
planane/sakene og betaling skjer etter gjeldande satsar på 
søknadstidspunktet. I tillegg til sjølve handsamingsgebyret skal 
tiltakshavar/søkjar dekke alle kostnader til naudsynt annonsering 
basert på gjeldande krav i plan- og bygningslova (08). 
 
Storleiken på gebyrsatsane etter desse reglar skal vurderast kvart år 
i samband med budsjettarbeidet. Administrasjonen skal legge forslag 
til justering av gebyret fram for politisk handsaming 
 
Gebyrregulativet vert gjort gjeldande frå det tidspunkt kommunestyret har fastsett og etter 
at det er kunngjort på vanleg måte. 

 



Gebyrregulativet er vedteke av Herøy kommunestyre i K-sak xx/14. Nye satsar vert 
gjeldande frå 01.01.2015. 



      

FORSKRIFT 
 

Forskrifta, datert 21.11.2014, gjeld for handsaming av bygge-, frådelings-, og 

grensejusteringssaker og andre tiltak etter plan- og bygningslova(PBL). 

Regulativet er heimla i plan- og bygningslova § 33-1.  Den er vedteken av Herøy 

kommunestyre den xx.xx.2014, K-sak xxx/14, og gjeld frå 01.01.2015. Forskrifta erstattar 

forskrift om gebyrregulativ vedteken av Herøy kommunestyre i K-sak 110/10.  

 

BYGGESAKER: 

Gebyret er hovudsakleg oppbygd av to element - eit grunnbeløp, og eit arealgebyr som fangar 

opp meirarbeidet som fylgje av storleiken på bygget/tiltaket. Gebyrsatsane går fram av eit eige 

dokument. 

§ 1 Gebyret dekkjer 

Sakshandsaming av frådelings- og byggesaker, førehandskonferansar, plassering og høgde 

på bygningar utifrå innsende teikningar, mellombels bruksløyve / ferdigattestar og tilsyn 

inkludert ev. bruk av sakkyndig bistand. Det vert i tillegg kravd gebyr for handsaming av 

søknad om ansvarsrettar, føretaksgodkjenning, dispensasjon og eventuell 

utstikking/kontroll av utstikking. Faktura skal sendast til tiltakshavar. Andre avtalar kan 

gjerast med utviklingsavdelinga. 

§ 2 Betalingsplikt 

 Alle som får utført tenester etter dette regulativet skal betale gebyr. Gebyret forfell til 

betaling 30 dagar etter fakturadato. Ved for sein betaling vert kravet tillagt kr 50,- for kvar 

purring og påslag av renter.  Fakturaen skal betalast pr. forfall utan omsyn til kva tid 

byggjearbeidet vert sett i gang, eller om det i det heile vert sett i gang. 

§ 3 Tidspunkt for fastsetjing av gebyr  

 Gebyret skal utreknast snarast etter at vedtak er gjort. Dette gjeld søknadar og meldingar av 

alle slag.   

§ 4 Kombinerte bygg 

 

Dersom bygget har fleire funksjonar/føremål, vert gebyret utrekna etter dei einskilde 

føremåla.   

§ 5 Mellombelse bygningar  

 Ved mellombelse bygg etter § 20-2 c) i PBL skal det betalast fullt gebyr.   

§ 6 Lokal godkjenning av føretak/ansvarsrett  

 For handsaming av ansvarsrettar generelt skal det reknast eitt gebyr pr. tiltak. Dette skal 

fakturerast tiltakshavar. 

 Der søknad om lokal godkjenning av føretak kjem inn i etterkant av at byggesøknad er 

godkjent, skal det reknast eit eige gebyr pr. føretak som skal dekke handsamingskostnaden 

dette medfører. 



§ 7 Avslag på søknad 

 Byggesaker:  For vedtak som medfører avslag skal det betalast berre grunnbeløp for tiltak 

opp til 200 m
2
 bruksareal (BRA). Bygg over 200 m

2
 BRA skal i tillegg betale kr 1,00 pr. 

m
2 

over 200. Der det ligg føre dispensasjonssøknad som krev politisk handsaming, skal 

dette fakturerast i tillegg etter ordinære satsar. 

 Frådelingssøknader, §20-1 m : For vedtak som medfører avslag skal det betalast fullt 

gebyr. 

    

DISPENSASJON FRÅ AREALPLAN, PLAN- OG BYGNINGSLOV OG VEDTEKT  

§ 8  Søknad om dispensasjon   

For søknad om dispensasjon skal det betalast eit gebyr i samsvar med gebyrsatsane.  

Gebyret kjem i tillegg til gebyr for bygge-/frådelingssak. 

 

ELLES GJELD FOR SAKER ETTER DETTE REGULATIV:  

 § 9 Andre tilhøve 

 Tiltakshavar må dekke kostnader som følgje av tilhøve og / eller undersøkingar etter lov 

om kulturminne, plan- og bygningslova § 28-1 om m.a. byggjegrunn og miljøtilhøve, og 

plan- og bygningslova § 29-1 og 29-2 om bistand knytt til estetiske vurderingar. 

Tiltakshavar må også dekke eventuelt andre særskilte utgreiingar som måtte bli pålagt som 

følgje av tiltaket sitt omfang.  

 

Byggetiltak til allmennyttige føremål for frivillege organisasjonar og liknande, får redusert 

gebyret til det halve av fastsette satsar. 

§ 10 Urimeleg gebyr  

 Dersom gebyret t.d. vert vurdert som svært urimeleg i høve til dei kostnadar kommunen 

har hatt med saka, eller urimeleg av andre grunnar, kan utviklingsleiar fastsette gebyr i 

høve til dette etter skriftleg grunngjeven søknad. 

 § 11 Klagerett  

 Fastetjing av gebyr i ei einskild sak etter regulativet, kan ikkje påklagast, jf. § 40 i 

forvaltningslova.  

Utviklingsleiaren si avgjerd etter søknad om reduksjon av gebyr kan påklagast etter reglane 

i forvaltningslova. 

 § 12 Regulering av gebyret  

 Storleiken på gebyr etter desse reglar skal vurderast kvart år i samband med 

budsjettarbeidet. Administrasjonen skal legge forslag til justering av gebyret fram for 

politisk handsaming.  



 

 

 



 
FORSLAG GEBYRSATSAR FOR 2015 - Vedtak i kommunestyret dato - saksnr 

   

 
Arkivsak: 2014/xxxx                 Dato 21.11.2014 

     

 
Gebyrregulativ , Jf. PBL § 33-1 og § 7 i lov om eigarseksjonar 

     

 
Gjeldande frå 01.01.2015 

     

       

  GEBYRSATSAR for byggesaker, frådeling, grensejustering, seksjonering og regulering  Grunn   Gebyr   Gebyr   Gebyr  
   Alle areal er oppgitt i BRA  beløp pr. m

2
 pr. m

2
 pr. m

2
 

 
      BRA 0 - 200 > 200 

 
    

         

1 [Ingen registrering]          

2 BUSTAD- OG FRITIDSBYGG  ei brukseining, (inkl. garasje, etc.)   kr   3 000  
 kr 
31,21   kr      -     kr      -    

 

3 BUSTAD- OG FRITIDSBYGG  Rekke, kjede, atrium-,horisontaldelt, o.l   kr   3 000  
 kr 
37,50   kr      -     kr      -    

 

4 BUSTAD- OG FRITIDSBYGG Tilbygg/påbygg   kr   3 000  
 kr 
37,50   kr      -     kr      -    

 

5 BUSTAD- OG FRITIDSBYGG  Ombygging(endra bruksareal),    bruksendring    kr   3 000  
 kr   
7,80   kr      -     kr      -    

 
6 BUSTAD- OG FRITIDSBYGG  Fasadeendring, skifte av vindauge, tak og lignende  kr   3 000   kr      -     kr      -     kr      -    

 
7 ANDRE BYGG § 20-1                             Nybygg  kr   3 000   kr      -     kr 76,38   kr 19,00  

 
8 ANDRE BYGG § 20-1                             Til  og påbygg  kr   3 000   kr      -     kr 37,50   kr 19,00  

 
9 ANDRE BYGG § 20-1                             Omb/bruksendr  kr   3 000   kr      -     kr 31,21   kr 19,00  

 

10 TILTAK t.d. garasje, uthus (også landbruk) etter § 20-2 bokstav a), b) og d)  kr   3 000  
 kr 
19,00   kr      -     kr      -    

 
11 TILTAK Til/påbygg og bruksendringar etter § 20-2 a), b) og d)  kr   3 000   kr      -     kr 19,00   kr      -    

 
12 MELLOMBELSE BYGNINGAR etter § 20-2 c) (fullt gebyr tilsvarande ANDRE BYGG § 20-1)  kr   3 000   kr      -     kr 76,38   kr 19,00  

 
13 ENDRINGAR, FORNYA BYGGELØYVE  som krev handsaming  kr   3 000   kr      -     kr  3,40   kr  1,64  

 
14 REV.TEIKNINGAR/Mindre TILLEGG/ENDRINGAR som krev handsaming  kr   1 500   kr      -     kr      -     kr      -    1/2 grunnbeløp 

15 RIVING AV BYGG OG ANLEGG Bygg  < 100 m2  kr   1 500   kr      -     kr      -     kr      -    
 

16 RIVING AV BYGG OG ANLEGG Bygg  > 100 m2       kr   3 000  
 kr   
3,90   kr      -     kr      -    

 



17 HEIS, TEKN.INNSTALL., PIPER/FYRINGSANLEGG  kr   1 500   kr      -     kr      -     kr      -    1/2 grunnbeløp 

18 SKILT, STØTTEMURAR(inkl utstikking), MASTER, BRØNNAR, GJERDE  kr   1 500   kr      -     kr      -     kr      -    1/2 grunnbeløp 

19 UTANDØRSANLEGG / Anlegg (av ein viss storleik)  kr   3 000   kr      -     kr      -     kr      -    
 

20 
ANLEGG I STRANDSONA. HAMNER/FISKERIANLEGG, NYANLEGG, 
MOLO,KAI,FLYTEBRYGGE  kr   6 000   kr      -     kr      -     kr      -    2 grunnbeløp 

21 ANDRE SØKNADSPLIKTIGE TILTAK ETTER § 20-1 (kan vere mindre bygg, div. anlegg m.m)  kr   3 000  
 kr 
19,00   kr      -     kr      -    

 
22 AVSLAG PÅ SØKNAD  kr   3 000        

 
23 ANSVARSRETTAR, personleg godkjenning ved større tiltak (ansv. søk,pro )  kr   1 500        1/2 grunnbeløp 

24 SAKSHANDSAMING AV LOKAL GODKJENNING, i etterkant av godkj. byggemeld.  kr   1 500        1/2 grunnbeløp 

25 SØKNAD OM IGANGSETTINGSLØYVE eit gebyr pr. søknad  kr   3 000        
 

31 SØKNAD OM FRÅDELING - handsaming etter PBL  kr   3 000        
 

32 SEKSJONERING, ikkje utført synfaring - 3 gongar rettsgebyret*  kr   2 580        
 

33 SEKSJONERING, utført synfaring - 5 gongar rettsgebyret*  kr   4 300        
 

 
* Rettsgebyret er pr. 01.01.2014 på kr. 860,- (uendra sidan 01.01.2006) 

     

       

 

UTSTIKKING AV BYGG         
 

 

Bustadhus                           kr 3 988,- + mva     
 

 

Etterkontroll av utstikking - Bustad: kr 2 175,- + mva     
 

 

PAKKE - utstikking Bustad inkl etterkontroll: kr 5 546,- + mva     
 

 

Garasje                                  kr 2 175,- + mva     
  



 
 

 

HERØY KOMMUNE 
Utviklingsavdelinga 

 
 
 

 

Forslag til nye satsar 

OPPMÅLINGSGEBYR 
Gebyrsatsar for arbeid etter Matrikkellova 
(§ 5 i gebyrforskrift Vedteken av Herøy kommunestyre xx.xx.2014 K-sak xx/14) 

 
Gjeldande frå 01.01.2015 

 

 
 

Mest brukte gebyrer: 
 

Frådeling av ny eigedom  
 

Areal frå 0 – 2000 m²    kr 15.000,- 
Areal frå 2001 -20 000m²  kr     600.- (auke pr. påbegynt da)                            
 
Areal over 20 001m² etter medgått tid, dog ikkje under sats for 20 000m² 
 
 

Tilleggsareal, tilleggsareal til ny eller eksisterande eigedom 
 

Gebyr kr 9000.- + kr 5,80 x m2 
 
 

Grensejustering mellom eigedomar 
 
Areal frå 0 – 500 m² kr 6.800,- 
 

Merk! 

Ved gebyr for grensejustering kan arealet for involverte eigedomar justerast med inntil 5 % av 
eigedomens areal. (maksimalgrensa er sett til 500 m²). Ein eigedom kan imidlertid ikkje avgi areal 
som i sum overstig 20 % av eigedomens areal før justeringa.  

 

Påvisning av grenser, kjente 

 

For inntil 2 punkt kr 1.738,- 
For overskytende grensepunkt, pr. punkt kr 579,- 
 

Påvisning av grenser, ukjente 
 
For inntil 2 punkter kr 5.796,- 
For overskytande grensepunkt, pr. punkt kr 1.160,- 
 
 
Heile gebyrregulativet, sjå neste side.



 
Gebyr for arbeid etter matrikkellova (Lovens § 32, forskriftene § 16) vert fastsett som 

følgjer: 

 
Kostnader som kommunen vert påført i samband med å hente inn relevante 

opplysningar i samband med den enkelte oppmålingsforretninga og gebyr og avgifter 

som kommunen skal krevje inn for statlege etatar som til dømes tinglysingsgebyr og 

dokumentavgift, vert fakturert vidare til rekvirenten og kjem i tillegg til satsane under. 

 

§5.1 Oppretting av matrikkeleining ..................................................................................... 2 
§5.1.1 Oppretting av matrikkeleining og festegrunn 2 
§5.1.2 Matrikulering av eksisterande umatrikulert grunn 2 
§5.1.3 Oppmåling av uteareal på eigarseksjon 2 
§5.1.4 Oppretting av anleggseigedom 2 
§5.1.5 Registrering av jordsameige 2 
§5.1.6 Oppretting av tilleggsareal som eigen matrikkeleining som tillegg til eksisterande grunneigedom eller 
festegrunn. 2 

 

§5.2 Oppretting av matrikkeleining utan fullført oppmålingsforretning ......................... 2 
§5.2.1 Avbrot i oppmålingsforretning eller matrikulering 2 

 

§5.3 Grensejustering ............................................................................................................ 3 
§5.3.1 Grunneigedom, festegrunn og jordsameige 3 
§5.3.2 Anleggseigedom 3 
§5.4.1 Grunneigedom, festegrunn og jordsameige 3 
§5.4.2 Anleggseigedom 3 

 

§5.5 Klarlegging av eksisterande grense der grensa tidligare er koordinatbestemt 

ved oppmålingsforretning ................................................................................................... 3 
 

§5.6 Klarlegging av eksisterande grense der grensa ikkje tidligare er 

koordinatbestemt / eller klarlegging av rettigheter ........................................................... 3 
 

§5.7. Privat grenseavtale ...................................................................................................... 4 
 

§5.8 Andre oppmålingstekniske arbeid .............................................................................. 4 
 

§5.9 Endringar i grunnlaget for matrikkelføring av saka .................................................. 4 
 

§5.10 Utferde matrikkelbrev ................................................................................................. 4 



§5.1 Oppretting av matrikkeleining 
 
§5.1.1 OPPRETTING AV MATRIKKELEINING OG FESTEGRUNN 

Areal frå 0 – 2000 m² ....................................................................................... kr 15000,- 

Areal frå 2001 -20 000m² – auke pr. påbegynt da. .....……………….. kr 600,- 

Areal over 20 001m² etter medgått tid, dog ikkje under sats for 20 000m² 
 

 
 

§5.1.2 MATRIKULERING AV EKSISTERANDE UMATRIKULERT GRUNN 

Areal frå 0 – 2000 m² .......................................................................................... kr 4000,- 

Areal frå 2001 -20 000m² – auke pr. påbegynt da. …………………………… kr 348,- 

Areal over 20 001m² etter medgått tid, dog ikkje under sats for 20 000m² 
 
§5.1.3 OPPMÅLING AV UTEAREAL PÅ EIGARSEKSJON 

Gebyr for oppmåling av uteareal på inntil 1eigarseksjon ................................... kr 9000,- 

Auke i gebyr for oppmåling av uteareal utover 1 eigarseksjon,pr seksjon ........ kr 2.900,- 
 
§5.1.4 OPPRETTING AV ANLEGGSEIGEDOM 

Gebyr vert fastsett etter medgått tid. Timepris kr 600,-.Minstegebyr 15000,- 
 
§5.1.5 REGISTRERING AV JORDSAMEIGE 

Gebyr for registrering av eksisterande jordsameige vert fakturert etter medgått tid. 

Timepris kr 600,-. Minstegebyr…………….kr 4.900,- 

 
Kostnadar som kommunen vert påført i samband med å hente inn relevante opplysningar i 

samband med oppmålingsforretning, vert fakturert vidare til rekvirenten 
 

 
 

§5.1.6 OPPRETTING AV TILLEGGSAREAL SOM EIGEN MATRIKKELEINING 

SOM TILLEGG TIL EKSISTERANDE GRUNNEIGEDOM ELLER FESTEGRUNN. 

Gebyr kr 9000.- + kr 5,80 per m2 

 
§5.1.7 OPPRETTING AV PUNKTFESTE. 
Gebyr for oppretting av matrikkeleining for punktfeste kr 9000,- 
Gebyr for oppretting av matrikkeleining for punktfeste der punktfeste er planlagt og 

koordinatbestemt i jordskiftesak kr 4000,- 
 

 
 

§5.2 Oppretting av matrikkeleining utan fullført 
oppmålingsforretning 
Satsar etter §§5.1.1, 5.1.2, 5.1.4 og 5.1.5 gjeld, i tillegg kjem eit tilleggsgebyr for oppretting 

av matrikkeleining før fullført oppmålingsforretning på kr 4300,- 
 
§5.2.1 AVBROT I OPPMÅLINGSFORRETNING ELLER MATRIKULERING 

Gebyr for utført arbeid når saka vert trekt før den er fullført, om den må avvisast, ikkje lar seg 

matrikkelføre på grunn av endra heimelsforhold eller om saka av andre grunnar ikkje kan 

fullførast, vert gebyrsatsene sett til 1/3 etter §5.1 og §5.2 



§5.3 Grensejustering 
 
§5.3.1 GRUNNEIGEDOM, FESTEGRUNN OG JORDSAMEIGE 

Ved gebyr for grensejustering kan arealet for involverte eigedomar justerast med inntil 5 % 

av eigedomens areal. (maksimalgrensa er sett til 500 m²). Ein eigedom kan imidlertid ikkje 

avgi areal som i sum overstig 20 % av eigedomens areal før justeringa. For grensejustering 

til veg- eller jernbaneformål kan andre arealklasser gjelde. 

 
Areal frå 0 – 500 m² kr 6.800,- 

 
§5.3.2 ANLEGGSEIGEDOM 

For anleggseigedom kan volumet justerast med inntil 5 % av anleggseigedomens volum, men 

den maksimale grensa er satt til 1000 m³ 

 
Volum frå 0 – 1000 m³ kr 6.800,- 

 

§5.4 Arealoverføring 
 

 
 

§5.4.1 GRUNNEIGEDOM, FESTEGRUNN OG JORDSAMEIGE 

Ved arealoverføring skal oppmålingsforretning og tinglysing gjennomførast. Arealoverføring 

utløyser dokumentavgift.  Dette gjeld ikkje arealoverføring til veg- og jernbaneføremål. 

 
Areal frå 0 – 2000 m² kr 15000,- 

Areal frå 2001 - auke pr. påbegynt da kr 600,- 
 
§5.4.2 ANLEGGSEIGEDOM 

For anleggseigedom kan volum som skal overførast frå ei matrikkeleining til ei anna, - ikkje 

vere registrert på ei tredje matrikkeleining.  Volum kan kun overførast til ei matrikkeleining 

dersom vilkåra for samanslåing er til stades. Matrikkeleininga skal utgjere eit 

samanhengande volum. 

 
Volum frå 0 – 2000 m3 kr 15000,- 

Volum frå 2001 - auke pr. påbegynt da kr 600,- 
 

 
 

§5.5 Klarlegging av eksisterande grense der grensa tidligare er 
koordinatbestemt ved oppmålingsforretning 

For inntil 2 punkt kr 1.738,- 

For overskytende grensepunkt, pr. punkt kr 579,- 
 

§5.6 Klarlegging av eksisterande grense der grensa ikkje tidligare 
er koordinatbestemt / eller klarlegging av rettigheter 

 

 

For inntil 2 punkter kr 5.796,- 

For overskytande grensepunkt, pr. punkt kr 1.160,- 

 
Gebyr for klarlegging av rettar vert fakturert etter medgått tid. Timepris kr 600,-. 



Dersom alle grensene kring eigedomen skal gåast opp, skal det betalast gebyr etter §5.1 
 

§5.7. Privat grenseavtale 

Gebyr vert fastsett etter medgått tid.  Timepris kr 600,-. Minstegebyr kr 2.320,- 
 

 
 

§5.8 Andre oppmålingstekniske arbeid 

Gebyr for oppmålingstekniske arbeid som ikkje vert dekt av satsane som nemnde ovanfor, 

skal utreknast etter brukt tid.  Timepris kr 600,- + mva. 

 
Ved markarbeid vert lagt til bruk av oppmålingsutstyr kr 338,- pr time. 

Meirverdiavgift skal eventuelt leggast til etter gjeldande reglar. 
 

§5.9 Endringar i grunnlaget for matrikkelføring av saka 

Gjer rekvirenten under saksgangen endringar i grunnlaget for matrikkelføringa av saka, 

opprettheld ein likevel gebyret. 
 

§5.10 Utferde matrikkelbrev 

Matrikkelbrev inntil 10 sider kr 175,- 

Matrikkelbrev over 10 sider kr 350,- 

 
Endring i maksimalsatsar vert regulert av Statens kartverk i takt med den årlege 

kostnadsutviklinga. 

 
§5.11 Betalingsvilkår 

 

 

Betaling etter vilkår i pkt. 4.1 til 4.7 i forskriftstekst. 

Gebyr vert sendt rekvirent dersom ikkje anna er avtalt. 

Gebyr for arbeid etter matrikkellova skal utreknast etter det regulativet som gjeld den dato 

kommunen mottek ein fullstendig rekvisisjon. 

 
Kostnadar som kommunen vert påført i samband med å hente inn relevante opplysningar i 

samband med oppmålingsforretninga, og gebyr og avgifter som kommunen skal krevje inn 

for statlege etatar, som til dømes tinglysingsgebyr og dokumentavgift, vert fakturert vidare til 

rekvirenten og kjem såleis i tillegg til satsane over. 

 
Timekostnad i dette regulativ skal dekke både direkte og indirekte kostnadar. For arbeid 

utført etter medgått tid vert det nytta timesatsen i pkt. 5.8. 

 
Meiravgift skal ikkje regnast med unnateke for pkt. 5.8, der mva. skal leggast til etter 

gjeldande reglar. 
 
 
 

Revisjon: 21.11.14 JMM 



 

 
Økonomiavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: GEO Arkivsaknr: 2014/1209 
    Arkiv: 124 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

166/14 Kommunestyret 17.12.2014 
 
 
 
BUDSJETT 2015 OG ØKONOMIPLAN 2015-2019     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 

1. Kommunestyret vedtek følgjande strategi: 

Herøy kommunestyre ser folketalsvekst og positivt omdøme som dei to mest 
sentrale indikatorane for positiv utvikling. Kommunestyret vedtek følgjande 
strategi for dei 4 programområda i økonomiplanperioden: 
 
Arbeidsmiljø 
- utvikle gode leiarar på alle nivå gjennom systematisk leiarutvikling 
- utvikle kompetansen til dei tilsette med bakgrunn i organisasjonen sitt 
  behov 
 
Tenester 
- Tilpasse tenestenivået og folk sine forventingar til det kommunen kan 
  levere innanfor tilgjengelge ressursar 
- Leggje vekt på kvalitet og kompetanse på dei tenestene kommunen 
  leverer 
- Utføre god sakshandsaming i samsvar med forvaltningslova. 
 
Lokalsamfunn 
- Leggje til rette for bustadbygging og næringsutvikling. 
- Satse på kultur og oppleving 
- Omdømebygging 
 
 
 
Økonomi 
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- Streng prioritering i drifta 
- Satse på tiltak som frigjev ressursar 
- Byggje opp bufferfond 
- Ta ut synergiar gjennom samarbeid 
 

2. Rammene til dei ulike avdelingane blir slik i 2015 (runda av til næraste kr 5.000,-). 

Område Brutto Brutto Netto Netto  

  Utgift 2015 Inntekt 2015 Utgift 2015 
budsjett 

2014 

Pol. Leiing 4.150 120 4.030 3.695 
Adm leiing 6.300 2.180 4.120 3.320 
Servicetorget 4.150 830 3.320 3.000 
Fellessekretariatet 2.405 195 2.210 2.185 
Økonomiavd 6.120 470 5.650 6.160 
Pers og org. avd 10.120 2.060 8.060 8.235 
IKT 5.670 470 5.200 4.550 
Overføringar til andre 34.830 25.850 8.980 8.800 
Barnehageavdelinga 68.065 3.835 64.230 61.680 
Skuleavdelinga 126.350 17.540 108.810 109.900 
Barn, familie og helse 48.255 10.060 38.195 34.545 
Pleie og omsorgsavd. 125.490 19.840 105.650 101.730 
Bu- og habilitering 49.000 11.130 37.870 36.285 
Sosial og flyktning 14.960 5.365 9.595 9.520 
Kulturavdelinga 17.995 9.475 8.520 8.020 
Utviklingsavdelinga 8.675 2.885 5.790 6.330 
Anlegg og driftsavd. 39.790 23.830 15.960 12.240 
Eigedomsavdelinga 32.870 15.595 17.275 15.140 

Samhandlingsreforma 295 295 0 12.400 

 
 
   
3. Herøy kommune vedtek den gjeldande maksimalsatsen for inntektsskatteøre 
      for år 2015. 
 
4.   Kommunale avgifter, betalingssatsar, husleiger og eigendelar vert prisjustert 

Om ikkje anna vert bestemt særskilt. 
 
5.   Det vert vedteke slike endringar i betalingssatsane: 
a) Barnehagesatsane følgjer den statlege maksimalprisordninga i 2015. 
Kr 2.580,- for heil plass + matpengar kr 300,-. 
b) Husleiga for kommunale utleigebustadar vert regulert årleg etter kontraktsdato dersom 
endringa i konsumprisindeksen for same periode er positiv. Ved inngåing av ny 
husleigekontrakt vert veiledande husleige for leigeobjektet vurdert opp mot og eventuelt 
regulert til same nivå som for tilsvarande kommunale leigeobjekt. Dersom husleigesatsen for 
eit eller fleire kontraktsforhold avvik frå gjengs leige, kan forvaltar regulere husleiga til gjengs 
nivå i tråd med krava i husleigelova.  
c) Vaksinasjon kr 350,- pr konsultasjon + dekning av vaksinekostnader. 
d) Abonnementsordninga for heimetenestene vert slik: 
(Pr. 1.5.14 er 1 G kr. 88.370,- 

 Timepris:  kr 250,-  (kr 240,- i 2014) 

 2-3 G – Kr 1.000,- per mnd       (kr    960,-) 

 3-4 G – Kr 1.300,- per mnd       (kr 1.220,-) 

 4-5 G – kr 1.600,- per mnd        (kr 1.500,-) 
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 Over 5 G – kr 1.900,- per mnd  (kr 1.850,-) 

e) Leige tryggleiksalarmar kr 300,- per månad (kr 300,-). 
f) Korttidsopphald institusjon kr 142,- pr døgn (kr 137,-) 
   Kommunen vil automatisk oppjustere sine satsar 
    i tråd med sentrale justeringar. 
g) Dagplass ved institusjon kr 74,- pr dag (kr 72,-).  
    Kommunen vil automatisk oppjustere sine satsar 
    i tråd med sentale justeringar.  
h) Sal av middag ved institusjonane kr 80,- pr middag (kr 75,-) 
i) Utkøyring og sal av middag frå institusjonane kr 100,- pr middag (kr 90,-) 
j)  Kurdøgnprisen for opphald i institusjonane (sjukeheimane) vert sett til   
    kr 1853,-  (kr 1.776,- per døgn i 2014.  2015 blir først kjent når budsjettet til  
    PO er vedtatt – når tilrådinga til K-styret er kjent) 
k) Andre avgifter, betalingssatsar etc vert auka med 3,0 % 
l) Tilknytningsavgift for kloakk, kloakkgebyr, feieavgift, 
    renovasjonsavgift, avgift for tvungen slamtømming, elevavgift kulturskulen,  
    prisar i skulefritidsordninga (SFO),  og gebyrsatsane for byggesakshandsaming, 
    oppmåling, planarbeid etc vert fastsett for 2015 gjennom eigne vedtak i kommunestyret. 
 
6.  Herøy kommunestyre har lagt til grunn eit forventa utbytte frå Tussa Kraft AS på  
     minimum kr 7.100,- pr aksje og ber rådmannen gjere selskapet merksam på   
     dette. 
 
7.  Budsjettet for 2015 fører til slike nye faste stillingsheimlar: 
     a)  0,75 årsverk PO (kreftsjukepleiar) 
 
8.   Det vert lagt fram særskilde saker for handsaming av avtalevilkår og økonomisk 
      deltaking når søknad ligg føre når det gjeld saker knytt til planlegging og 
      utbygging i samband med næringsutvikling og infrastrukturanlegg. 
 
9. Kommunestyret ynskjer ein ekstern gjennomgang av organisering, struktur og 

tenestenivå, for å sjå kvar drifta kan effektiviserast. Ein plan for dette må snarast råd 

leggast fram for kommunestyret for handsaming. Fram til denne planen er godkjent 

innfører kommunestyret stans i tilsetting og vikarbruk i alle vakante stillingar, med unntak 

av turnusstillingar, undervisningsstillingar, stillingar knytt til ressurskrevjande brukarar, 

samt reinhald.  

 
a. Ved presserande behov for tilsetting i vakant stilling skal dette avgjerast av 

formannskapet.  

b. Rådmannen får fullmakt til å utføre kontinuerlige budsjettendringar knytt til dette. 

 
11. Budsjettrapportering og rapportering etter måltal skal skje kvart tertial 30.04  
      og 31.08. 
 
12. Kommunestyret vedtek eit låneopptak på NOK  107,0 mill for 2015. Ordførar  
      og/eller rådmann får fullmakt til å ta opp og godkjenne lånevilkåra innanfor  
      oppgitt låneramme i budsjettet. 
 

13 Kommunestyret vedtek låneporteføljen til Herøy  kommune, og alle lån i porteføljen kan 

vere aktuelle for refinansieringar i budsjettåret 2015. Rådmannen står fritt til å betale 

budsjetterte avdrag på dei lån han finn føremålstenleg, uavhengig av opprinneleg 

vedtak. 
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14 Rådmannen får fullmakt til å utføre budsjettendringar for det som vedkjem refusjon 

sjukeløn opp mot vikarutgifter, samt endringar knytt til mva kompensasjonen. 

15 Kommunestyret vedtek budsjettet for 2015 og økonomiplanen for perioden  
2015-2018 På grunnlag av dei rammer og føresetnader som er fastsett i denne planen. 

 

16. Administrasjonen får i oppdrag å finne potensiell kjøpar av heile eller deler av 

     Aksjeposten kommunen har i Tussa Kraft AS. 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 
 

- Fylkesmannen i Møre og Romsdal 
- Vest Kontroll AS 
- Søre Sunnmøre Kommunerevisjon 
- Avdelingane, her 
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Vedlegg:   
Nye tiltak investering 
Nye tiltak drift 
Innspel 
         
                                      
 
Saksopplysningar: 
 
Innleiing: 
 
I statsbudsjettet (Prop. 1 S) blir det formidla forventningar om at kommunesektoren skal tilby 

fleire og betre tenester. Det skal bli gitt rom for auka velferd til pleietrengande, eit meir 

tilgjengeleg barnehagetilbod og meir kunnskap i skulen. Samstundes meiner regjeringa at 

det er rom for å effektivisere kommunesektoren ytterlegare.  

Regjeringa sitt forslag til kommuneopplegg for 2015 har ein realvekst i samla inntekter på 

6,2 mrd. kroner, rekna frå anslått inntektsnivå i 2014. Innanfor denne veksten er enkelte 

formål særleg ivaretatt. Dette gjeld kommunale tenester innanfor rus og psykisk helse, 

fleksible barnehageopptak, og ein styrking av helsestasjons- og skulehelsetenesta.  

Skatteanslaget i Herøy kommune for 2014 var for høgt, og vi erkjenner at den mest negative 

forventninga for dette året faktisk har slått til. Frå 2. kvartal har Herøy kommune vore kjend 

med eit planlagt underskot, som skulle dekkast ved bruk av bufferkapital. Grunna 

overskridingar i større samfunnsprosjekt, har t.d. aksjeutvidingar vore med på å ta av den 

tilgjengelege bufferkapitalen. Vi har ikkje økonomisk handlingsrom til å handtere årets 

underskot, og må derfor føre dette over til utfordringane for 2015.  

Dersom ein ser bort frå eit eventuelt overført underskot frå 2014, vil tildelinga til Herøy 

kommune fortsatt ikkje vere nok til å vidareføre normaldrifta i kommunen. Med det 

økonomiske utgangspunktet for budsjett 2015 må ein erkjenne at drifta i Herøy kommune er 

underdimensjonert sett i lys av samfunnsforventningar, men overdimensjonert i høve til 

overføringane frå staten. 

Herøy kommune må utfordre sine eigne haldningar til fleire sentrale samfunnsforhold. For 

det fyrste er ikkje Herøy kommune ei langstrakt kommune, sett i lys av dagens infrastruktur. 

Reisetidene er korte same kva slags stadar ein tek utgangspunkt i. Diskusjon om indre/ytre 

har derfor liten praktisk konsekvens sjølv om haldninga i samfunnet står sterkt.   

Vidare har Herøy kommune sterke bygdesamfunn, som hegnar på eigne krav om å 

oppretthalde tenestetilbod. I lys av budsjettutfordringane har no Herøy kommune eit unikt 

handlingsrom for å legg til rette for eit tenestetilbod som står i samsvar med andre 

kommunar. Dette må vi sjå i lys av den komande kommunereforma. Ein må her erkjenne at 

det er utfordrande for politikarane å sjå ut over sine eigne territoriale grenser når ein er valt 

av folket til å ivareta Herøy kommune sine interesser.  

Budsjettutfordringane for 2015 må løysast med andre verkemiddel enn det ein har gjort 

tidlegare. Herøy kommune vil ha utfordringar med å leve opp til forventningane i 

statsbudsjettet, sjølv om ein skulle innføre eigedomsskatt i økonomiplanperioda. Det vil vere 

behov for ein kritisk gjennomgang av nivå, omfang og struktur på tenestetilbod, , 

organisasjonsstruktur og organisatorisk effektivisering. 
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Budsjett 2015 vil særleg utfordre vore politikarar til å prioritere mellom knappe ressursar. 

Herøy kommune må tenke meir langsiktig i den økonomiske planlegginga, særskilt med 

tanke på framtidige investeringar i realkapital, og hente ut effektar i tiltak som berre har 

halvårseffekt for 2015 – men vidare heilårseffekt frå 2016.  Rådmannen synest at 

budsjettprosessen i kommunen er særleg krevjande, då den statlege skrustikka strammar 

ytterlegare for 2015. Dette til tross for at statsbudsjettet legg vekt på ein sunn og sterk 

kommuneøkonomi som grunnlag for eit god velferdstilbod.  

Til forsvar for staten så det den kommunale finansieringsmodellen som slår ut negativt, då 

det er svikt i skatteinngangen til Herøy kommune som er årsaka. Dersom vi kunne få del i 

selskapsskatten hadde situasjonen vår sett heilt annleis ut.  

Den kommunale bygningsmassen har eit svært omfattande etterslep på vedlikehald, og 

evna til å fornye eigedomane ved nybygg krev langsiktig planlegging for å skape nødvendig 

handlingsrom. Innanfor ei periode på fem år er det behov for eit nytt skulebygg, nytt 

barnehagebygg, ny brannstasjon og driftssentral, og nytt omsorgs/helsebygg. Dette er store 

investeringar som krev omfattande ressursar gjennom lånefinansiering. Dette vil leggje 

ytterlager press på den årlege kommuneøkonomien. Det må vere eit grunnleggande krav at 

ein klarar å hente ut rasjonaliserings- og effektiviseringsgevinstar ved desse nybygga.  

Det er ikkje rom for å nærme seg ein ambisjon om 3% overskot på drifta, eksklusive RDA 

midlar. Herøy kommune har per i dag ein kommuneøkonomi som etter statens føringar ikkje 

er sunn.  

Budsjett- og økonomiplanen skal etter innstilling frå formannskapet leggjast ut til offentleg 

ettersyn i 14 dagar. Bakgrunnen for dette er at innbyggjarane skal kunne gjere seg kjent 

med innhaldet i planen, politikarane sine fleirtals- og mindretalsframlegg og kunne kome 

med innspel til slutthandsaminga i kommunestyret.  

 

2. ØKONOMIPLAN 

 

2.1 Demografi 
 

Utvikling av folketalet 
Den 01.01. 2014 var folketalet i kommunen på 8847 personar. Det er det same som 
01.01.2013. 
 

Framskriving av folketalet 
SSB presenterte 17.06. 2014 nye befolkningsframskrivingar. Framskrivingane er usikre 
sidan dei er avhengig av fleire faktorar. 
 

Framskrivinga av folketalet i Herøy kommune varierer, alt etter om ein legg til grunn låg elles 
middels nasjonal vekst. Dersom ein legg til grunn låg nasjonal vekst (LLML), vil folketalet gå 
tilbake frå 8847 personar i 2014 til 8842 personar i 2040. 
 

Låg nasjonal vekst viser at det vil bli fødd færre born kvart år. Ein vil få færre born både i 
barne- og ungdomsskulealder. Vidaregåande skule vil og få færre søkjarar.  
 

Legg ein til grunn middels nasjonal vekst (MMMM), vil folketalet auke jamt frå 8847 i 2014 til 
9863 personar i 2040. 
 

Aukande antall gamle innbyggjarar  

 



Side 7 av 20  

 

Alder/årstal 2014 2020 2030 2040 

80 + 476 470 651 862 

Kjelde: SSB, alt MMMM 
 

Framskriving av folketal viser stabilt/ein svak auke i gruppa over 80 år fram til 2023. Deretter 
har vi ein sterk auke fram til 2040. 
 
 

Stabil ungdomsgruppe. 
 

Alder/årstal 2014 2020 2030 2040 

0-5 år 610 619 634 605 

6-15 år 1162 1158 1153 1139 

Sum 1772 1777 1787 1744 

Kjelde: SSB, alt MMMM 
 
Ungdomsgruppa 0 – 15 år vil vere relativt stabil dei komande åra. 
 

 

2.2 Herøy kommune sin strategi 
 
Kommunestyret vedtok følgjande strategi i K-sak 179/10 den 16. desember 2010:.  
 
“1. Kommunestyret vedtek følgjande strategi: 
 
Herøy kommunestyre ser folketalsvekst og positivt omdøme som dei to mest sentrale 
indikatorane for positiv utvikling. Kommunestyret vedtek følgjande strategi for dei 4 
programområda i økonomiplanperioden: 
 
Arbeidsmiljø 

- Utvikle gode leiarar på alle nivå gjennom systematisk leiarutvikling 

- Utvikle kompetansen til dei tilsette med bakgrunn i organisasjonen sitt behov 

 
Tenester 

- Tilpasse tenestenivået og folk sine forventingar til det kommunen kan levere innanfor 

tilgjengelege ressursar 

- Leggje vekt på kvalitet og kompetanse på dei tenestene kommunen leverer 

- Utføre sakshandsaming i samsvar med forvaltningslova 

 
Lokalsamfunn 

- Leggje til rette for bustadbygging 

- Satse på kultur og oppleving 

- Omdømebygging 

 
Økonomi 

- Streng prioritering i drifta 
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- Satse på tiltak som frigjev ressursar 

- Byggje opp bufferfond 

- Ta ut synergiar gjennom samarbeid 

 
Summen av handlingane til både politikarane og  tilsette er det som formar omdømet. 
Forventingsstyring vil seie å vere tydeleg på kva tenester og til kva kvalitet eller standard 
Herøy kommune kan levere ut frå dei ressursane kommunen faktisk har.  
 
Staten har gjennom inntektssystemet fastsett kriterier for utgiftsnivået for Herøy kommune. 
Tenester som er organisert dyrare enn inntektsoverføringane frå staten kompenserer, må vi 
dekkje sjølve. Det skjer i praksis ved at standarden eller tilbodet på andre tenesteområde 
vert lågare. Høgare utgiftsnivå er knytt til strukturell organisering og er vanskeleg å gjere 
noko med på kort sikt, men pressar seg no fram som aktuelle tiltak. 
 
I prinsippet har dei ” frie inntektene” til Herøy kommune vore samansett av utbyttet frå 
Tussa, finansavkastning og momskompensasjon av investeringane i drifta. Utbytte frå Tussa 
har vore lågt over fleire år, og er forventa til å vere små i tida vidare. Både Volda og Ørsta 
kommunar har innført eigedomsskatt, som vil ta godt føre seg i selskapets kapitalstruktur. 
Vidare er momskompensasjonen oppheva, og ein står då tilbake med finansavkastinga som 
også er låg for dei komande åra. Det statlege inntektssystemet gjev ikkje rom for 
lokalsamfunnssatsing. Dette må kommunen skaffe seg gjennom andre inntektskjelder eller 
frigjering av ressursar. 
 
Det er viktig å stabilisere økonomien ved streng prioritering og på sikt gjere drifta uavhengig 
av dei svingande inntektene, slik at desse midlane heller kan gå til å byggje opp reservar 
eller til sparing til større investeringar. 

Det er svært vanskeleg å ha ein vekststrategi for kommunen samtidig med innstramming i  
tenestetilbodet. Oppleving av meistring vert uttrykt som indikator for å trivast og kunne gjere 
ein god jobb. Føresetnaden for at ein arbeidstakar opplever å meistre situasjonen, er at 
han/ho har den kompetansen som er nødvendig, og at han/ho har tilstrekkeleg tid til å gjere 
jobben. 

Det er viktig for kommunen sitt omdøme at kommunestyret finn den rette balansen mellom 
desse faktorane. Vert drifta pressa med for tronge rammer, oppstår lett ein negativ spiral 
med press på tid/stress, auka sjukefråver og rekrutteringsvanskar. Det bør satsast på 
investeringar i økonomiplanperioden som frigjer ressursar til drift og/el. auka inntekter.  
 
Dei kommunale tenestetilboda som barnehage, skule, sjukeheimsplass mv tek folk for gitt i 
alle kommunar. Ein greier ikkje å marknadsføre desse tenestene som unike sjølv om 
kvaliteten er god. Derimot vil effekten vere fråstøytande dersom tilbodet vert oppfatta som 
dårleg.  
 
Opninga av hotellet, konserthuset, ny kino og skipssimulator har satt Herøy og Fosnavåg på 
kartet, og vi har eit positivt moment vi kan dra nytte av over tid. Effekten avhenger sjølvsagt 
av arbeidsmåtar for formidling. Opninga av Sunnmørsbadet i 2015 vil også vere ein særs 
positiv faktor for omdømme til Herøy kommune. Det er ein samanheng mellom tilgang på 
oppleving, sosiale møteplassar mv. og attraktivitet.  

Særleg sentrale utfordringar i økonomiplanperioden: 

- Gjere seg uavhengig av svingande inntekter i drifta og byggje opp buffer 

- Samordne prioriteringar av utbygging av byggjefelt og infrastruktur  

- Stimulere til sentrumsutvikling i Fosnavåg 
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- Store utbyggingar innan oppvekst, pleie- og omsorg og tekniske tenester 

- Kommunereforma  

- Følgje opp energimålet i klimaplanen og ta ut potensialet for reduserte 

energikostnader gjennom energistyring og ENØK 

- Integrering og mangfald 

- Sikre god kvalitet og tilførsel av vatn i heile kommunen  

 

2.3 Det økonomiske handlingsrommet i økonomiplanperioden 

Det er nivået på kommunen sine inntekter som avgjer kva utgifter kommunen kan ha. I 
tillegg må ein ta omsyn til netto finanskostnadar. Når ein har fastsett desse postane ser ein 
kva ein kan fordele ut som driftsmidlar til avdelingane, kor mykje vi må saldere utgiftssida 
med for å balansere utgifter og inntekter, og kor mykje vi må saldere for eventuelt finne rom 
for nye tiltak i budsjett og økonomiplan.  

Herøy går mot eit rekneskapsmessig meirforbruk i 2014.  Grunnen til dette er i første rekke 
at staten sine prognoser når det gjeld skatt og rammetilskott var mykje høgare enn det som 
no viser seg å bli resultatet.  Dette gjeld for landet under eitt, men Herøy kommune opplever 
no ein reell reduksjon av skatteinntektene for andre år på rad.  Skatteprosenten vart redusert 
frå 28% til 27%, skatteøret vart redusert og det same vart då også kommunen sin del av 
skatteinntektene frå dei forskottspliktige der ein no er nede på 30%. 

I utgangspunktet har Herøy kommune eit stort negativt handlingsrom i 
økonomiplanperioden.  Ved å innføre eigedomsskatt og effektivisere det kommunale 
tenesteapparatet har ein imidlertid sjans til å snu denne trenden, men då må dette 
prioriterast og arbeidet settast i gong umiddelbart.   

For 2015 kan ein balansere budsjettet ved å nytte staten sine prognoser på skatt og 
rammetilskott, ved å halde vakante stillingar ledige, ved å effektivisere drifta og ved å vere 
forsiktige med å godkjenne nye driftstiltak.  Dersom ein ikkje startar effektiviseringsarbeidet 
umiddelbart vil budsjettet som styringsverktøy ikkje få den betydninga den skal ha.    Ein har 
tidlegare signalisert driftsreduksjonar, men ein har ikkje greidd ut korleis desse skal 
gjennomførast.  Slik rådmannen ser det må driftsnivået justerast ned ca. 20,0 mill kroner i 
den komande økonomiplanperioden for at vi skal klare å skape balanse og handlingsrom ut 
frå dagens driftsnivå, og gjere oss mindre avhengig av kortsiktige og svingande inntekter.  

Gjennom statens endringar i rekneskapsprinsipp og innføring av stadig nye satsingsområder 
og reformer blir det for mange ukjende faktorar som det er vanskeleg å ta tilstrekkeleg 
omsyn til i budsjetteringsarbeidet.  Ein kan kort nemne barnehagereforma, 
samhandlingsreforma, momskompensasjonen og pensjonsforskriftene.  I tillegg verkar det 
som om regjeringa har saker dei brenn for som absolutt skal inn i budsjettet utan at det er 
uttrykt behov for dette i kommunane. Dette gjeld saker som skulehelseteneste, valfag, 
psykiatri etc.  Dei siste par åra har i tillegg staten tatt ein sjanse på at kommunane sine 
skatteinntekter skal auke med 4,4% i 2014 og 3,7% i 2015.  Dette er urealistisk stor vekst, 
men rådmannen trur at dette er gjort med overlegg, då det er kommunane som må 
effektivisere drifta og ta tapa dersom spådommane ikkje slår til. 

Vi kan også ta med at alle postar der det økonomiske aspektet er usikkert må kommunane 
stadig bere meir av risikoen.  Eit godt døme her er det øyremerka tilskotet til 
ressurskrevjande brukarar.  Eit anna kan vere mottak av flyktningar. 

I komande økonomiplanperiode må kommunen jobbe målretta med ei endring i drifta  og 
vurdere nøye eventuelle nye investeringar og driftstiltak. Det vil ha alvorlege konsekvensar 
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om kommunestyret ikkje ser drifta og utviklinga i eit heilheitleg og langsiktig perspektiv.  
Samtidig må Herøy, som mange andre kommunar, posisjonere seg i høve til 
kommunereforma.  Feilprioriteringar vil binde opp økonomien i lang tid og forsterke ei 
negativ utvikling i kommunen sitt handlingsrom. Stor vekst i kostnadane og lav inntektsvekst 
vil tvinge fram ei innføring av eigedomsskatt i Herøy kommune.  Slik innføring kan presse 
seg fram allereie frå 2016.   

Det må frigjerast driftsmidlar til å møte utfordringane. Driftsmidlar kan gjennomførast på fire 
måtar: 

1. Prioritere eller ta vekk driftsmidlar.  

2. Redusere kvalitet og omfang av leverte tenestar. 

3. Endre på struktur i tenesteleveransen, dvs. redusere tal stadar ein leverar tenester.  

4. Auke skatteinntektene, ved å legge til rette for nye/fleire innbyggarar, og/eller innføre 
eigedomsskatt.  

Rådmannen ser no at å ytterlegare redusere på tilgjengelege driftsmidlar ikkje har 
tilstrekkeleg effekt på dei økonomiske utfordringane. Løysingane ligg i dei andre 
verkemidlane. Investeringsbudsjettet bør ha eit perspektiv som anten gir grunnlag for endra 
struktur eller gir stimuli for å skaffe nye/fleire innbyggjarar og kompetanse til 
næringslivet/lokalsamfunnet. Stagnasjon i folkevekst vil gi lågare skatteinntekter og på sikt 
lågare rammeoverføringar. 

Fleire kommunar innfører eigedomsskatt for å sikre gode tenester til innbyggjarane og 
prioritere samfunnsutvikling. I 2001 hadde 25 % av kommunane eigedomsskatt. No har 
dette auka til nær 40 %. I løpat av dei neste par åra vil det auke ytterlegare.  For Herøy 
kommune vil evt innføring av eigedomsskatt gjeve oss meirinntekter i storleiken 14 – 50 mill 
kroner (opptrapping over 4 år – frå 2 promille i startåret til maks 7 promille etter 4 år).  Ein 
har i dei vedlagde framstillingane gått ut frå ei innføring av denne skatten i 2016 og at ein 
held seg til 2% i heile økonomiplanperioden.  Dersom ein ikkje innfører denne skattlegginga 
vil kommunen få store utfordringar med tenesteproduksjonen i framtida.  I tillegg vil ein ikkje 
få ein økonomiplan i balanse.    

 

2.3.1 Skatt/rammetilskott  

Herøy kommune har i mange år hatt ei fin utvikling i sine skatteinntekter.  Faktisk har auke 
vore større enn i dei fleste av våre nabokommunar.  I 2013 derimot opplever kommunen ein 
reduksjon i skatteinntektene, og denne reduksjonen ser også ut til å halde fram i 2014.  

I revidert nasjonalbudsjett såg regjeringa føre seg ein vekst i skatteinntektene for 2014 på 
4,4%.  I statsbudsjettet er forventningane for 2015 på 3,7%.  Skatteøret (kommunen sin del 
av dei samla skatteinntektene) er redusert med 0,15 poeng.  For Herøy kommune sin del 
vert skatteinntektene for 2015 berekna til i 252,8 mill kr i statsbudsjett for 2015.  Dette er ein  
stor auke sett i høve til det som kan kome til å bli den reelle skatteinntekta for 2014.   

Vårt håp er at Herøy igjen skal ha ein skattevekst som er høgare enn landsgjennomsnittet i 
2015.  Grunnen til dette er den stagnasjonen ein har opplevd i 2013 og 2014.  I 2014 kan 
det sjå ut til at delar av næringslivet går litt betre enn i 2013 og det har også skjedd ein del 
andre ting som gjer at utgangspunktet i 2015 vil bli betre enn i dei to siste åra.    

Vi kan illustrere endringar i skatt/ramme i ein sik tabell. 

Skattevekst Skatt Rammetilskott Sum 

Uendra 2014-2015 236,0 208,8 244,8 
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3,0% vekst i 2015 243,1 204,5 447,6 

5,0% vekst i 2015 247,8 201,7 449,5 

7,5% vekst i 2014 253,7 198,2 451,9 

Statsbudsjettet 258,2 195,4 453,6 

 

Skal ein nå opp i prognosene i statsbudsjettet må Herøy kommune ha ein skattevekst frå 
2014 til 2015 på 9,4%  Ein slik vekst er kanskje urealistisk men sidan staten opererer med 
slike tal for Herøy kommune sin del vel vi å nytte dei i budsjett 2015. 

 

2.3.2 Aksjeutbytte Tussa AS 

Vi har i dag 513 aksjar i Tussa AS. I 2014 budsjetterte vi med eit aksjeutbytte på kr 9.000 ,-
per aksje. Resultatet vart eit utbytte på kr 7.000,-. Utbyttet vi har motteke frå Tussa AS har 
variert frå kr 2.100,- per aksje og opp i kr 17.700,- per aksje.  Kva som vil vere rett 
utbyttenivå for 2015 er vanskeleg å vurdere.  Førebels har vi lagt oss på eit utbytte på          
kr 7.100,- per aksje i 2015 noko som gir oss eit samla utbytte på om lag kr 3.635.000,-.  
Volda og Ørsta kommunar har budsjettert med om lag det same utbyttet som det Herøy 
kommune har gjort. 

No når KLP kome inn som ein finansiell investor med forventningar om avkastning.  I 
utgangspunktet er det grunn til å tru at dei forventar ei avkastning høgare enn 3. mnd 
NIBOR noko som skulle tilseie minst mellom 2 og 3%.  Basert på kjøpspris (kr 675.000,- per 
aksje) utgjer det eit utbytte per aksje på mellom kr 13.500,- og  kr 20.250,- per aksje per år.  
For Herøy kommune vil det samla utgjere mellom 6,9 og 10,4 mill kr.   

Likevel.  Dei store usikkerheitene rundt utbyttestorleiken per aksje gjer at rådmannen ikkje 
ynskjer å budsjettere med slike inntekter i åra som kjem.  I tillegg har Tussa AS i sine 
rapportar gitt uttrykk for at lønsemda i kraftbransjen ikkje vil betre seg storleg dei neste åra 
og at kommunene ikkje kan rekne med så store utbetalingar av utbytte som ein har sett dei 
siste åra. 

Eit anna punkt ein skal vurdere i økonomiplansamanheng er at eigedomsskatt i Ørsta, Volda 
og Hareid  kommunar vil gjere at selskapet sine utgifter vil auke og at resultatet såleis kan bli 
ytterlegare svekka i åra som kjem (utgjer netto ei meirutgift for selskapet på om lag 2,2 mill 
kr). 

 

2.3.3 Finans 

På inntektssida har vi tradisjonelt ført renteinntekter frå fondskapital (aksjar og obligasjonar) 
samt rente på ordinære bankinnskot i bank. 

Ubunde kapitalfond er brukt opp og kanskje også negative ved komande årsskifte. I tillegg 
veks premieavviket på pensjon (mellom 23,7 mill kr per 31.12.2013). Alt dette gjer at Herøy 
kommune sin likviditet vil bli meir pressa framover .  Vi har allereie redusert plasseringane 
med 26,0 millkr i oktober og ein kan risikere å selje seg endå meir ned før nyttår.  Samla 
finansinntekter har vi budsjettert til om lag 6,95 mill kr. Dette er uendra  sett i høve til 
opprinneleg budsjett 2014. Dette gjeld finansavkastning gjennom aktiv forvaltning og renter 
på bankinnskot. 

Rentesituasjonen er usikker og uoversiktleg. Rentene svingar  frå dag til dag og det er 
vanskeleg å spå kva som vil skje framover. Dersom Noregs Bank aukar styringsrenta vil det 
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sjølvsagt bety høgare finansutgifter for Herøy kommune (men også lavare 
pensjonskostnadar). Vi trur at rentene blir lave framover og at dei vil variere forholdsvis lite 
dei neste 2-3 åra. Vi kan få eit problem ved at lån og kreditt ikkje blir så tilgjengeleg som det 
det har vore hittil. 

I budsjettframlegget for 2014 har ein lagt til grunn ei flytande rente på 2,15 % i alle dei 
låneinstitusjonane der vi har slike lån. Mange av kommunen sine lån er knytt opp med fast 
rente. Ein har prøvd å ta omsyn til den fastrenta desse låna vil ha for 2015. 

For 2015 legg ein opp til rentekostnadar på i overkant av 14,0 mill kr.  Dette er ein stor 
reduksjon i høve til det ein har budsjettert med dei siste åra.  Ein har i 2015 budsjettert i 
samsvar med dei renteprognosene ein har fått med vår finansielle rådgjevar, Bergen Capital 
Management AS.   

Det ligg føre eit regelverk knytt til minsteinnbetaling av avdrag. Ein legg opp til 
avdragsinnbetalingar i 2015 tilsvarande 20,9 mill kr. Ein auke i høve til 2014 budsjettet på 
1,2 mill kr.  I tillegg til dette kjem avdrag på vidareutlån/startlån som vert ført i 
investeringsrekneskapen (her inntektsfører ein også innbetalingar av avdrag frå 
lånekundane).   Her kan kostnadane bli høgare, men det er vanskeleg å kome med presise 
berekningar. 

 

3. BUDSJETT 

3.1 Statsbudsjettet  

Kommuneopplegget 2015  – Prop 1 S. 

Regjeringa si hovudprioritering innanfor Kommunal- og regionaldepartementet sitt 
budsjettområde er: 

- Vi styrker kommunene så de kan sørge for mer kunnskap i skolen, bedre kvalitet i helse- og 

omsorgstjenesten og fortsette arbeidet med å tette hull i det sosiale sikkerhetsnettet 

 - Kunnskap i skulen 

 - Betre kvalitet i helse- og omsorgstenestene 

 - Tette hol i det sosiale sikkerheitsnettet  

I statsbudsjettet er det opplyst at veksten i dei samla inntektene i kommunesektoren er på 
vel 6,2 mrd kr.  Ein stor del av denne auken blir gitt som frie midlar (4,4 mrd kr).  Dette utgjer 
om lag 1,4 % realvekst rekna frå berekna inntektsnivå i 2014.  Veksten i dei frie inntektene 
er om lag 1,2 mrd kr høgare enn det ein varsla i kommuneproposisjonen for 2015.  Føljande 
utgiftsvekst må dekkast av dei auka frie inntektene: 

 

Realvekst kommunesektoren Kommentar 6,2 mrd (1,5 %) 

Herav vekst frie inntekter   4,4 mrd (1,4 %) 

Andel vekst frie inntekter på primærkommunane   3,9 mrd 

      

Vekst frie inntekter primærkommunane skal dekkje:   3,90 mrd 

-          Andel vekst demografikostnader 80 % av 2,7 mill 2,16 mrd 

-          Pensjonskostn utover deflator Ikkje pålagt 0,40 mrd 

-          Helsestasjon/skulehelseteneste Ikkje pålagt 0,20 mrd 

-          Rus og psykiatri Ikkje pålagt 0,20 mrd 

-          Fleksibelt barnehageopptak   0,10 mrd 

Sum til ”disposisjon”    0,84 mrd 
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Som ein då ser av tala er det meste av auken i frie inntekter allereie spist opp og det før ein 
tek omsyn til varsla løns- og prisvekst på nær 3,0%. 

Nye/endra/avvikla tiltak («øyremerka» midlar/satsingar):  

 Saltsing på helsestasjon og skulehelsetenesta 

 Utdanning av deltidsbrannpersonell 

 Auka kommunal eigedel i statlege barnevernsinstitusjonar 

 Reversering av kulturskuletilbod i skulen/SFO 

 Reversering av frukt og grønt 

 Valfag 10 årstrinn.  Heliårsverknad 

 Auka likeverdig behandling av kommunale og private barnehagar (heilårsverknad) 

 Redusert etterspurnad etter barnehageplassar pga auka kontantstøtte 
(heilårsverknad) 

 Auke maksimalprisen i barnehagane med kr 100,- per mnd (trekk i ramma til 
kommunane) 

 Brukarstyrt personleg assistanse 

 Rus 

 Psykiatri 

I tillegg aukar innslagspunktet for ressurskrevjande brukarar til 1,08 mill kr per brukar. 

Maksimalsatsen pr månad for heiltidsplass i barnehage vert auka med kr 100,- til kr 2.460,-. 
Kommunane frå trekk i ramma tilsvarande inntektsveksten. 

Innslagspunktet for tilskotet til ressurskrevjande brukarar vert  kr 1.080.000,- (opp kr 
70.000,-) og kommunane får kompensert 80,0.  Desse endringane får verknad frå 2014 og 
gjer at Herøy kommune sine meirkostnadar aukar med mellom 0,6 og 0,8 mill kr per år.  

Investeringstilskot og rentekompensasjon:  

 Investeringstilskot til sjukeheimsplassar og omsorgsbustader til 2.500 nye einingar 

med 200,0 mill kr  

 Tilskott til om lag 1000 nye dagaktivitetsplassar for heimebuande personar med 

demens 

 Rentekompensasjonsordninga for Skulebygg og symjeanlegg aukar med 45,0 mill kr. 

 

3.2 Anslag på vekst for Herøy kommune  

 

Anslått konsekvens av statsbudsjettet på Herøy kommune: 
 
Dei frie inntektene er ikkje frie.  Det er gitt ein del føringar som er gitt i samband med 
løyvingane.  Vi kan sette dette opp slik: 
 
Anslag på vekst i høve eigne berekningar samanlikna 
Med budsjett 2014 kr  -  2.600.000,- 
Bortfall av overføringar samhandlingsreforma                    kr     9.610.000,- 
 
    
Lønsvekst 2,75 % av lønn faste stillingar ink sos kost kr     9.275.000,- 
Prisvekst 1,8  %.  Berekningsgrunnlag 65,0 mill kr kr     1.170.000,- 

Valfag i ungdomsskulen                        kr        300.000,- 

Opptrapping tilskott priv barnehagar til 98 % kr        600.000,- 

Helsestasjon- og skulehelseteneste  kr        400.000,- 
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Utdanning deltidebrannpersonell                                         kr        150.000,-  

Basert berre på tala ovanfor  er Herøy kommune sine utgifter 4,7  mill kr høgare enn 
anslaget i vekst på 7,0 mill kr.  Dette føreset staten  vert dekka inn gjennom effektivisering 
og omlegging av tenester. 

Basert på tala ovanfor betyr det at Herøy kommune ikkje vil ha ein vekst i sine disponible 
midlar i 2015, slik det også var tilfelle i 2014, 2013, 2012 osb. 

I tillegg til dette veit ein at kostnadane veks innan sektorar som barnevern, sosial/flyktning, 
pleie- og omsorg og bu- og habilitering.  Det gjer at det vert vanskeleg å legge fram ein 
budsjett i balanse sjølv etter ein del kutt. 

I tala ligg det også eit kutt i Fylkesmannen sine skjønsmidlar på om lag 2,0 mill kr i 2015.  
Herøy kommune fekk skjønsmidlar på om lag 9,0 mill kr når arbeidsgjevaravgifta vart auka 
frå 10,6% til 14,1%.  No er Fylkesmannen i ferd med å trappe ned desse skjønsmidlane.  
Om tre fire år vil dei nærme seg kr 0,-. 

3.2 Veksten frå 2014-2015 i framskrive budsjett 

Med dei føresetnadane ein har ved fastsetjing av frie inntekter, netto finansutgifter, 
pensjonsavvik m.m. har Herøy kommune om lag 443,1 mill kr til fordeling på avdelingane for 
2015 samt til dekning av rente- og avdragskostnadar knytt til nye investeringsbudsjett. Det er 
8,6 mill lavare enn i  opprinneleg budsjett 2014.  

Lønskostnadane (lønnsutgifter minus sjukelønsrefusjonar) har dei siste åra auke meir enn 
det regjeringa har sett føre seg i statsbudsjettet og i revidert nasjonalbudsjett.  I tillegg aukar 
også pensjonspremien til KLP meir enn lønsveksten, slik at lønsutgiftene stadig tek ein 
større del av dei kommunale budsjettet. I budsjett 2015 har vi lagt til grunn ein lønsvekst på 
om lag 2,75% på alle faste lønskostnadar, medan veksten i pensjonskostnadane i høve til 
opprinneleg budsjett for 2014 utgjer om lag 6% om ein tek omsyn også til lønsveksten.   

 

 Avdelingane sine    

 Konsekvensjust.     

 budsjettforslag  Opprinneleg  Differanse Differan
se 

Område/avdeling for 2015 budsjett 2014 i kroner i prosent 

     

Politisk leiing 4.030.000  3.695.000 335.000 9,06 

Administrativ leiing 4.120.000 3.320.000 800.000 24,09 

Servicetorget 3.320.000 3.000.000 320.000 10,66 

Fellessekretariatet 2.210.000 2.185.000 25.000 1,14 

Økonomiavdeling 5.650.000 6.160.000 - 510.000 - 8,27 

Personal- og org. avd. 8.100.000 8.235.000 - 135.000 - 1,63 

IKT 5.230.000 4.550.000 680.000 14,95 

Div overføringar 8.820.000 8.800.000 20.000 0,22 

     
Barnehageavdelinga 64.230.000 61.680.000 2.550.000 4,13 

Skuleavdelinga 108.410.000 109.900.000 - 1.490.000 -1,35 

     
Barn, familie og helse 37.835.000 34.545.000 3.290.000 9,52 

Pleie- og omsorgsavd. 105.750.000 101.730.000 4.020.000 3,95 

Bu- og habiliteringsavd. 37.920.000 36.285.000 1.635.000 4,50 

Sosial og flyktning (NAV) 9.595.000 9.520.000 75.000 0,78 

     
Kulturavdelinga 8.895.000 8.020.000 875.000 10,91 

     
Utviklingsavdelinga 5.790.000 6.330.000 - 540.000 - 8,53 

Anleggs- og driftsavd. 15.960.000 16.240.000 - 280.000 - 1,72 

Eigedomsavdelinga 17.775.000 15.140.000 2.635.000 17,40 
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Skatt, finans, ramme,     

Pensjonsavvik, avskriv. (453.640.000) (451.735.000) 1.905.000   0,42 

Sum 5.470.000                    -    5.470.000  

 
(Ein gjer merksam på at dette er ei førebels oversikt og det vil kome endringar etter kvart.  
Dette vil bl.a. gjelde salderingar, inntektstauker, samt kva tiltak formannskapet ynskjer å ha 
med vidare i budsjettprosessen.)  Her har ein også gått for statens prognose når det gjeld 
skatt og ramme for 2015. 
 
 
 
 
Differansen mellom avdelingane sine budsjettforslag og tildelt ramma skuldast bl.a.: 
 
 
Adm leiing 
Auken kjem av bl.a. auka løns og pensjonskostnadar i samband med overgong frå interkommunal til 
kommunal stilling når det gjeld innkjøp.  Funksjonen er flytta frå økonomiavdelinga. 
 
Helseavdelinga 
Lønn og pensjon er hovudgrunnen til veksten i tillegg til barnevern. 
 
Pleie- og omsorgsavdelinga 
Auken skuldast auke i fast løn, pensjonsgjevande tillegg, pensjon og arbeidsgjevaravgift.  
 
Bu- og habiliteringsavdelinga 
Veksten i budsjettet skuldast i hovudsak lønns- og sosiale kostnadar og betaling til private 
 
Kulturavdelinga 
Den viktigaste grunnen er nok knytt opp mot drifta av konserthus og kino med tanke på dei tilsette. 
 
Anleggs- og driftsavdelinga 
Lønn og pensjon, brannvern og driftsavtalar med idrettslag. 
 
Eigedomsavdelinga 
Drifta av Fosnavåg Konserthus er ein viktig årsak til auken. 
 

3.3 Føresetnader for 2014 budsjettet 

Statsbudsjettet legg opp til ein vekst i dei frie inntektene på om lag 7,0 mill kr for Herøy 
kommune.   

 

Skatt/ramme 

Statsbudsjettet legg opp til at det kommunale skatteøret vert redusert med 0,15 i høve til 
2014.   

 

Løns- og prisvekst 

I budsjettet for 2014  har avdelingane lagt til grunn lønsnivået per juli/august 2014.  Det er 
ikkje korrigert for lokale tilegg gitt hausten 2014.  I tillegg har avdelingane fått auka sine 
lønsbudsjett tilsvarande 2,75 % p.a. av faste løner.  Når det gjeld KLP har ein førebels 
budsjettert med ein kostnad på 20,5 og 21,3 (sjukepleiarar), men det kan vere at også dette 
vert for lite (i tillegg kjem 2% frå arbeidstakarane), for SPK har ein budsjettert med ein 
kostnad på 12,5% og arbeidsgejvaravgifta er budsjettert med 14,1%.  

Dei reelle kostnadane til KLP er nok opp mot 23-25% av samla lønn + arbeidstakars del på 
2%.  Likviditetsmessig vert dette ei stor utfordring,  Rekneskapsmessig skal meir kostnaden 
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på totalt om lag 15,0 mill kr førast som premieavvik og utgiftsførast i rekneskapen dei neste 
10 åra. Totale sosiale kostnadar i 2015 er om lag 30,08% av lønsutgiftene 

I Statsbudsjettet har ein rekna med ein auke i Konsumprisindeksen på tundt 1,8% for 2015.  
Vi har lagt oss på same nivå på alle driftskostnadane. 

 

Renter og avdrag 

Som nemnt tidlegare i saka er rentenivået i endring. Vi har tatt fast rente på ein god del av 
låna. For dei låna vi har igjen med flytande rente har vi budsjettert med 2,5%.  Avdraga har 
vi forsøkt budsjettert etter minsteavdragsprinsippet.  Her kan ein ha bomma litt med omsyn 
til faktorar som tilgong/avgong av eigedelar i balansen og unytta lånemidlar ved årsskiftet. 
 

Konsekvens av underdekning i budsjett 2015 

 
Budsjettdokumentet til 3. handsaming viser at ei vidareføring av dagens drift har ikkje 
økonomisk handlingsrom til å få eit budsjett i tilstrekkeleg balanse.  
Konsekvensen av å fastsetje eit årsbudsjett utan at alle utgifter er dekka inn på budsjettet i 
alle dei 4 åra i økonomiplanperioden medfører statlig kontroll av kommunestyrets 
budsjettvedtak. Herøy kommune vil då bli registrert i kontrollregimet er kjent som «Robek-
registeret». I praksis betyr dette at fylkesmannen skal godkjenne fylgjande: 
 

 Vedtak om opptak av lån og finansiell leasing 

 Vedtak om leige av 

o Bygningar 

o Anlegg, og 

o Varige driftsmidlar som kan påføre kommunar utgifter ut over dei fire neste 

budsjettår.  

 
Rådmannen viser til kommunelovens §60 i si heilheit. 
 
Kommuneloven § 60. Statlig kontroll og godkjenning av økonomiske forpliktelser. 

1. Vedtak om opptak av lån eller vedtak om langsiktig avtale om leie av bygninger, anlegg og varige 

driftsmidler som kan påføre kommunen eller fylkeskommunen utgifter ut over de fire neste budsjettår, er ikke 

gyldig før det er godkjent av departementet, dersom:  

a. kommunestyret eller fylkestinget har vedtatt å fastsette et årsbudsjett uten at alle utgifter er dekket inn på 

budsjettet,  

b. kommunestyret eller fylkestinget har vedtatt å fastsette en økonomiplan uten at alle utgifter er dekket inn på 

økonomiplanen,  

c. kommunestyret eller fylkestinget etter § 48 nr. 4 har vedtatt at et regnskapsmessig underskudd skal fordeles ut 

over det påfølgende budsjettår etter at regnskapet er framlagt, eller  

d. kommunen eller fylkeskommunen ikke følger vedtatt plan for dekning av underskudd.  

2. Dersom et av vilkårene i første ledd bokstav a-d er oppfylt, skal departementet føre kontroll med lovligheten 

av kommunestyrets eller fylkestingets budsjettvedtak.  

3. Departementet skal opprette et register over alle kommuner og fylkeskommuner som er underlagt 

godkjenning. Enhver har rett til å gjøre seg kjent med det som er registrert i registeret, og få utskrift av dette.  

4. Inntil den enkelte kommune eller fylkeskommune er registrert i registeret, kan departementet ikke iverksette 

godkjenning etter nr. 1. I forhold til rettsregler som lar det være avgjørende for tredjepersons rettsstilling om 

denne kjente til eller ikke kjente til et forhold, anses det som er registrert etter denne bestemmelse for å ha 

kommet til tredjepersons kunnskap.  

5. Kommuner og fylkeskommuner som inngår kontrakter som krever godkjenning, må orientere sine 

medkontrahenter om at de er satt under betinget kontroll og godkjenning. 
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Dersom ei av eigarkommunane i eit interkommunalt selskap er underlagt reglane i 
kommunelovens §60, skal selskapets vedtak om låneopptak, godkjennast av Fylkesmannen.  

 

3.4 Målsetting økonomi 
 
 
 
 
 
 
 
Når det gjeld finansielle nøkkeltal, vert det vist til vedlegg. 

 
3.5 Mål og tiltak på teneste, organisasjon og lokalsamfunn  
 
3.5.1 Teneste: 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
Når det gjeld nærare omtale av dei enkelte avdelingane, vert det vist til vedlegg. 
 
 

3.5.2 Organisasjon 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Arbeidet med arbeidsgjevarpolitikken må ha langsiktig perspektiv der ein ser samanhengen 
mellom trivsel og motivasjon hos arbeidstakarane med gode og effektive tenester. Det er 
nødvendig å halde fram med utvikling av systemet med leiardialog der krav, attendemelding 
og tilrettelegging er sett i system. Eit kommunestyre og administrativ leiing som forpliktar seg 
på verdiane i arbeidsgjevarpolitikken og stiller krav om det same hos dei tilsette, er ein 
føresetnad for ein gjennomgåande felles kultur. 
 

 
Stab/støtteavdelingane 

Overordna mål 

 Tenesteyting og sakshandsaming i samsvar med lov- og regelverk 
 Kvalitetsdokumentasjon og avviksregistrering/-oppfølging skal systematisk handsamast 

i kommunen sitt kvalitetssystem. 
 Resultat av brukarundersøking og nasjonale resultatmålingar skal vere over 

landssnittet og elles betrast i samsvar med tiltak 
 Omgjorde vedtak ved klageorganet si klagehandsaming skal vere eit minimum 

Overordna mål  

 Alle medarbeidarane skal oppleve Herøy kommune som ein god arbeidsplass der det 
er lagt til rette for trivsel og motivasjon i tråd med arbeidsgjevarpolitikken sine mål. 

 Auka nærver i samsvar med målsettinga i IA-avtalen og totalt på heile kommunen 
minimum 92 %.  

 Avgrense tidlegavgang: Flest mogleg og minst 90 % av dei som fyller 62 år skal stå i 
arbeid fram til fylte 65 år. Flest mogleg og minst 50 % av  desse skal stå i arbeid fram 
til fylte 67 år.    

 Kommunen skal ha god kompetanse på alle nivå.  

Overordna mål 
 Netto driftsresultat skal samla sett vere 3 % av driftsinntektene.  
 Alle drifts- og investeringstiltak skal som hovudregel ha positiv kost/nytte  
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Stab/støtteavdelingane omfattar fellessekretariatet, IKT, personalavdelinga, servicetorget og 
økonomiavdelinga.  
 
 
Utfordringar 

- Balanse mellom oppgåver og tilgjengelege ressursar/tid 

- Kapasitet til å følgje opp utviklinga og forventningane innanfor IKT. 

- Kapasitet til å følgje opp krav og forventningar innanfor personalområdet. 

- Kompetanseutviklingstiltak 

- Vidareutvikle leiarskap og medarbeidarskap 

- Rekrutteringstiltak 

- Finansiere og aktivt bruke verkemiddel for å førebygge og redusere sjukefråver 

- Trekke fram positive hendingar og etablere fellesarenaer for omdømebygging og 

kulturbygging 

 

 
3.5.3 Lokalsamfunn 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Satsingsområde: 
 
Satsingsområda for lokalsamfunnsutviklinga går fram av samfunnsdelen av 
kommuneplanen. 
  

 

3.6 Usikre faktorar 

I talgrunnlaget har ein lagt til grunn stabile føresetnader m.o.t. bl.a. lønn og driftskostnadar.  
Ein føreset også at statens rammeføresetnadar er forutsigbare, sjølv om det har synt seg å 
ikkje stemme heilt dei 2 siste åra.   

Usikre faktorar vil m.a. vere: 
 Skatteinntektene og rammetilskotet 

 Overføring av tilskot til private barnehagar  

 Pensjonspremien og pensjonsavviket/amortiseringa av pensjonsavviket 

 Rentenivå 

Overordna mål 

 Herøy kommune skal vere ein attraktiv kommune å besøke, bu og arbeide i. 
 Innbyggjarane, frivillige organisasjonar og næringsliv er tilfredse med kommunen si 

rolle som tilretteleggjar for trivsel og utvikling og kommunen si rolle som 
samfunnsbyggjar 

 Herøy kommune skal vere ein trygg kommune for alle som bur og oppheld seg i 
kommunen, og kommunen skal ha god beredskap mot aktuelle kriser og uønska 
hendingar. 

 Samarbeidspartar skal oppleve kommunen som open og aktiv til samarbeid og 
omstilling. 

 Herøy kommune skal ha godt omdøme. 
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 Avdragskostnadane 

 Lønsoppgjeret 

 Resultatet i rekneskapen for 2014.  

 Skjør balansesituasjon 

 

 

 

 

 

 

3.7  Årshjulet 
 

 

  

 
 
 
 
Fosnavåg, 23.11.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Geir Egil Olsen 
Rådmann Avd.leiar 

 

Jan: 3. Tertialrapport i 
kommunestyret 

Okt.: 2. Tertialrapport i 
kommunestyret 

Mars: Brukarundersøking 

1. Februar Årsplan (avtale 
om mål og resultat - 
seminar og prosess) 

15. Februar: Rekneskap  

Medarbeidarundersøking (ikkje årleg) 

Mai: Rekneskap og årsrapport i 
kommunestyret 

Juni 1. Tertialrapport - Kommunestyret 

Leiarevaluering - PLUS-samtale 

September Dialogsamling  
budsjett og økonomiplan 

Sept. - november: Politisk 
administrativ prosess på 
økonomiplan og budsjett 

Desember: Vedtak på budsjett og 
handlingsplan 

Service-strategi 

Apr: Dialogmøte lag/org/næringsliv/ 

kommunestyre/administrasjon 

  Årshjul Herøy kommune    

September: Medarbeidardagar (ikkje 

årleg)  

Des: Romjulssamling 

Budsjettendring (1 - 2) 
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Sakshandsamar: Geir Egil Olsen 
 
 
 
 
 

















































































































































































































































 

 
Assisterande rådmann 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: OJK Arkivsaknr: 2014/1209 
    Arkiv: 124 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

227/14 Formannskapet 03.12.2014 

167/14 Kommunestyret 17.12.2014 
 
 
 
EKSTERN GJENNOMGANG AV ORGANISASJON, STRUKTUR OG 
TENESTENIVÅ.     
 

Møtebehandling: 

Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken 

Tilråding i Formannskapet - 03.12.2014  

Kommunestyret ber om at det vert innhenta tilbod frå KS Konsulent om ein 
KOSTRA- analyse der kommunen m.a. ynskjer å få fram kvar det er eit 
handlingsrom for innsparing. 
 
Ordføraren får fullmakt til å underskrive kontrakten. 
 
Kommunen skal søkje KS om OU- midlar til finansiering av analysen. Eventuelle 
kostnader utover dette skal dekkjast av kurs/opplæringsbudsjettet. 
 
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Kommunestyret ber om at det vert innhenta tilbod frå KS Konsulent om ein 
KOSTRA- analyse der kommunen m.a. ynskjer å få fram kvar det er eit 
handlingsrom for innsparing. 
 
Ordføraren får fullmakt til å underskrive kontrakten. 
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Kommunen skal søkje KS om OU- midlar til finansiering av analysen. Eventuelle 
kostnader utover dette skal dekkjast av kurs/opplæringsbudsjettet. 
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 
 

- Rådmannen si leiargruppe 
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Vedlegg: 
 

- Alternative modeller/metoder for omstillingsarbeid i Herøy kommune. 
 
Saksopplysningar: 
 
Formannskapet har kome med slik tilråding i pkt. 9 i sak om budsjett 2015 og 
økonomiplan 2015-2018: 
 
«Kommunestyret ynskjer ein ekstern gjennomgang av organisering, struktur og 
tenestenivå, for å sjå kvar drifta kan effektiviserast. Ein plan for dette må snarast råd 
leggast fram for kommunestyret for handsaming. Fram til denne planen er godkjent 
innfører kommunestyret stans i tilsetting og vikarbruk i alle vakante stillingar, med 
unntak av turnusstillingar, undervisningsstillingar, stillingar knytt til ressurskrevjande 
brukarar, samt reinhald. 
 

a. Ved presserande behov for tilsetting i vakant stilling skal dette avgjerast av 
formannskapet. 

b. Rådmannen får fullmakt til å utføre kontinuerlege budsjettendringar knytt til 
dette.» 

 
Administrasjonen har vore i kontakt med KS konsulent ved Håvard Moe om korleis 
ein slik gjennomgang kan gjennomførast. Håvard Moe skriv slik i e-post av 16.  
november 2014: 
 
«Vedlagt følger en skisse på tre ulike modeller som dere kan velge å jobbe ut i fra. 
Dette er altså ikke et formelt tilbud, men mer beskrivelse av tre ulike verktøy/metoder 
dere kan benytte med et (relativt presist) prisoverslag fra KS-K. Verktøyet 
Kommunekompasset er det bare KS-K som kan levere (på vegne av KS) 
 
Hvis det handler om å spare penger, så er min klare anbefaling at dere starter med 
en KOSTRA-analyse for så eventuelt å gå dypere inn i de tjenestene der behovet for 
omstilling er størst (her har vi mange andre verktøy/metoder avhengig av hva 
utfordringene er). Hvis det i tillegg også handler om organisasjonsarbeid/utvikling 
anbefaler jeg Kommunekompasset. Hvis dere ønsker referanser på disse to 
verktøyene så kontakt Einar Vik Arset i Ulstein (avsluttet høsten 2013) eller Andreas 
Christian Nørve i Vanylven (pågår nå). 
 
Det er selvfølgelig også mulig å lage en kombinasjon av en KOSTRA-analyse med 
en organisasjonsevaluering (se Vågå-evaluering som sendes over i egen e-post) 
 
Gi lyd når dere har sett på det og på hva dere ønsker eventuelt ønsker et konkret 
tilbud på.» 
 
Dersom kostnaden overstig 100.000 kr må kommunen innhente tilbod frå fleire 
leverandørar. 
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Dei større kompetansemiljøa i Noreg på omstilling/effektivisering i kommunal sektor 
er KS Konsulent og Agenda Kaupang. KS Konsulent har vore mest brukt i vårt 
område. Etter å ha sjekka referansar, vil eg rå til at vi innhentar formelt tilbod frå KS 
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Konsulent. I første omgang vil eg rå til at vi innhentar tilbod på ein KOSTRA- 
analyse. Eg legg til grunn at mesteparten av kostnaden vert finansiert av OU- midlar 
frå KS. Eventuelle kostnader utover dette vert å dekkje av kurs-
/opplæringsbudsjettet. 
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Ingen. 
 
Konsekvensar for beredskap: 
Ingen. 
 
Konsekvensar for drift: 
Effektivisering av drift. 
 
Konsekvensar for økonomi: 
Effektivisering av drift. 
 
 
 
Fosnavåg, 26.11.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Olaus-Jon Kopperstad 
 
 
 
 











 

 
Økonomiavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: GEO Arkivsaknr: 2013/1028 
    Arkiv: 124 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

233/14 Formannskapet 03.12.2014 

168/14 Kommunestyret 17.12.2014 
 
 
 
BUDSJETTENDRINGAR 2014 NR 2    
 

Møtebehandling: 

Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken 

Tilråding i Formannskapet - 03.12.2014  

Det vert gjort slike budsjettendringar: 
 
1. 
Konto 16400 (avg.pl. årsgeb.), ansvar 5131 (avløp) funksjon 353– opp kr 1.495.000,- 
Konto 16500 (avg.pl. sal av varer/tenester, ansvar 5131, funksjon 353 – opp kr 
165.000,- 
Konto 15500 (avs. til bunde fond), ansvar 5131, funksjon 353 – opp kr 1.660.000,- 
 
2. 
Konto 14700 (overf. til andre), ansvar 1271 (IKT), funksjon 120 – opp kr 4.875.000,- 
Konto 18101 (øyremerka tilsk), ansvar 1271, funksjon 120    - opp kr 4.875.000,-. 
(spesifikasjon – 12904 Høykom, Breiband). 
 
3. 
Konto 14700, ansvar 9015, funksjon 283 – opp kr 300.000,- 
Konto 18101, ansvar 9015, funksjon 283 – opp kr 300.000,- 
 
4. 
Konto 14700, ansvar 3153, funkjson 241 – opp kr 135.000,- 
Konto 18101, ansvar 3153, funksjon 241 – opp kr 135.000,- 
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5. 
Konto 18101, ansvar 7011 (samhandlingsref), funksjon 256 – opp kr 1.025.000,- 
Konto 10100 (lønn), ansvar 7011, funksjon 256 – opp kr 50.000,- 
Konto 13701 (bet. til legar), ansvar 7011, funksjon 256 – opp kr 150.000,- 
Konto 19500 (bruk av bunde fond), ansvar 7011 funksjon 256 – ned kr 280.000,- 
Konto 15500 (avs til bunde fond), ansvar 7011, funksjon 256 – opp kr 535.000,- 
 
6. 
Konto 18101, ansvar 3131, funksjon 241 – opp kr 500.000,- 
Konto 11100, ansvar 3131, funksjon 241 – opp kr 150.000,- 
Konto 15500, ansvar 3131, funksjon 241 – opp kr 350.000,- 
 
7. 
Konto 19500 (bruk av bunde fond), ansvar 3131, funksjon 241 – opp kr 600.000,- 
Konto 11400 (annonser), ansvar 3131, funksjon 241 – opp kr 100.000,- 
Konto 12000 (inv og utstyr), ansvar 3131, funksjon 241 – opp kr 200.000,- 
Konto 12700 (konsulent), ansvar 3131, funksjon 241 – opp kr 100.000,- 
Konto 13700 (bet til andre), ansvar 3131, funksjon 241 – opp kr 200.000,- 
 
8. 
Konto 18101, ansvar 3812 (barnefattigdom), funksjon 242 – opp kr 550.000,- 
Konto 10100 (lønn), ansvar 3812, funksjon 242 – opp kr 100.000,- 
Konto 11208 (div utg), ansvar 3812, funksjon 242 – opp kr 50.000,- 
Konto 15500 (avsetj. Til bunde fond), ansvar 3812, funksjon 242 – opp kr 400.000,- 
 
9. 
Konto 17500 (overf frå andre komm), ansvar 2222, funksjon 202 – opp kr 150.000,- 
Konto 18101, ansvar 2222 (Sjustjerna skule), funksjon 202 – opp kr 380.000,- 
Konto 10100  (lønn), ansvar 2222, funksjon 202 – opp kr 370.000,- 
Konto 10900 (pensjon), ansvar 2222, funksjon 202 – opp kr 75.000,- 
Konto 10990 (arb.gj.avg), ansvar 2222, funksjon 202 – opp kr 65.000,- 
Konto 11600 (kurs), ansvar 2222, funksjon 202 opp kr 20.000,- 
 
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Det vert gjort slike budsjettendringar: 
 
1. 
Konto 16400 (avg.pl. årsgeb.), ansvar 5131 (avløp) funksjon 353– opp kr 1.495.000,- 
Konto 16500 (avg.pl. sal av varer/tenester, ansvar 5131, funksjon 353 – opp            
kr 165.000,- 
Konto 15500 (avs. til bunde fond), ansvar 5131, funksjon 353 – opp kr 1.660.000,- 
 
2. 
Konto 14700 (overf. til andre), ansvar 1271 (IKT), funksjon 120 – opp kr 4.875.000,- 
Konto 18101 (øyremerka tilsk), ansvar 1271, funksjon 120    - opp kr 4.875.000,-. 
(spesifikasjon – 12904 Høykom, Breiband). 
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3. 
Konto 14700, ansvar 9015, funksjon 283 – opp kr 300.000,- 
Konto 18101, ansvar 9015, funksjon 283 – opp kr 300.000,- 
 
4. 
Konto 14700, ansvar 3153, funkjson 241 – opp kr 135.000,- 
Konto 18101, ansvar 3153, funksjon 241 – opp kr 135.000,- 
 
 
5. 
Konto 18101, ansvar 7011 (samhandlingsref), funksjon 256 – opp kr 1.025.000,- 
Konto 10100 (lønn), ansvar 7011, funksjon 256 – opp kr 50.000,- 
Konto 13701 (bet. til legar), ansvar 7011, funksjon 256 – opp kr 150.000,- 
Konto 19500 (bruk av bunde fond), ansvar 7011 funksjon 256 – ned kr 280.000,- 
Konto 15500 (avs til bunde fond), ansvar 7011, funksjon 256 – opp kr 535.000,- 
 
6. 
Konto 18101, ansvar 3131, funksjon 241 – opp kr 500.000,- 
Konto 11100, ansvar 3131, funksjon 241 – opp kr 150.000,- 
Konto 15500, ansvar 3131, funksjon 241 – opp kr 350.000,- 
 
7. 
Konto 19500 (bruk av bunde fond), ansvar 3131, funksjon 241 – opp kr 600.000,- 
Konto 11400 (annonser), ansvar 3131, funksjon 241 – opp kr 100.000,- 
Konto 12000 (inv og utstyr), ansvar 3131, funksjon 241 – opp kr 200.000,- 
Konto 12700 (konsulent), ansvar 3131, funksjon 241 – opp kr 100.000,- 
Konto 13700 (bet til andre), ansvar 3131, funksjon 241 – opp kr 200.000,- 
 
8. 
Konto 18101, ansvar 3812 (barnefattigdom), funksjon 242 – opp kr 550.000,- 
Konto 10100 (lønn), ansvar 3812, funksjon 242 – opp kr 100.000,- 
Konto 11208 (div utg), ansvar 3812, funksjon 242 – opp kr 50.000,- 
Konto 15500 (avsetj. Til bunde fond), ansvar 3812, funksjon 242 – opp kr 400.000,- 
 
9. 
Konto 17500 (overf frå andre komm), ansvar 2222, funksjon 202 – opp kr 150.000,- 
Konto 18101, ansvar 2222 (Sjustjerna skule), funksjon 202 – opp kr 380.000,- 
Konto 10100  (lønn), ansvar 2222, funksjon 202 – opp kr 370.000,- 
Konto 10900 (pensjon), ansvar 2222, funksjon 202 – opp kr 75.000,- 
Konto 10990 (arb.gj.avg), ansvar 2222, funksjon 202 – opp kr 65.000,- 
Konto 11600 (kurs), ansvar 2222, funksjon 202 opp kr 20.000,- 
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Særutskrift: 

- Økonomiavdelinga, her 
- Rådmannens leiargruppe 
- Søre Sunnmøre Kommunerevisjon 
- Vest Kontroll 
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Vedlegg: 
 
 
 
 
Saksopplysningar: 
 
Herøy kommunestyre har tidlegare i år handsama ei sentral budsjettendringssak.  
For at vi skal få best mogeleg samspel mellom rekneskap og budsjett vel vi å 
prioritere ei budsjettendringssak der ein fokuserer på meirinntekter avdelingane har 
fått gjennom året.   Sentrale punkt i denne saka er øyremerka statstilskott og 
avgifter/gebyr.  
 

1. Anleggs- og driftsavdelinga 
Anleggs- og driftsavdelinga har i 2014 krevd inn nær 1,5 mill meir i 
avgiftspliktig årsgebyr enn det ein har budsjettert med.  I tillegg har avdelinga 
seldt avgiftspliktige varer og teneseter for i alt kr 165.000,-.  I og med at 
avløpsområdet er ei sjølvfinansierande teneste vel vi i første omgang å styrke 
det bundne driftsfondet med desse meirinntektene. 

 
2. Ikt avdelinga 

Herøy kommune har i lang tid arbeidd med å få utbygd breibandnettet i 
kommunen.  Til dette har kommunen fått såkalla Høykom midlar og Tussa har 
stått for utbygginga.  I 2014 har kommunen fått utbetalt nær 5,0 mill i Høykom 
midlar og tilsvarande sum har gått med til å betale Tussa AS for dei 
utbyggingane som er gjort. 

 
3. Husbanken 

Herøy kommune har fått kr 300.000,- frå Husbanken som tilskottsmidlar.  
Desse midlane vert tildelt personar etter søknad i samband med huskjøp 
(kombinert med lån).  Midlane er allereie betalt ut til dei som har fått 
tilskotsmidlane. 

 
4. Helseavdelinga ved Ergoterapeuten har ansvar for hjelpemiddel ute i 

heimane.  I samband med ombygging av eit hus er det gitt eit øyremerka 
tilskott på kr 135.000,- til ei heis.  Kommunen blir berre ein mellomstasjon då 
NAV betaler dette til Herøy kommune som igjen betaler det ut til 
tilskotsmottakaren når tiltaket er ferdigstilt. 

 
5. Samhandingsreforma 

Herøy kommune har motteke kr 1.0250.000,- i øyremerka midlar knytt til 
kommunen sitt tilbod om «øyeblikkeleg hjelp»  Kommunen har som kjent 
etablert 2 sengeplassar til dette føremålet ved Myrvåg omsorgssenter.  Litt 
kostnadar har påløpt i 2014, men mykje av tilskotet må nok førast over til 
bundne fond ved årsoppgjeret. 
 

6. Helseavdelinga – legetenesta 
Herøy kommune har fått kr 500.000,- til rekruttering av legar og til kjøp av 
utstyr knytt til legevakta.  For 2014 er det blitt kjøpt inn ein del utstyr (bl.a. 
akuttposar), men det meste vil bli sett av til bunde fond, slik at ein får nytta det 
til legerekruttering i 2015. 
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7. Helseavdelinga – bruk av bunde fond 
Helseavdelinga har inntektsført kr 600.000,- frå bunde fond til bl.a. 
legerekrutering og til betre utstyr på kommunen sine legesentra.  Mykje av 
midlane går med til annonsering etc.   
 

8. NAV (barnefattigdom) 
Herøy kommune har motteke kr 550.000,- til prosjekt Barnefattigdom.  Litt av 
midlane vert brukt i 2014 men det meste må nok avsetjast til bunde fond for 
bruk i 2015. 

 
9. Skuleavdelinga (Interkommunalt prosjekt «Sjustjerna» 

Herøy kommune har tatt over leiinga av sjustjerja skule i 2014.  Dette gjeld eit 
samarbeidsprosjekt som ungdomstrinn i utvikling og midlane går til å løne 
utviklingsrettleiaren.  Vi har fått nokre midlar overført frå tidlegare 
styringskommune og i tillegg har vi motteke eit øyremerka tilskott. 

 
 
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Ingen spesielle 
 
Konsekvensar for beredskap: 
Ingen spesielle 
 
Konsekvensar for drift: 
 
Konsekvensar for økonomi: 
 
Ingen spesielle. 
 
 
 
Fosnavåg, 16.11.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Geir Egil Olsen 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Geir Egil Olsen 
 
 
 
 



 

 
Utviklingsavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: AZT Arkivsaknr: 2012/546 
    Arkiv: Q80 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

234/14 Formannskapet 03.12.2014 

169/14 Kommunestyret 17.12.2014 
 
 
 
KOMMUNEDELPLAN TRAFIKKTRYGGING 2015-2018 - SLUTTHANDSAMING     

Møtebehandling: 

Planleggar Aleksander Zahl Tarberg orienterte 
 
Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken 

Tilråding i Formannskapet - 03.12.2014  

1. Herøy kommune vedtek at planperioden for kommunedelplan trafikktrygging vert 
endra til å gjelde frå 2015 - 2018.  
 
2. Herøy kommune vedtek i medhald av plan- og bygningslova §11-15 
Kommunedelplan for trafikktrygging, slik den ligg føre.  
 
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
1. Herøy kommune vedtek at planperioden for kommunedelplan trafikktrygging 
vert endra til å gjelde frå 2015 - 2018.  
 
2. Herøy kommune vedtek i medhald av plan- og bygningslova §11-15 
Kommunedelplan for trafikktrygging, slik den ligg føre.  
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Særutskrift: 

 Utviklingsavdelinga  
 
 
 
Vedlegg: 

1. Kommunedelplan for trafikktrygging 2015-2018  
2. Innspel til offentleg ettersyn med behandling  

 
Uprenta vedlegg:  

1. Alle innkomen innspel til offentleg ettersyn  
 
Saksopplysningar: 
 
Kommunestyret vedtok i møte 22.3.2012, K-sak 52/12, å starte opp arbeidet med  
Kommunedelplan (KDP) for trafikktrygging og samtidig legge forslag til planprogram 
ut til offentleg ettersyn i seks veker. Forslag til planprogram vart lagt ut til offentleg 
ettersyn i perioden 30.3 – 11.5.2012, der Møre og Romsdal fylkeskommune fekk 
utsett høyringsfrist til 18.5.2012. Maritim og teknisk komité stadfesta i møte av 
12.06.2012, MTK-sak 34/12 planprogram for KDP Trafikktrygging 2013-16.  
 
Sist kommunedelplan for trafikktrygging vart vedteken i K- sak 109/08 og var  
gjeldande for perioden 2009- 2012. Det er difor naudsynt og gjere ei revidering av  
planen. Planområdet omfattar heile Herøy kommune.  
 
Arbeidet med KDP Trafikktrygging 2013-16 har gått føre seg gjennom ei 
arbeidsgruppa beståande av både administrasjonen og politikarar. Rådmannens 
leiargruppe har vore referansegruppe i arbeidet. Planforslaget har vore presentert for 
denne gruppa ved tidlegare høve.  
 
I forkant av offentleg ettersyn peika rådmannen på at det var viktig at det i 
planprosessen vidare blei lagt til rette for medverknad frå offentlegheita. Særskilt såg 
ein på medverknad frå representantar for barn- og unge i kommunen som viktig.  
Eksempelvis vil KFU (kommunalt foreldre utvalt) og barnehagane vere ein viktig 
medspelar i det vidare planarbeidet, då desse har særskilt kjennskap til element i 
høve trafikktrygging rundt skular og barnehagar. Ved offentleg ettersyn sende 
rådmannen informasjon om at til alle frivillige lag og organisasjonar som er registert 
om at kommunedelplanen var lagt ut offentleg ettersyn og at det var no høve til å 
kome med innspel.  
 
I løpet av høyringsperioden valte ein også å nytte seg av sosiale media (Facebook) 
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som ein kanal for medverknad til planarbeidet. Ein vil framheve at dette vil denne 
metoden for medverknad gav, innanfor fastsette rammer, svært positive resultat i 
form av at det kom mange innspel til planforslaget. Ein ser absolutt at bruken av 
sosiale media i planarbeid kan vere noko positivt, og noko som kan nyttast som 
kanal for medverknad innanfor fastsette rammer.  
 

Forslag til trafikktryggingsplan som no ligg føre inneheld to delrapportar; der den 
eine omfattar arbeidet med barnetrakkregistreringar 2012 (som er ei kartlegging av 
vegar, farlege og trygge skulevegar blant barn i skulen). Den andre rapporten 
omfattar ei evaluering av førre trafikktryggingsplan og det arbeidet som er 
gjennomført i førre planperiode. Denne evaluering bygger mellom anna på 
tilbakemeldingar og rapportering frå andre avdelingar i organisasjonen. Vidare går 
det fram av planforslaget korleis innspela til varsel om oppstart har vore vurdert, 
samt vurderingar i høve risiko- og sårbarheit (ROS). 
 
 
Kommunen har ved offentleg ettersyn motteke 36 innspel til planforslaget. Dei mange 
og omfattande innspela har medført at ein har måtte bruke mykje tid til å gå gjennom 
alle innspela og vurdere desse opp mot planforslaget. Arbeidsgruppa for 
trafikktryggingsplanen har gjennomført møte i etterkant av høyringsperioden og saman 
behandla alle innspela som har kome. Behandling av desse innspela går fram av 
vedlegg nr 2.   
 
Med bakgrunn i innspela som har kome ved offentleg ettersyn, har arbeidsgruppa sett 
behov for at det bør gjerast endringar i det forslaget til trafikktryggingsplan som låg ute til 
høyring. Den første endringa som ein meiner bør gjerast, er å endre planperioden til 
2015-2018. Dette som ein konsekvens av at det har teke noko lenger tid å behandle 
trafikktryggingsplanen enn kva ein først såg føre seg. På denne måten får ein også noko 
lenger tid til å gjennomføre dei prioriterte tiltak. Det er føreset at planen skal takast opp 
til rullering etter at planperioden er ute.  
 
Andre endringar som arbeidsgruppa meiner bør gjerast i plan er markert med raud tekst 
i vedlagt dokument.  Kort oppsummert vil rådmannen peike på at det er gjort følgjande 
endringar:  
 

1. Tiltak som er blitt fjerna frå trafikktryggingsplanen sitt handlingsprogram:  
 

- Etablering av «SeeMee» blinkande lys langs FV654 på Bergsøya. Dette 
tiltaket er fjerna frå handlingsprogrammet, då kommunen ikkje får løyve frå 
Statens Vegvesen til å etablere slike tiltak på fylkesvegane. Her har kommunen 
også mista tilskot for slike tiltak løyvd av Samferdselsdepartementet, fordi ein 
ikkje har fått løyve til å etablere desse tiltaka av Statens Vegvesen Region Midt.  

- Etablering av fotgjengarfelt ved Einedalen skule. Tiltaket er fjerna frå 
handlingsprogrammet, då dette er allereie etablert.  

- Etablering av gang- og sykkelveg Torsethøgda – Kalveneset. Tiltaket er også 
fjerna frå handlingsprogrammet, då Statens Vegvesen har starta utbygging av 
gang- og sykkelveg med busslommer, lys m.m på denne vegstrekningar.  

 
 2. Tiltak som er blitt endra / utvida i trafikktryggingsplanen sitt handlingsprogram:  
 

- Skarabakken i Fosnavåg. Her er den største endringa at tiltaket har fått 
endra status frå kommunalt til fylkeskommunalt, som følgje av ei høgare 
prioritering på Møre og Romsdal fylkeskommune sitt investeringsprogram for 
fylkesvegar. I dette ligg det også at Statens Vegvesen har teke over ansvaret 



Side 4 av 6  

 

for prosjektet og at Herøy kommune skal bistå vegvesenet på enkelte 
områder.  

- Busslomme ved fylkesvegen i Sævikane. Tiltaket har blitt endra til å 
omfatte betre lys og skilting av kryssande mjuke trafikantar. Flytting av 
busslomme er teke opp med Statens Vegvesen og er ikkje aktuelt, då 
vegvesenet meiner at busslomma er lokalisert på den mest optimale staden i 
høve det totale trafikkbilete i området.   

- Fortau og overgangsfelt i Fosnavåg sentrum. Her er tiltaket utvida til også 
omfatte flytting av fortau, der dette viser seg å vere aktuelt i framtida.    

- Busslomme langs FV654 ved «Verket» og Myklebust. Tiltaket er her utvida 
til å gjelde ny gang tilkomst til busslomma i Verket langs sørsida av 
fylkesvegen. Vidare omfattar tiltak oppgradering av busslomme ved YX til å bli 
universelt utforma.   

- Innfartsveg til Fosnavåg og gangtunnel mellom Fosnavåg sentrum og 

Campus Fosnavåg. Det er her teke inn Etablering av gangtunnel gjennom 
tverrfjellet som eit langsiktig tiltak i samband med ny innfartsveg til sentrum. 
Tiltaket vil ha stor effekt for trafikktrygging, men må planleggast gjennom 
reguleringsplanarbeid.  

 

3. Tiltak som er blitt tatt inn i trafikktryggingsplanen sitt handlingsprogram: 
 

- Gangveg langs «Osen» til Leikanger skule. Tiltaket gjeld planlegging og 
bygging av ny gangveg langs «Osen» frå fylkesvegen og fram til Leikanger 
skule. Rådmannen ser at dette kan vere eit samarbeidsprosjekt mellom 
kommunen, grunneigarar og frivillig sektor. Det må utarbeidast 
reguleringsplan for tiltaket. 

- Forbikøyringsfelt ved avkøyrsle frå FV654 til Myrvåg alders- og 
sjukeheim. Etablere forbikøyringsfelt langs FV654 ved avkøyrsle mot Myrvåg 
alders- og sjukeheim. Oppnå betre flyt i trafikken. Unngå farlege 
trafikksituasjonar ved kø og bråstopp for bilar som skal krysse / køyre av 
vegen. Tiltaket må planleggast og det må søkjast fylkeskommunen om få 
etablert tiltaket på fylkesvegen.  

- Frøystadkrysset FV654. Tiltaket gjeld oppsetting av stoppskilt, utviding av 
kryss i samsvar med reguleringsplan. Etablere dobbel sperrelinje i bakkane 
rundt krysset. Tiltaket treng ikkje planlegging. Krysset er regulert, men ikkje 
utbygd fullt ut etter plan. Kommunen må søkje Statens Vegvesen om 
etablering av tiltaket.      

 
I tillegg til desse endringane har ein etter dialog med skuleavdelinga, valt å ta ut 
reglement for skuleskyss frå denne kommunedelplanen. Skuleavdelinga vil kome 
med ei eiga sak som omhandlar reglement for skuleskyss i Herøy kommune.  
Det må også framhevast at det er gjort mindre redaksjonelle endringar i teksten og 
presiseringar enkelte stader i plandokumenta.  
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Rådmannen viser til at dei tiltaka som ein meiner bør prioriterast er lista opp i  
handlingsprogrammet til trafikktryggingsplanen. Arbeidsgruppa som har jobba med 
trafikktryggingsplanen har, etter ei konkret vurdering av kvart innkomne innspel, 
funne grunnlag for at det bør gjerast endringar i planforslaget slik det er nemnt i 
saksutgreiinga over. Rådmannen meiner at dei endringane som ligg i tilrådinga er 
alle viktige trafikktryggingstiltak i kommune.  
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I handlingsprogrammet har ein ikkje valt å setje opp noko prioritert rekkjefølgje for 
dei tiltaka som er nemnt. Grunngjevinga for dette valet er å kunne gi dei ansvarlege 
avdelingane fleksibilitet og handlingsrom for å gjennomføre trafikktryggingsarbeidet i 
samanheng med prosjekt og planar i løpet av perioden 2015-2018.  
 
Det må understrekast at ikkje alle av dei tiltaka som er foreslått prioritert, er noko 
som kan gjennomførast i løpet av planperioden. Dette gjeld i hovudsak dei større 
fysiske strakstiltaka og dei store langsiktige tiltaka som er lista opp i planforslaget.  
I tillegg kjem større planleggingstiltak som vil strekke seg over eit lengre tidsrom 
grunna omfang og kompleksitet som følgjer med i dei utfordringane som skal 
løysast. Eit anna viktig poeng som rådmannen meiner bør nemnast er dei 
trafikktryggingstiltaka som gjeld fylkesvegar.  
 
Her må ein understreke at for at tiltaka skal kunne gjennomførast på fylkesvegane, 
er ein avhengig av løyve frå Møre og Romsdal fylkeskommune som vegeigar og 
forvaltningsmynde. Nokre av dei større tiltaka er også avhengig av at dei blir 
prioritert inn i fylkeskommunen sitt investeringsprogram og at tiltaka kjem så høgt 
opp på prioriteringslista at det vert sett av økonomiske midlar til gjennomføring.  
Slike prioriteringar er avhengig av at Herøy kommune gjer politiske vedtak og sender 
tydelege signal til fylkeskommunen om kva tiltak ein vil skal prioriterast på 
fylkesvegane i åra framover. For at tiltak skal bli prioriterert av regionalt nivå, så har 
ein fått signal om at desse må vere ferdig planlagt med reguleringsplan og vere ein 
del av kommunen sin vedtekne trafikktryggingsplan. Planleggingsarbeid og 
utarbeiding av regulerings-planar blir difor ei viktig oppgåve for kommunen i tida 
framover. Planprosessane blir viktige demokratiske arenaer for involvering og 
deltaking frå både offentleg, privat og frivillig sektor. Den ferdige reguleringsplanen 
blir eit viktig grunnlag for å kunne gjennomføre prioriterte trafikktryggingstiltak. 
 
Rådmannen vil avslutningsvis framheva at ein ser det som svært viktig at 
trafikktryggingsarbeidet er noko som opptek alle avdelingar i organisasjonen.  
Dette gjeld også fordeling av oppgåver i administrasjonen knytt til trafikktrygging.  
I Herøy kommunen er det utviklingsavdelinga som har ansvaret for alt av 
planleggingsarbeid knytt til trafikktrygging, medan anleggs- og driftsavdelinga har 
ansvaret for gjennomføring av fysiske tiltak og vidare driftsansvar. Rådmannen ser 
det som svært viktig at det frå politisk nivå vert sett av tilstrekkelege økonomiske 
midlar og ressursar til organisasjonen i åra framover, slik at ein kan følgje opp og 
gjennomføre dei trafikktryggingstiltaka som kommunen prioriterer i denne planen.     
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Fysiske tiltak som bygging av nye gang- og sykkelvegar, oppføring av veglys og 
oppmerking av overgangsfelt vil auke kvaliteten på ferdselsårane til dei mjuke 
trafikantane og betre tryggleiken til desse i trafikken. Nye gang- og sykkelvegar vil 
også bidra til å legge til rette for meir fysisk aktivitet og gi større moglegheiter for 
transport i form av gåing eller sykling. Dette er vurdert til å vere positivt for 
folkehelsa. 
Konsekvensar for beredskap: 
Realisering av nye tiltak handlingsprogrammet inneberer ei kvalitetsheving av 
enkelte deler av kommunen sitt samferdselssystem. Eksempel her vil vere å utbetre 
vegstrekningar til å ha to fullverdige køyrebaner. Dette er vurdert til å betre 
framkomsten i trafikken og til å vere positivt i høve kommunal beredskap 
Konsekvensar for drift: 
Realisering av fysiske tiltak i handlingsprogrammet vil medføre nye kommunale 
anlegg som vil medføre auka driftskostnader for kommunen. Eksakte utgifter til drift 
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vil ein måtte kome attende til i det enkelte prosjektarbeidet med gjennomføring av 
kvart enkelt tiltak. 
Konsekvensar for økonomi: 
For at dei prioriterte tiltaka i planen skal kunne gjennomførast er ein avhengig at det 
blir sett av økonomiske midlar i kommunen sitt budsjett og økonomiplanarbeid.    
 
 
Fosnavåg, 13.11.2014 
 
Erlend Krumsvik Jarl Martin Møller 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Aleksander Zahl Tarberg  
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KOMMUNDELPLAN TRAFIKKTRYGGING 2015-18 

VURDERINGAR AV INNSPEL TIL PLAN ETTER OFFENTLEG ETTERSYN (Tilråding frå arbeidsgruppa)  

  
Plannamn KDP Trafikktrygging 2015-18 Plankonsulent Herøy kommune (Arbeidsgruppa) 
PlanID.  1515-201270 Dato November 2013 
Saksnummer.  2012/546 Tal på innspel 36 
 

Avsendar og dato Hovudpunkt i innspel  Vår vurdering 
 
1. Leine Krins 

Gendalag, 
27.10.2013 

 

 

Leine Krins grendalag vil framheve bygda sitt sterke 
behov for et busskur ved bedehuset på Leinane. 
Busskuret vil etter grendalaget sitt syn vere best 
plassert på nedsida av vegen der det er kommunal 
grunn. Dette vert grunngjeve ut i frå omsyn til  
trafikktrygging. Skuleelevane nyttar i dag bedehuset 
for å komme i ly av vind og regn - men dette ligg på 
motsatt side av påstigning. Når skulebussen kjem 
må dei i mørket hurtig krysse vegen for å kome på 
rett side mtp påstigning. Det vil sikkerhetsmessig 
vere ein stor fordel om ein kan vente på bussen på 
same side som påstigning gjennomførast. Vedlagt 
skisse viser ønskelig plassering. 
 

 
Ein er samd med Grendalaget at eit busskur i dette området er positivt i 
høve betring av trafikktryggleiken og tilhøva for dei som nyttar seg av 
kollektivtransport i området.  
 
 
Nytt busskur er, etter det ein kan sjå, allereie kome på plass og ein ser difor 
ikkje grunnlag for å gjere endringar i handlingsprogrammet i forhold til dette 
tiltaket.  
 
 
 
 

2. Torill Myren 
m/fleire,  
28.10.2013 
 

Viser til barna sin kryssing av Nye vegen i Sævikane  
70 meter utanfor tunnelopninga. Bilistane kjem frå 
mørke til lys, det er sving på vegen og 80-sone. 
Dette er sjølvsagt farleg, og vi må få barna til å 
krysse vegen lenger frå tunnelopninga. 
 
I samband med det vil vi peike på to ting i 
trafikkgyggingsplanen: 
 
 

Saka har vore drøfta med Statens Vegvesen og busslomma er, etter deira 
vegnormalar, plassert på riktig plass.  Med bakgrunn i dette finn ein ikkje 
grunnlag for å tilrå at busslomma skal flyttast.  
 
Det er blitt gjennomført endringar i handlingsprogrammet som gjer at ein vil 
søkje Statens Vegvesen om å få etablere skilt og betre lys i området.  
Innspelet blitt delvis tatt til følgje.   
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1.I planen står det både «flytting av busslomma» og 
«vurdere flytting av busslomma». Vi meiner 
ordet «vurdere» må vekk. 
 
2.I samtalar både med kommunen og 
fylkeskommunen er det også skissert opp lys 
skilting/merking og avleiingsgjerde som tiltak for å 
trygge kryssinga av vegen. Med eit gjerde langs 
nedsida av vegen, vil ein tvinge barna til å krysse 
vegen lenger frå tunnelopninga. Det beste er truleg å 
flytte busslomma, men avleiingsgjerde, merking og 
skilting er mindre og billegare tiltak som kan gjerast 
endå raskare, og vi ber om at også det vert teke 
med i trafikktryggingsplanen. 
 

3. Grethe Kobbenes 
Siglevik,  
05.11.2013 

Viser til at det bør kome gang- og sykkelsti mellom 
Djupvika og Myrvåg. Det vert vist til at denne 
strekninga blir meir og meir brukt, både av vaksne 
og barn. Siglevik viser til at vegen rundt 
Djupvikvatnet vert oppfatta som lang og skummel på 
kveldstid, utan gatelys. 

Gang- og sykkelveg er vist i kommuneplan. Det er ikkje utarbeidd 
reguleringsplan for denne vegstrekninga.  
 
Manglande planavklaring har gjort at ein ikkje har valt å tilrå at dette tiltaket 
blir tatt med i handlingsprogrammet. Arbeidsgruppa viser til arbeidet med 
opplysing av turstien rundt Djupvikvatnet.  
 

4. Thomas 
Voldsund,  
05.11.2013 

Viser til at strekninga mellom gamle Leine skule og 
Remøybrua bør absolutt gjerast noke med snarleg. 
Voldsund viser til at dei bur 5 meter frå vegen 
omtrent midt på strekninga og observerar dagleg ei 
stor mengde bilar som køyrer forbi, i ei hastigheit 
som er langt over den fastsette fartsgrensa på 50 
km/h. Delar av strekninga er dessutan berre 
tilrettelagt for at ein bil skal kunne køyre der om 
gongen, samt at andre stadar er vegen sterkt 
innsnevra på grunn av mellom anna bygningar. Det 
blir vidare vist til at langs denne strekninga vert det 
stadig fleire barnefamiliar som etablerer seg og 
andre som nyttar vegen til alt ifrå trilleturar til sykling 
og trening.  
 
 

Tiltaket er med i handlingsprogrammet og ligg inne på 
investeringsprogrammet til fylkeskommunen. Plansituasjon er avklart for 
denne delen av strekninga. Realisering av prosjektet er avhengig av politisk 
prioriteringar i tida som kjem.  



S i d e  | 3 

 

Voldsund viser til at når det kjem bilar i kvar retning 
som held minst 80 km/t, vegen er smal, en nærmar 
seg ein sving og det byrjar å bli mørkt - så er einaste 
alternativet å kaste seg ut i grøfta for å ikkje bli 
påkjørt. Dette er dessutan ein veg som har stått på 
utarbeidingslista i over 30 år. 

 
5. Monica Haanes 

Waagan,  
06.11.2013 

Ynskjer at det vert etablert gang- og sykkelveg 
samanhengande frå Leikong til Stokksund.  

Slik arbeidsgruppa vurderer det, er der trygge ferdselsårar på denne 
strekninga. Unntaket er ei mindre strekning mellom Nykrem og Djupvik. Her 
har kommunen starta opp arbeidet med reguleringsplan for gang- og 
sykkelveg.  

6. Monica Kjelsli og 
Nick Kvalsund,  
06.11.2013 

Gjeld strekninga Nerlansøy bru - Kvalsvika og 
Nerlandsøy - Koperstad. Ho viser til at det er bra 
med satsing på busetting i kommunen , men ynskjer 
eit fokus på å heve standarden på gang- og 
sykkelvegar og køyrevegar i kommunen.   

 

Det blir arbeidd med å utarbeide planar for vegstrekningar med gang- og 
sykkelvegar fleire stader i kommunen. Når det gjeld realisering av desse, så 
er det langs fylkesveg avhengig av at desse blir prioritert politisk på 
fylkesnivå og at det blir avsett økonomiske midlar til å gjennomføre 
prosjekta.  
 
 

7. Mariann Skorpen 
Berge,  
06.11.2013 

Ynskjer ei forbikøyringslomme i krysset inn mot 
Flusundvegen. Viser til at ved å lage ei slik lomme, 
kan ein hindre påkøyrsler bakanfrå, og ein kan auke  
kapasiteten i krysset ved at folk kan passere til 
høgre. 

 

Dette tiltaket vert behandla gjennom ei eiga sak om reguleringsplan som er 
starta opp for FV654. Det må ført utarbeidast ein godkjent reguleringsplan 
før dette tiltaket kan realisertast.  

8. Kjetil Jøsok,  
06.11.2013 

Viser til behov for utbetring av vegen frå «Osen» 
(kryss mot Fylkesvegen?) og fram til Leikanger 
skule.Med aukande elevtal og mykje aktivitet på 
skulen og Grendahuset, så er ikkje dagens 
vegstandard tilfredstillande . Ynskjer at det anten 
skjer ei oppgradering av dagens veg eller bygging av 
ny veg ved elva og framover .Er nabo til vegen og 
ser mange «nesten-ulukker» kvar dag. 

Ein er samd med Jøsok m.fleire at vegen for elevar ved Leikanger skule er 
noko som må utbetrast. Av omsyn til dagens situasjon, ser ein det som 
mest berekraftig og framtidsretta at det blir lagt til rette for ein alternativ 
gangtilkomst til skulen langs elva frå «Osen» og oppover. Gangvegen må 
først planleggast med reguleringsplan for tiltaket. Det vil vere viktig at både 
skule, FAU ,folkehelsekoordinator, grunneigarar og andre blir involvert i  eit 
samarbeidsprosjekt.    
 
Innspelet vert teke inn i handlingsprogrammet for ny trafikktryggingsplan.  

9. Aina Både 
Hasund,  
06.11.2013 

Ynskjer å erstatte etablert gangfelt ved kyrkja på 
Leikong med eit tryggare og betre alternativ 
lokalisert ved krysset/avkøyringa frå Fylkesvegen 
mot Leikong og innover til butikken. Viser til at dette 
blir brukt av skuleborn dagleg.  

Arbeidsgruppa vurderer det slik at dette tiltaket ikkje kan prioriterast i 
handlingsprogrammet for denne planperioden. Herøy kommune vil likevel 
sende ei oppmoding til Statens Vegvesen om å sjå nærare på evt flytting av 
overgangsfelt ved kyrkja.   
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Ynskjer at det blir etablere ein trygg overgang frå 
gangvegen på Nykrem og ned til vegen mot 
Budaneset. 

  
Tiltaket er blitt drøfta med Statens Vegvesen Region Midt.  
Det er frå vegvesenet ikkje aktuelt å etablere noko gangfelt her på grunn av 
manglande kriterier og høg fart. For at det skal etablerast gangfelt må 
fartsgrensa vere maks 45 km/t og det må vere eit visst tal på kryssande 
mjuketrafikantar i timen.  

10. Anonymt innspel, 
06.11.2013 

Innspelet gjeld Toftestøvegen.  
Viser til strekninga frå krysset 
Kvithaugsmyra/Toftestøvegen til krysset 
Toftestøvegen/Nedre Sørlia er smal, utan 
tilstrekkelig belysing og det manglar fortau/gangfelt.  
I tillegg er det dårlig standard på vegen. Det er i alt 
ei trasig strekning for mjuke trafikkantar og dei er det 
mange av. I tillegg til bebuarane nærast vert 
strekninga nytta av mange for å kome seg til 
Toftestøda/Klubben friområde. Fortau/gangfelt og 
meir belysning ville gjort det mykje sikrare å ferdast 
på denne strekninga. 

Maritim og teknisk komité gjorde vedtak den 23.09.2014 om at 
Kvithaugsmyrvegen og Toftestøvegen (ca 560 m) skal reasfalterast. 
Ein er samd i at denne vegen bør oppgraderast med tanke på forbetring av 
dekke.  
 
Det er i dag oppført gatelys på strekninga. Når det gjeld framtidige gatelys, 
så viser ein til punkt i handlingsdelen «mindre tiltak».  Den ansvarleg 
avdeling må her kome med årlege prioritering av kvar det skal førast opp 
nye / utbetrast gatelys.    
 
 
Når det gjeld fortau, så viser ein til at deler av Kvithaugsmyrvegen allereie i 
dag har ei løysing for gåande og syklande på deler av strekninga. Det er i 
gjeldande arealplanar (Myklebuståsen II) vist ei opprydding i 
trafikkmønsteret for Toftestøvegen, der den blir stengd for 
gjennomgangstrafikk ved anlegg av ny tilkomstveg til Vikane / Viketoppen 
med fleire. For resterande deler av Kvithaugsmyrvegen, der den møter 
Toftestøvegen i aust,  er det i gjeldande arealplanar ikkje vist løysing for 
gåande og syklande på resterande delar av denne vegen. Denne 
vegstrekninga vert rekna som bustadvege, med ei fartsgrense på 30 km/t 
og der det i dag er etablert gatebelysning og fartsreduserande tiltak i form 
av fartsdumpar. Den låge fartsgrensa og eit avgrensa tal på bustader som 
soknar til vege, gjer at denne vegen må sjåast på som ein veg med blanda 
formål – dvs at det skal vere mogleg for at den skal kunne nyttast av både 
bilar og mjuketrafikantar samstundes.  

11. Britt Paulsen,  
06.11.2013 

Viser til Eggesbønes og stor trafikk pga bedrifter, 
blandt andre Marine Harvest, som har ca 70 trailarar 
kvar dag, ca 200 tilsette der flesteparten er arbeids-
innvandrarar og dei utfordringane det gir med ein 
"framand" trafikkkultur både for køyrande og 
gåande.  

 

Når det gjeld gatelys, så viser ein til punkt i handlingsdelen og behovet om 
sak knytt til årleg prioritering av kvar det skal utbetrast gatelys.  Det er i dag 
etablert gatelys langs Eggesbøvegen, og ein viser til eige punkt i 
handlingsprogrammet knytt til spørsmål om utbetring av lys. 
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Etter at det kom sone med 30 km/t og fartsdumpar 
har det vorte store forbetringar i trafikktrygginga.  
 

Det er svært mange fotgjengarar på strekninga 
Marine Harvest - Kiwi, og desse brukar svært 
skjeldan refleks. Paulsen viser til at det her er veldig 
dårleg opplyst og her manglar også gangveg. I 
tillegg er det svært mange eldre som går her, med 
og utan rullator/rullestol. Paulsen meiner det bør 
kome både gangveg og meir gatelys på denne 
strekninga.  
 
Gatelysa på Eggesbønes er også mykje sløkte, 
dette er vel noko som kan takast opp med dei som 
driftar dei? Paulsen ynskjer at dei gatelysa som finst 
må lyse, det må setjast opp fleire lys i strekninga frå 
krysset til Grønhaugen og opp til Kiwi. Her bør det 
også kome ein gangveg.  
 
Reglane om klipping av hekkar kan også 
handhevast betre - ta dykk gjerne ei runde i 
byggefelta med klippemaskina!  

Gangveg frå krysset mot Grønhaugevegen og i retning Kiwi er vist i 
gjeldande arealplanar for området. Rådmannen har tidlegare, overfor 
private utbyggingsprosjekt i området, stilt krav om at utbygging av fortau 
skal skje i samband med bygging av nye forretningar på Eggesbønes.  Ein 
føreset difor at Eggesbøvegen blir utbetra i samband med den private 
utbygginga i området.  
 
 
Punktet som gjeld klipping av hekkar vert teke til vitande.  
I utgangspunktet er det private (kvar enkelt tomteeigar) sitt ansvar å halde 
desse i slik stand at dei ikkje utgjer fare for trafikktryggleiken i eit område. 
Kommunen har ved tidlegare høve nytta sitt mynde etter veglova til å klippe 
ned hekkar som ikkje har vore haldne i hevd. Dette vil bli vurdert ved 
framtidige høver, dersom ein kjem over hekkar som utgjer fare for 
trafikktryggleiken i eit område.  

12. Gunlaug Kleppe,  
06.11.2013 

 Kleppe viser til at for nokre år tilbake i tid, då det var 
store diskusjonar rundt skulestrukturen i Herøy, satt 
ho i ei gruppe som kjempa for å bevare Leikanger 
skule. Ho viser til at dei leverte inn ei grunngjeving 
for kvifor skulen på Leikong må bestå. Her laga vi og 
ei skisse over mogelege løysingar på veg for dei 
mjuke trafikantane. Dette var å "legge lok" på elva 
som går frå Osen og heilt opp til skulen. Då slepp 
ein det problemet, som ein antek vil kome, nemleg at 
ein røyrer ved dyrka mark. Klepp sitt forslag er å 
legge elva i røyr, gruse oppå og asfaltere. Då får ein 
borna vekk frå den smale vegen, og ingenting av 
dyrkamarka går vekk. Utviding av den eksisterande 
vegen vert vel vanskeleg å få til pga at husa/hagane 
står so tett på dagens veg. 

 
Sjå kommentar til punkt 8. 
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13. Jan Nilsen,  
07.11.2013 

Nilsen viser til at det i ein plan som kom for omtrent 
10 år sidan, så skulle enden av Vatnevegen 
stengast for biltrafikk. Han viser til at det er eit sterkt 
ønskje frå oss som bur langs vegen frå hovudvegen 
og ned til Grønmyr Barnehage at der vert stengt for 
ålmenn ferdsel. Nilsen hevdar at det i alle år har 
vore uaktsom køyring der. Blant anna mykje 
tungtrafikk i ei årrekkje. Når skal kommunen stenge 
vegen der? 

Opprydding og utbetring av trafikkforholda på Myklebust er eit tiltak som ligg 
inne i handlingsprogrammet, under punktet fysiske strakstiltak, i det 
planforslaget som har vore ute på høyring. Stenging av vegen her er i tråd 
med gjeldande plansituasjon for området.  
 
Anleggs- og driftsavdelinga vil setje opp bom og stenge vegen.     

14. Grete Siglevik  
04.11.2013 

Viser til at innspelet gjeld Djupvika. Borna må krysse 
FV 61 ved «Kjeldsundkrysset». Her er det rett 
strekning med 80 km/t fartsgrense! Ikkje er der 
gangsti og ikkje fotgjengarfelt. Her må noko gjerast 
før ei ulykke skjer! Siglevik viser til at små barn som 
må gå av bussen på feil side, og at dette er ein 
fryktelig dårlig kombinasjon. Det er ikkje bære borna 
dette er farlig for. Det er ei rett strekning der bilane 
nytta høvet til å drive forbikjøring. Den reelle farta er 
nok sjeldan 80 km/t eller under.  

Etablering av tiltaket manglar avklaring i forhold til planlegging. Tiltaket er 
heller ikkje inne på prioriteringslistene til Møre og Romsdal fylkeskommune 
for framtidige tiltak langs fylkesvegnettet.  
 
Tiltaket vert ikkje prioritert i denne planperioden og vert soleis ikkje teke inn 
i handlingsprogrammet.  

15. Rita Smådal 
Andreassen,  
08.11.2013 
 

Innspel om trygging av skulevegen på Bergsøya. 
Viser til at den trafikken som er der på morgonen er 
uhaldbar.  Ho meiner at stenging av veg i den tid 
skulen startar, kanskje kan vere eit forslag. 

Slik arbeidsgruppa ser det er det mest trafikksikre at borna går og syklar til 
skulen. Trafikktrygginga her meiner ein må sjåast i samanheng med 
pågåande eigedomssak om ny Bergsøy skule. Trafikksystemet rundt 
skuleområdet vil, slik ein ser det, vere ein naturleg del av denne 
utbyggingssaka. Ein viser elles til at det i dette området er regulert 
vegsystem, som pr i dag ikkje er realisert.   

16. Anders Sævik 
Monsen, 
08.11.2013 

Ynskjer at det vert slutt på vegsaltinga. Meiner det er 
ei falsk tryggheit og at det slit meir på vegane (som i 
utgangspunktet ikkje er alt for bra) og det slit 
ekstremt på bilparken.   

Må takast opp i nasjonal samanheng og er ikkje noko som kommunen har 
mynde til å bestemme sjølv.  
 
Tiltaket vert ikkje teke inn i plan.  

17. Anita Hjelmeset, 
08.11.2013 

Meiner at tiltak bør vurderast i Frøystadkrysset.  
Viser til at ho bur tett inn til krysset og ser mykje rart 
som skjer der og dagleg ser ho nesten-ulukker.  
Ho viser til at fart er eit stort problem, og det kan 
virke som det er svært vanskeleg for mange å halde 
fartsgrensa. Fartsproblematikken er nok størst for 
dei som køyrer Fosnavåg- Torvik, Torvik -Fosnavåg.  

 

Her viser til at kommunestyret i Herøy har bestemt at ny framtidig fylkesveg 
skal gå frå «Koppen» via Skinneset med bru over til Mjølstadneset. Tiltaket 
ligg inne i gjeldande kommuneplan, og er vidareført i forslag til ny 
kommuneplan. Ein føreset at ei omlegging av fylkesvegen via Skinneset, vil 
«lempe» på trafikken gjennom Frøystadkrysset. Etter det ein kjenner til er 
det ikkje sett i gong detaljplanlegging av denne vegstrekninga. Med 
bakgrunn i den veglinja som bestemt av kommunestyret, kan ein ikkje sjå at 
det skal vere grunnlag for å planlegge og etablere ny rundkøyring i 
Frøystadkrysset.       
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Viser til at ho har hatt to bilar som begge kom frå 
retning indre Herøy inn i hagen og den tredje vart 
stoppa av autovernet. Ho viser til at problemet er 
tilstades til alle døgnets tider og alle vekedagar.  
 
Næraste nabo er ein barnehage og det bur fleire 
småbarnsfamiliar i området. Ho viser til at dei sit ofte 
med hjertet i halsen og at det beste forslaget (som 
sikkert også er kostbart) er at krysset blir omgjort til 
ei rundkøyring.  
 
Eit anna litt mindre kostbart forslag som truleg også 
vil ha effekt er å få opp STOPP skilt i krysset.  
Ho håper bekymringa blir teke på alvor.  

 
Herøy kommune har starta opp arbeidet med reguleringsplan for strekninga 
Frøystadkrysset – Torvik, med mål om etablering av ny gang- og sykkelveg.  
Starten på planleggingsarbeidet vil her ta utgangspunkt i Frøystadkrysset 
og trafikksituasjonen rundt  
 
Når det gjeld spørsmål om å overhalde trafikkreglane i krysset, så vurderer 
ein dette som ei rein politisak og ikkje noko som kommunen kan handheve. 
 
Nytt tiltak blir teke inn i handlingsprogrammet; stoppskilt i Frøystadkrysset, 
utbetring av kryss og dobbel sperrelinje i bakkane rundt krysset.  

18. FAU Moltu skule 
14.11.2013 

Ynskjer å søke om å få etablert overgangsfelt 
utanfor Moltu skule. Dette pga mykje trafikk. Viser til 
at det blei gjort ei teljing av bilar utanfor skulen i 
samband med skulestart i år. Det passerte då 
rett i underkant av 100 biler i løpet av den timen då 
dei fleste av elevane går til skolen (i tidsromet 07.45-
08.45). FAU viser til at det også er ein uoversiktleg 
sving rett før skulen. Det blir vidare vist til eit sterkt 
ynskje frå FAU om at foreldre som køyrer borna skal 
sleppe dei av på butikken. Dei fleste som køyrer 
borna i dag, slepp desse av rett utanfor skulen. Det 
blir vist til at dette skaper eit veldig «trykk» ved 
bringing/henting, noko som også fører til at det er 
veldig uoversiktleg og det blir skapt farlige 
situasjonar for barna. 
 
 

Det pågår i dag arbeid med å etablere eit tilrettelagt kryssingspunkt ved 
Moltu skule. Etter ei vurdering frå Statens Vegvesen (fagmynde for 
fylkesveg) er det ikkje grunnlag for å etablere eit oppmerka fotgjengarfelt 
ved Moltu skule. Det er gjennomført måling av farta forbi skulen i samband 
med dette arbeidet. Målingane viser her.  
 
Utbetring av svingen før skulen er noko som det må takast stilling til i eit evt 
framtidig planarbeid for resterande del av FV10 gjennom Moltustranda. Eit 
slikt planarbeid er ikkje prioritert av Statens Vegvesen eller Herøy kommune 
pr i dag.   
 
Slik arbeidsgruppa ser det er det mest trafikksikre at borna går og syklar til 
skulen. Av- og påstigning av skuleelevar ved Coop butikken er noko som 
FAU sjølv kan organisere og ikkje noko som krev særskilt løyve frå 
kommunen. Ein vurderer dette som eit positivt tiltak i høve trafikkbilete ved 
skuleområdet.  

19. Elevrådet 
v/Leikanger skule  
(Andrine 
Leikanger og Maja 
Vattøy)  
19.11.2013 

1.Gangfelt og veg frå Osen til skulen. 
2.Gangfelt i Leikongbakken + gatelys. 
3.Lys og gangfelt frå butikken på vegen nedom 
kyrkjegarden. 
4.Gatelys på Rinden. 
5.Veg oppom Åsen. 

Pkt 1: Ein viser til kommentarar til innspel nr 8.  
Pkt 2: Dette tiltaket ligg inne på investeringsprogrammet til Møre og 
Romsdal fylkeskommune. Tiltaket må først planleggast og det må lagast ein 
reguleringsplan. Ein føreset at dette er eit prosjekt som blir gjennomført i 
regi av Statens Vegvesen som fagmynde for fylkesvegar.  
Pkt 3: Arbeidsgruppa vil ikkje prioritere dette tiltaket i denne planperioden.  
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6.Overgang med kyrkja eller ved Leikongkrysset 
 
Det viktigaste er å få trygg skuleveg i frå Osen til 
skulen. 

Pkt 4: Veglys ligg inne i handlingsprogrammet under «mindre tiltak». Innspel 
må sendast til Anleggs- og driftsavdelinga sine årlege prioriteringar for 
oppsetting av nye veglys.  
Pkt 5: Maritim og teknisk komite har bedt om eiga sak for utbetring av vegen 
her. Pågåande sak hjå Anleggs- og driftsavdelinga.  
Pkt 6:  Arbeidsgruppa vil spele dette over til Statens Vegvesen.  
 
 
 

20. Frank Otto 
Kvalsvik  
21.11.2013 

Kvalsvik viser til at som bebuar på Eggesbønes 
opplever han, naboar og andre som køyrer her; 
farlege situasjonar på vegen frå Kiwi og austover 
mot Eggesbønes. Her er det nokre hundre meter 
forbi helsesenteret og "Rema-tomta" der vegen er 
smal, utan fortau, med mange avkøyrsler og i lange 
periodar har vegstrekninga også vore utan lys. Her 
går det mykje folk langs vegen, på veg til/frå Marine 
Harvest, til helsesenter eller til butikk, nær sagt heile 
døgnet. Ofte er desse personane utan refleks. Det er 
tildels relativt stor trafikk i området med 
tungtransport, bussrute og stadig fleire innbyggarar i 
området. Kvalsvik viser til at dei som bur i området 
fryktar at det ein dag vert påkøyrsel på denne 
vegstrekninga, heldigvis har det gått bra så langt. 
Lat oss håpe det går bra til ein får på plass ein 
gangveg denne korte og skumle strekninga. 

Ein viser til kommentar til innspel nr 11.  

21. Samarbeidsutvalet 
ved Leikanger 
skule 
25.11.2013 

Samarbeidsutvalet viser til at det frå «Osen» og opp 
til skulen har elevane, foreldre og andre som køyrer 
der ei stor utfordring kvar dag. Vegen er smal, slik at 
når ungane går og syklar til skulen, har vi alle eit 
stort ansvar for at det skal gå bra. Der er ikkje plass 
til møtande trafikk og mjuke trafikantar vert pressa 
heilt ut av vegbana i møte med bilar. Det er stor 
trafikk i samband med skulestart/slutt- 
barnehagestart. Dette må settast på dagsorden slik 
at det vert laga gangveg og utbetra veg opp til 
skulen. Ungane fortener ein trygg skuleveg. 
 

Viser til kommentarar til innspel nr 8.   
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Samarbeidsutvalet viser til elevrådet ved Leikanger 
skule sitt innspel om kvar dei meiner er farleg 
skuleveg på Leikong. 
 
Det blir vist til at det på Leikanger skule har vore stor 
elevtalsauke og at dette stig for kvart år.Neste år 
starter 13 nye fyrsteklassingar og 7 elevar går ut. 
Det er pr i dag 72 elever og ca 14 tilsette 
ved skulen. Barnehagen har også utvida med fleire 
plasser og er 30 barn per i dag + tilsette. 
Frå kl 08.00-08.50 er det ganske mykje trafikk opp 
og ned frå skulen / barnehagen. Samarbeidsutvalet 
viser til at dei ikkje har nokon å miste, så vi håper at 
saka vil bli satt høgt på prioriteringsplanen for 
trafikktrygging 2013-2016! 

22. Rådet for 
menneske med 
nedsett 
funksjonsevne  
25.11.2013 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne peika 
i møtet i dag på at det er viktig at lys  og 
stigningsforhold vert teke omsyn til ved bygging av 
gang- og sykkelvegar. 

Innspelet frå rådet vert teke til vitande.  
 
I reguleringsplanar for nye gang- og sykkelvegar blir det teke inn føresegner 
om universell utforming og det blir lagt inn føresegner slik at det skal vere 
mogleg å føre opp veglys i tilknyting til desse prosjekta.  

23. Fylkesmannen i 
Møre og Romsdal 
25.11.2013 

 
Fylkesmannen er nøgd med at kommunen har lagt 
stor vekt på god trafikktryggleik for born og unge og 
trygg skuleveg. Barn og unge har blitt aktivt involvert 
i prosessen og det er nytta barnetrakk til kartlegge 
både trygge område og risikoområde i nærmiljøet. 
 
Gode lystilhøve vil gjere tilhøva på gangvegar betre 
å ferdast på. Utskifting av eldre og dårlege gatelys 
bør inngå som ein av dei kortsiktige tiltaka med mål 
og ansvar. Det vil gi kommunen betre oversikt over 
dagens situasjon og behov på eksisterande 
gangvegar. 
 
Etter vedtak av planen bør det drøftast med dei 
ansvarlige etatar/avdelingar korleis handlingsplanen 
skal følgjast opp og gjennomførast. Ansvaret for 
iverksetting av dei ulike tiltaka bør i størst mogleg 
grad personifiserast.  

 
Ein tek denne delen av innspelet til vitande.  
 
 
 
 
 
Utskifting av eldre og dårleg gatelys inngår i handlingsprogrammet som 
«mindre tiltak». Det er føreset ei sak om årleg prioritering. Ansvaret for dette 
ligg til Anleggs- og driftsavdelinga.  
 
 
 
 
Når det gjeld vidare oppfølging har ein utvida tekstdelen for å gjere den meir 
tydeleg i høve ansvaret for gjennomføring av tiltaket i plan. Ein vonar at det 
blir sett av tilstrekkeleg med årlege midlar til gjennomføring av prioriterte 
tiltak.  
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Det er viktig at prioriterte tiltak blir innarbeidd i 
kommunens investeringsbudsjett.  
I samband med dette bør det vere ei rapportering 
om status knytt til det årlege budsjettarbeidet. 
Fylkesmannen har elles ingen vesentlege 
merknader til prioriteringane som er gjort i 
planframlegget. 

Ein må likevel understreke at arbeidet med trafikktryggingstiltak er noko 
som skjer kontinuerleg, der noko kan løysast på kort sikt og der noko av 
arbeidet må løysast på lengre sikt. 

24. FAU Leikanger 
skule  
27.11.2013 

Viser til at det er prioritert gangvei langs 
hovudvegen frå eksisterande gangveg på Nykrem til 
gamlevegen rundt Djupvika. FAU stiller seg bak 
forslaget, då dette kan bli eit godt tilbod til mange. 
FAU viser til at det blir vektlagt at dette er skuleveg 
og at det derfor bør prioriterast over andre prosjekt. 
FAU minner om at slik Herøy kommune i dag har 
inndelt skuledistrikta sine, er ikkje denne strekninga 
skuleveg for nokon. Bebuarane på Nykrem høyrer til 
Leikanger Skule og bebuarane i Djupvika høyrer til 
Stokksund Skule. FAU meiner at den manglande 
biten med gangveg utgjer ikkje del av nokon 
skuleveg. 
 
Etter innspel frå foreldre og barn ved Leikanger 
skule, peikar FAU på følgjande punkt:  
Fjerne fotgjengarfeltet til FV 61 ved Leikanger kyrkje. 
FAU meiner dette har ei horribel plassering i forhold 
til Leikongbakken med den bratte stigninga denne 
vegen har. FAU prøver å lære barna våre at feltet 
aldri må reknast som et fotgjengarfelt, men heller 
som ein umerket overgang. FAU viser til at det 
vinterstid er umogleg for alle typer kjøretøy å stanse 
i tide ved dette overgangsfeltet, og at førarar av 
tyngre kjøretøy har dette problemet heile året.  
Det er eit ynskje at feltet blir fjerna snarast råd. 
 
FAU ynskjer nytt fotgjengarfelt over FV 61 og 
tilhøyrande gangveg. Ynskjer seg eit nytt 
fotgjengarfelt i god avstand til stigninga i 
Leikongbakken og ein tilhøyrande gangveg frå 
krysset FV 61 og FV 15 til den eksisterande 

Planlegging av ny gang- og sykkelveg for strekninga Nykrem – Djupvik er 
eit planleggingstiltak som allereie er inne i Formannskapet sine 
prioriteringar av plansaker for inneverande år. Planleggingsarbeidet starta 
opp i 2013, og ein arbeider no med fremjing av planforslag til offentleg 
ettersyn. Ein vurderer tiltaket som viktig i høve trafikktryggleik og ferdsel for 
mjuke trafikantar langs FV61, då ein ny gang- og sykkelveg her vil vere eit 
ledd i arbeidet med å binde saman dei to bygdene Leikong og Myrvåg, samt 
vere viktig for gjennomgangstrafikken for mjuketrafikantar langs 
fylkesvegen.   
 
 
 
 
  
Arbeidsgruppa vil spele dette over til Statens Vegvesen.   
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gangvegen ved butikken. 
 
FAU viser til at barn busett ved denne strekninga 
«Leikongbakken» har store utfordringar både knytt til 
skuleveg og på fritida. Det blir vist til at gamlevegen 
fungerer godt som gangveg, men at det er umerka, 
uoversiktleg og farleg overgang der riksvegen 
kryssar gamlevegen.  Frå gamlevegen og vidare 
oppover Leikongbakken har ikkje borna noko 
alternativ til trygg ferdsel. Her meiner FAU at dei må 
gå langs hovudvegen, noko dei meiner ikkje er eit 
alternativ for dei aller fleste, korkje for born eller 
vaksne. 
 
FAU peikar på manglande gangveg frå FV 15 til 
Leikanger Skule (Osen). Ber om at alternativ til 
ferdsel blir vurdert. Eit alternativ som gjentekne 
gonger blir foreslått er mulig gangvei direkte frå 
Raudvika og opp til skuleområdet. 
 
FAU ynskjer også reglane for skuleskyss revurdert:  
Strekninga «Leikongbakken» vert vurdert som så 
farleg, med bakgrunn i fartsgrense, smal 
veiskulder, veiens stigning og siktforhold, at dei 
ynskjer fri skuleskyss for alle barn til og med sjuande 
klassetrinn. Vidare ynskjer dei moglegheit for 
skuleskyss for barn utan definert rett. FAU viser til at 
skuleskyssen på Leikong ikkje er eit rutetilbod og er i 
utgangspunktet kun tilgjengeleg for born med 
definert rett. FAU hevdar at det er mange barn som 
har behov for skuleskyss, då Leikong er ei langstrakt 
bygd med lange avstander og smale og til dels 
dårlege vegar.  
 
Trass i manglande definisjon er det mange som 
opplever sin skuleveg som så utrygg at borna ikkje 
kan ferdast åleine. FAU ynskjer ei lemping på 
dagens føringar og vil ha fast skulerute frå indre og 
ytre del av bygda og ei betre betalingsordning enn i 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Dette tiltaket blir teke inn i plan.  
 
 
 
 
 
Skulekontoret vil fremje ei eiga sak om reglement for skuleskyss i Herøy 
kommune. Dette gjer at punktet om skuleskyss går ut av 
kommunedelplanen for trafikktrygging.  
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dag. Dei fleste foreldre ynskjer at barna går til 
skulen, men det skal små værutfordringar til før 
skulevegen blir for utrygg for ferdsel. FAU hevdar at 
dette aukar trafikkbelastninga på ei allereie farleg 
strekning fram til skuleområdet. 

25. Gurskøy I.L 
26.11.2013 

Viser til ein flott lysløype på Leikong. Ynskjer ein 
trygg måte å ferdast dit på. Gangvegen frå 
Gamlevegen sluttar på toppen av Leikongbakken og 
ein må nytte hovudvegen med barnevogn fram til 
løypa. Mykje trafikk og 80 sone. Ynskjer gangveg frå 
gramlevegen og fram til lysløypa, eller få sett ned 
fartsgrensa fram til Sætrekroa. 

Ny gang- og sykkelveg langs Leikongbakken ligg inne på 
investeringsprogrammet til Møre og Romsdal fylkeskommune. Tiltaket må 
først ha ein godkjent reguleringsplan. Ein føreset at dette er eit prosjekt som 
blir gjennomført i regi av Statens Vegvesen.  

26. Henriette Remøy 
27.11.2013 

Ynskjer:  
Pkt 1: Gangfelt frå Igesund til Fosnavåg.  
Pkt 2: Betre lys ved gangfelt toppen av Skarabakken 
Pkt 3: Gangfelt i krysset ved Herøy kyrkje  

Pkt 1: Gang- og sykkelveg frå Igesund til Fosnavåg har vore vist i 
kommunen sitt planforslag for FV20. Grunna arbeidet med ny kryssing av 
Søre Vaulen og manglande avklaringar her, har dette planarbeidet blitt satt 
på vent. Ein ser det som naturleg at ei  
Pkt 2: Statens Vegvesen arbeider med eit eige prosjekt om utbetring av 
Skarabakken i Fosnavåg, og ein føreset at veglys er ein del av prosjektet.    
Pkt 3: Etter det ein kan sjå er det i dag etablert overgangsfelt i krysset 
mellom FV654 og Lisjebøvegen ved Herøy kyrkje. 

27. Foreldrerådsstyret 
i Myrsnipa 
barnehage 
25.10.2013 

Foreldrerådsstyret ynskjer desse innspela til planen: 
Viser til at det er behov for ein undergang under 
Fylkesveg 654 i krysset ved Myrsnipa barnehage/ 
Myrvåg omsorgssenter og til vegen mot 
Djupvikvatnet. I tillegg til er det behov for at det blir 
rydda skog slik at krysset blir meir oversiktleg. Det er 
vidare naudsynt med lys i vegkrysset for å markere 
at her er det avkøyrsle, samt forbikøyringsfelt.  
Foreldrerådsstyret ynskjer redusert fart i dette 
området. 

Forbikøyringsfelt langs fylkesveg 654 ved avkøyrsla til Myrvåg alders- og 
sjukeheim vert teke inn i handlingsprogrammet. Ein ser på dette som eit 
viktig trafikktryggingstiltak på ei svært trafikkbelasta strekning i kommunen. 
 
Rydding i siktsone kan gjennomførast, då tiltaket kjem inn under driftstiltak 
som allereie ligg inne i handlingsprogrammet.  

28. Komite for 
oppvekst 
28.11.2013 

Komiten kjem med innspel til områda rundt skulane, 
og forslag til løysing for nokre av desse:  
 
Nerlandsøy skule: 
Komiten meiner det er kaos i avvikling av trafikken 
om morgonen når foreldre køyrer borna til skule. 
Trafikken går tett inntil skulen på oppsida. 
Forslag til løysing:  
Fortau frå bedehuset til skulen. 

 
 
 
 
Arbeidsgruppa vil ikkje prioritere dette tiltaket i denne planperioden 
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Borga, Ytre Herøy Ungdomskule og Blåhaugen: 
Det er kaos om morgonen, eit kvarter før skulane 
starter. Foreldre, bussar og personale til alle 3 
skulane køyrer inn i dette området. I tillegg 2 
barnehagar med personale og foreldre som også er 
ein del av trafikkbilete om morgonen. 
Forslag til løysing: 
Vurdere om der er nok lys.  
Skulane må ta dette problemet opp i FAU og i 
elevråda ved alle 3 skulane. Endra køyremønster 
der ein nyttar rundkøyringane på begge sider 
(kulturhuset og skulane). Skilting. 
Stokksund skule: 
Området inne på skulen vert brukt til parkering.  
Inn og utkøyring inne på sjølve skuleområdet. 
Det vert stilt spørsmål om parkeringsplassen på 
utsida av skulen vert nytta slik den vart tiltenkt? 
Moltu skule: 
Det manglar skilting om skule (rundt svingen på 
Fosnavåg sida). Det manglar fotgjengarovergang frå 
fortau på mottsatt side til skulen. Busslomma blir 
brukt til parkering. Det bør vurderast fartsgrense og 
fartsdumpar 
Leikanger skule: 
Parkering til tilsette og foreldre når dei leverar 
borna? 
 
 
 
 

 
Viser til kommentar til innspel nr 15.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Det går føre seg eit planarbeid i regi av Statens Vegvesen Region Midt, 
som gjeld omlegging av Stokksundkrysset. Desse planane omfattar også 
trafikksituasjonen på utsida av skuleområdet i Stokksund, delvis mot kyrkja 
og mot FV654. Ein føreset at utfordringane blir løyst gjennom denne planen. 
 
 
Trafikktryggingstiltak er under utføring på fylkesvegen utanfor Moltu skule.  
Det er i dag oppført skilt i retning skulen frå Fosnavåg.  
 
 
 
Anleggs- og driftsavdelinga i Herøy kommune har allereie registrert eit eige 
anleggsprosjekt for Leikanger skule. Det er brukt nokre midlar til å etablere 
ny tilkomst og parkering i samband med ny kunstgrasebane ved skulen.  
Kommunen ynskjer å sjå heilskaplege på parkering, tilkomstsforhold og 
snutilhøve for buss ved Leikanger skule. Opplysningar frå Anleggs- og 
driftsavdelinga er at dette prosjektet ikkje formelt er starta opp og at dette 
har sin bakgrunn i manglande kapasitet på avdelinga.   

29. Styret i Frøystad 
grendalag 
29.11.2013 

Overgang på Frøystadtoppen 
Grendalaget viser til at dei allereie har vore vitne til 
ei alvorleg sak som kunne tatt liv. Dei påpeikar at dei 
også nesten dagleg er vitne til råkøyring og 
forbikøyring på dette strekket, både på flata frå 
Frøystadskaret og nedover mot Frøystadkrysset og 
oppover mot overgang frå krysset. Grendalaget viser 
også til problem med at trafikantane vil gjere ei god 

 
På Frøystadtoppen er det i dag etablert eit tilrettelagt kryssingspunkt og 
ikkje ein fotgjengarovergang. Det er ein vesentleg skilnad mellom desse 
tiltaka, og noko av grunnen til at det er ikkje er etablert merking i vegbana 
og skilt for overgangsfelt.  
 
Tiltak om permanent sone for 60 km/t på Frøystadtoppen er ikkje aktuelt 
etter drøftingar med Statens Vegvesen.  
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gjerning og stoppe for overgangen, noko som dei 
hevdar skaper farlege situasjonar som nemnt 
ovanfor. Ein opplever også forbikøyringar frå begge 
vegar når barna er på veg over gangfeltet. 
 
Grendalaget viser til nytt byggefelt som vil gi auke i 
trafikken. Dei kan ikkje akseptere at det går lenge før 
undergangen på Frøystadtoppen vert realisert. 
Grendalaget viser til at det må gjerast noko inntil ei 
permanent løysing er på plass.  
 
Forslag til mellombelse tiltak: 

• Overgangen må skiltast om at dette er en 
overgang. (Folk må ikkje stoppe men vere 
varsomme) 

• Mellombelse trafikklys som vegutbyggarane 
brukar. Grendalaget hevdar at desse ikkje  
kostar myke å leige (ca.50.000-100.000 pr. 
år pr. overgang Euroskilt AS). Dei viser til 
andre gangfelt i kommune med 60 sone. 
Kvifor ikkje her?  Safewalk-system.   

• Ynskjer at vegen mellom Frøystadskaret og 
overgang og mellom overgang og 
Frøystadkrysset må ha sperrelinjer som 
vegmerking, for å unngå at biler køyrer 
forbi/aukar hastigheita i dette området. 

• Grendalaget ynskjer 60 sone frå 
Frøystadskaret flytta nærare skaret enn det 
er i dag.  

• Dei viser til at det er for kort mellom 60 sone 
og overgang til at bilister slakker ned i tide. 

 
Overgang i Koppen: 
Grendalaget viser til at overgangen i Koppen høyrer 
saman med krinsen mtp. leik, skule og barnehage. 
Når krinsen tek over felles leikeareal til våren på 
gamle Frøystad skule vil denne overgangen få ein 
vesentlig auke i passeringar, spesielt på kveldstid i 
tillegg til trafikken på dagtid. Her har vore fleire 

 
Tiltaka som er gjort på Frøystadtoppen er etablert som mellombels tiltaka i 
påvente at undergangen i området skal bli realisert.  
 
Når det gjeld blinkande lys ved kryssingspunkt har ein valt å ta ut dette frå 
handlingsprogrammet, då ein ikkje får løyve til å etablere dette på 
Fylkesvegar av Statens Vegvesen. Det er i dag allereie etablert forsterka lys 
ved kryssingspunktet på Frøystadtoppen. Skilt om gåande er tilstades.  
 
Dobbel sperrelinje er eit aktuelt tiltak som ein vil ta inn i 
trafikktryggingsplanen.   
 
Når det gjeld problem med brot på trafikkreglane i høve vikeplikt i 
Frøystadkrysset, så er dette ei sak for polititet.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Tiltaket har blitt drøfta med Statens Vegvesen og det er ikkje aktuelt med 
oppmerka fotgjengarfelt eller skilting i sone med 80 km/t. Ein viser her til at 
kommunen har under planlegging ein undergang for mjuke trafikantar i dette 
området. Realisering av denne er avhengig av godkjent plan, samt politisk 
prioritet og midlar til gjennomføring frå fylkesnivå.  
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bilulukker i området opp i gjennom åra, 
spesielt mtp. krysset som går ned til Frøystadvågen. 
Grendalaget ser at ekstra midlertidige tiltak 
må til, fram til undergangen er realisert. Det blir vist 
til at 60 km/t sonen i Røyra har blitt ein realitet. 
Grendalaget stiller spørsmål ved kvifor ikkje 60 sona 
blei vidareført fram til etter overgangen?  
Det er vanskeleg nok å holde 80km/t i svingen,  så 
grendalaget meinar det har liten betydning og gir ein 
mye betre sikkerhet for dei små i å passere ved 
60km/t. Overgangen kommer også til syne rett 
etter ein brå sving som gjer det fornuftig å setje ned 
fartsgrensa.  
 
Forslag til mellombelse tiltak:  

• Overgangen må merkast betre med skilt 
som viser at dette er ein overgang. (Bilister 
må ikkje stoppe, men vere forsiktige) 

• Etablere midlertidige trafikklys som 
veiutbyggarar bruker. Desse koster ikkje 
mye å leige (ca.50.000-100.000 pr. år pr. 
overgang Euroskilt AS) Safewalk (Søk på U-
tube for film) eller liknande. Det er enklere å 
montere. Dette er under testing i Trondheim. 
60Km/t både før og etter overgang. 

 
Overgang i Røyra til busslomme. 
Grendalaget viser til at her treng ein meir veglys.  
Her er ingen overgang i vegen, men barn må krysse 
vegen for å kome seg på bussen som går ut av 
kommunen. I mørket er det ei utfordring då her 
er lite lys i området og 60 km/t sonen ser ut til å 
komme brått på bilister som kommer fra 
brua pga. liten avstand mellom 60 km/t sone og 
busslomma. Her har vore alvorlege 
bilulukker og ein påkøyrsle som førte til døden. 
Det er 60 km/t sone med overgangsfelt på 
Eggesbønes ved Mix kiosken, så grendalaget stiller 
seg undrande til kvifor det ikkje skal vere mogleg å 

 
Kommunen vil spele inn til Statens Vegvesen at ein ynskjer utviding av 60-
sona gjennom Koppen og forbi kryssingspunktet.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Tiltaket har blitt drøfta med Statens Vegvesen og det er ikkje aktuelt med 
nytt oppmerka fotgjengarfelt eller skilting her pga fartsnivået.  
Aktuelle trafikktryggingstiltak i Røyra kan vere betre belysning. Veglys ligg 
allereie som tiltak i handlingsprogrammet.  
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få til i Frøystad Krins for å skåne mest mogleg vår 
framtid, fram til at underganger er realisert?  
Ofte køyrer biler forbi kvarandre også på dette 
strekket, spesielt for å rekke jobb. Då hjelp 
sperreliner, men lys kan vere med på å avverge 
farlege situasjonar. 
 
Gangveg mellom Frøystad og Torvik  
Grendalaget hevdar at det er ca. 50 år sidan ny 
gangveg til Torvik blei teke opp. Det blir stilt 
spørsmål om det nokon som har vurdert den 
aukande trafikken her ved oppstart av Torvik Resort 
og ved vidare drift av denne ? Grendalaget er redd 
for at trafikken her skal krevje liv. Dei ber om at 
Herøy Kommune ser gangvegen i samanheng 
med oppstart av Torvik Resort eller tidligere for å få 
ein mjuk overgang mellom industri gjennom døgnet 
og bebuarane. 
 
Frå grendalaget blir det vist til at kloakken på 
Frøystad ikkje er etter dagens krav. Enkelte 
husstandar har ikkje oppsamlingstank 
og vi har grøne enger rundt omkring året rundt, på 
grunn av utslepp. Det blir hevda at barn sin leik i 
desse områda kan gi alvorlege sjukdomar.  
Linjer og stolper er maksimalt utnyttet ifølge Tussa. 
Grendalaget meinar at dette går utover tryggleikne, 
då linjene heng lågt og er sårbare. Desse må 
leggast i grøft. Den nye gangveien må sjåast i 
samanheng med dette. 
 
 
Frøystadkrysset: 
Grendalaget viser til at det i dag er blanding av dei 
som forstår krysset og ikkje. Det har tidligere vore 
alvorlege ulukker i dette krysset med både bilar og 
fotgjengarar og vi mener at det er berre flaks som 
gjer at ein ikkje har fleire ulukker på dette strekket. 
 

 
 
 
 
 
 
 
Dette er eit tiltak som er under planlegging i regi av Herøy kommune. 
Planen er at ny gangveg også skal medføre ei opprydding i kloakkforholda i 
området langs vegen og samstundes legge kablar / «luftspenn» i bakken.  
Realisering av denne er avhengig av godkjent plan, samt politisk prioritet og 
midlar til gjennomføring frå fylkesnivå.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vis til punkt med kommentar til innspel frå Anita Hjelmeset. .Denne delen av 
tiltaket blir teke inn i handlingsdelen.   
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Forslag til tiltak:  
Full stopp i krysset for dei som kjem frå Røyra, kan 
vere med på å dempe den farlige 
situasjonen der bilar køyrer ut i krysset når dei ser 
første bil blinke mot Røyra, men ser ikkje 
at bil nr. 2 skal til Torvik. Det er mange som ikkje 
stoppar, men berre køyrer. Det må også 
innførast forbikjøring forbudt frå krysset og opp mot 
overgangen på Frøystadtoppen. 

30. FAU Einedalen 
Skule  
29.11.2013 

Peikar på gang- og sykkelveg på strekninga Leine- 
Remøyholm i tabell 7 under fysiske strakstiltak langs 
kommune- og fylkesvegar. 
FAU ser at det er sterkt behov for utbygging og 
sikring mange stader i kommunen, men håper at 
denne strekninga som har vore i planen i mange år, 
snart kan verte utbetra. Det er uhaldbart at ein i 
2013 har så dårleg vegstandard på ei så belasta 
strekning. Dette er ei svært trafikkert og farleg 
strekning for mjuke trafikantar. Gang og sykkelveg 
på denne strekninga vil ha positiv innverknad på 
helse og miljø. 
 

Viser til kommentar til innspel nr 4. 

31. Møre og Romsdal 
fylkeskommune. 
03.12.2013  
 

Samferdselsavdelinga vil først gi ros til kommunen 
for at arbeidet med trafikktryggingsplan er prioritert 
og at born er involvert i arbeidet med til dømes 
barnetrakk.  
 
Lokal bussoperatør bør også få mogelegheit til 
medverknad. 
 
Skuleskyssreglementet inneheld eit par feil som bør 
rettast. I den øvste ruta står det at Fylkeskommunen 
har ansvaret for skoleskyss for barn under 
skulepliktig alder, siste punktet. Dette stemmer ikkje, 
dette er eit kommunalt ansvar.  
 
Under punkt 3 side 2, omtalar dykk skyssrett ved 
delt bustad. Punktet er skrive på ein slik måte at ein 
både 

Det er gjennomført redaksjonelle endringar i plan etter dette innspelet.  
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forvirrar og feilinformerer. Her bør kommunen rette 
opp teksten, evt. fjerne punktet heilt. 
 
Ved delt bustad kan dykk til dømes vise til punkt 1.5 
i skyssreglementet for grunnskolar i Møre og 
Romsdal. 
 
Når det gjeld regionale planer og strategiar saknar 
me referanse til fylkeskommunens fylkesplan og 
tilhøyrande handlingsplan- og program for 
samferdsel, samt 
trafikktryggingsstrategien. Desse dokumenta ligg på 
våre nettsider. RTP er ikkje nytta i Møre og Romsdal 
fylkeskommune. 
 
Under til dømes trafikkmønster er fylkesveg 61 
omtalt som riksveg, dette bør rettast fleire stadar i 
dokumentet. Det er i dag ingen riksvegar i 
kommunen. 
 
For fylkesvegnettet har fylkeskommunen ulike 
ordningar for tiltak, her under også 
trafikktryggingstiltak. For det «nye» fylkesvegnettet 
er det fullt ut eit fylkeskommunalt ansvar, når tiltak er 
kome inn på investeringsprogrammet kan 
kommunen søkje om å forskotere. 
 
Når det gjeld dei «gamle» fylkesvegane har me to 
ordningar for deling av kostnadane med kommunen: 
 
1. Mindre tiltak som gjeld forsterking og utbetring av 
fylkesveg (dvs, tiltak på vegområdet). Dette er 
investeringsmidlar, og det er i økonomiplanen for 
2013-2016 sett av i underkant av 3 millionar i 2014 
og 2015, i tillegg til om lag 4 mill, kr i 2013. Ordninga 
rettar seg mot kommunane. Statens vegvesen 
handterer søknadsprosessen. Vedtaksmynde er 
Samferdselsutvalet. 
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2.Tiltak som gjeld trafikktryggingstiltak både på 
fylkesvegar og kommunale vegar (stort sett har dette 
vore bygging av gang- og sykkelveg langs («gamal») 
fylkesveg og ulike trafikksikringstiltak på 
kommuneveg). Dette er driftsmidlar, og det er i 
økonomiplanen for 2013-2016 satt av 10 millionar i 
2013, 2014 og 2015. Ordninga rettar seg mot 
kommunane. Statens vegvesen handterer 
søknadsprosessen. Vedtaksmynde er FTU for 
mindre tiltak og Samferdselsutvalet for større tiltak. 
 
Støtte til trafikktryggingstiltak er slik ei 
fylkeskommunal ordning, og ikkje ei statleg ordning 
som ein får inntrykk av gjennom at den er sett under 
kapitlet NTP og omtalt som statlege midlar andre 
stadar i dokumentet. 
 
I tillegg har fylkeskommunen ei ordning for TS-tiltak i 
regi av frivillige lag, organisasjonar, FAU, skular osb. 
Dette er ei ordning som retter seg mot mindre tiltak, 
øvre grense for tilskot er 30 000 kroner. Dette er 
driftsmidlar, det er tidlegare år satt av 100 000 
kroner. 
 
Søknadane vert handtert av fylkesadministrasjonen 
og vedtaksmynde er FTU. Fylkeskommunen delar 
også ut refleksar og refleksvestar til skular, 
barnehagar og liknande på førespurnad. 
 

32. Miriam Lande 
Kvalsvik  
29.11.2013 
 

Viser til krysset med Coop Mega / parkering ved 
Kiwi, og hevdar det der oppstår svært ofte farlege 
situasjonar. Det er ofte vanskeleg å komme seg ut 
av krysset når ein skal ut på fylkesveg, så folk tek 
sjangsar. Lande viser til at det i norsk vegdatabank 
(NVBD) at FV654 har ein ÅDT på over 8000 på dette 
strekket. Det burde vel med andre ord helst ikkje 
vore eit X-kryss her.  Folk køyrer rett ut i vegen, 
heile strekket frå Coop og forbi Kiwi.  
 

Viser til kommentar til innspel nr 11 og 13.  
 
Opprydding av trafikkforholda på Myklebust ligg inne i handlingsprogrammet 
for fysiske strakstiltak langs kommune- og fylkesveg. Ein viser også til at det 
pågår planleggingsarbeid for dei trafikale utfordringane langs fylkesveg 654 
på Bergsøya.   
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Lande viser til at det i reguleringsplan er regulert for 
vekst, med kontor/forretning/offentleg og dette er 
supert, men det bør da absolutt vere eit kryss som er 
felles og gir ein betre flyt.  
 
Elles, kunne det gjerne vore eit fortau/gang- og 
sykkelveg på strekninga forbi kiwi og bort til 
grønhaugskiltet. Mange som går her, spesielt mange 
til og fram Marin Harvest, saml veg og dårleg med 
lys (og refleks).  
 
Refleks til alle! Del ut på butikken eller noko, å gjer 
folk obs på at refleks faktisk minskar risikoen for at 
ein kan bli påkøyrd med 85%, og det blir mao mykje 
kjekkare og tryggare å vere både mjuk trafikant og 
sjåfør.  
 

33. Sandvika Vel 
29.11.2013. 

Sandvika Vel ber instendig om at gangvegen frå 
Sandvika til Stokksund vert prioritert. Det er snakk 
om ca 1 km gangveg langs ein svært farleg 
hovudveg, og dei krev difor å bli høyrd og prioritert 
etter 42 år med søknader til kommunen.   

Herøy kommune arbeider med utarbeiding av reguleringsplan på denne 
strekninga. Planleggingsarbeidet må fullførast, i tillegg til grunnerverv og 
detaljprosjektering.  Realisering av gangvegen er avhengig av at den blir 
teke inn på den prioritert lista over tiltak i Møre og Romsdal fylkeskommune 
sitt investeringsprogram for fylkesvegar.  

34. Anett Valseth 
Kvalsvik  
29.11.2013 

Viser til at det i sentrum er svært viktig å få merka 
oppatt overgangsfelta, og ikkje minst få opp skilt 
angåande desse. Ho viser til at hennar eldste gut 
går i 2.klasse og må difor gå frå Huldal til 
Vågsplassen for å ta buss til skulen.  
 
Overgangsfelt ved Huldalskrysset bør dessutan 
flyttast nærare Vestlandsnytt, då bilane kjem i stor 
fart frå Kleivasvingen. Då ville der bli mykje meir 
oversiktleg. 

Oppmerking av fortau ligg inne i handlingsprogrammet til ny 
trafikktryggingsplan.  
  
Innspelet blir tatt inn i plan under det som gjeld fortau i Fosnavåg sentrum.   
 
 
 
 

35. Statens Vegvesen 
Region Midt 
02.01.2014 
 

 

Statens vegvesen sett stor pris på at trafikktrygging 
blir sett på dagsorden i kommunen gjennom arbeid 
med trafikktryggingsplan. At evaluering av førre 
trafikktryggingsplan blir lagt til grunn ved utarbeiding 
av ny plan er bra, og viser at det blir gjort eit grundig 
arbeid med planen. 
 

Redaksjonelle endringar i plan etter dette innspelet.  
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Når det gjeld merknadar til kapittel 1, viser vi til 
tilbakemeldinga frå Møre og Romsdal 
fylkeskommune. 
 
Oppbygning av planen er oversiktlig og planen 
dekkjer dei områda som er nødvendig. Visjon og 
hovudmål famnar vidt og er aktuelle, og det er 
positivt at barn og mjuke trafikantar blir prioritert i 
satsingsområda i planen.  
 
Når det gjeld mål saknar STV likevel mål og delmål 
som er så konkrete og målbare at ein etter 
planperioden kan seie noko om i kva grad måla vart 
oppnådd.  
 
Mål og delmål bør til dømes innehalde talet på nye 
trygge kryssingspunkt for fotgjengarar, kilometer 
med gangveg eller veglys, prosentvis auke i 
refleksbruk eller sykkelhjelm og talet på 
gjennomførte tiltak i barnehage, skule eller til ei 
bestemt trafikantgruppe. 
 
Til kapittel 12 har Statens Vegvesen følgjande 
merknadar: 
 
Det er det ikkje alle tiltaka i tabell 6 som er ferdig 
utfylte, og i enkelte ruter er det ufullstendige 
setningar.Vi saknar ein kostnadsoversikt på dei ulike 
tiltaka i Handlingsprogrammet.  
Det er ein føresetnad at kommunen set av pengar i 
økonomiplanen til å gjennomføre tiltak på kommunal 
veg. Då må kostnadane på tiltaket leggjast fram. 
 
Det er ein fordel at tiltak som kommunen søker om/ 
ynskjer midlar til frå Møre og Romsdal 
fylkeskommune er planlagt nok til at det kan leggjast 
fram eit kostnadsoverslag. 
 
Når det gjeld prosjekt om blinkande lys («SeeMee») 
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ved gangfelt, er det allereie gjort ein del 
prøveprosjekt på dette, mellom anna i Trondheim og 
Hordaland. Resultata viser at dette ikkje har noko 
særleg effekt og Vegdirektoratet vil ikkje godta fleire 
prøveprosjekt med blinkande lys i/ved gangfelt. 
 
 
Det er ei god framstilling av tiltaka i tabellane med 
skisse. Der ansvar står på fylkeskommunen og 
Statens vegvesen er det viktig at rette 
avdeling/eining i kommunen tek ansvar for å følgje 
det opp. Fylkeskommunen og Statens vegvesen vil 
ikkje handsame tiltaka som er lista opp i 
Handlingsprogrammet utan at det vert sendt ein 
konkret søknad. 
 
I tabell 9 åtferdsendrande tiltak, står Statens 
vegvesen, politi og Trygg Trafikk som ansvarlege for 
tiltaka. Desse aktørane vil ofte vere med å bidra, 
men det må vere ein innan kommunen som er 
ansvarleg for at tiltaka blir sett i gang og 
gjennomført. 
 
Det kjem heller ikkje fram i planen korleis den skal 
føljast opp, med gjennomføring av tiltak, økonomi og 
evaluering av måloppnåing. 

36. Nettbuss Volda 
06.01.2014 

Pkt 1:  
For mange år sidan vart den kommunale vegen til 
Mikkelhaugen med tilknyting til FV 654 omlagt. 
Dette resulterte bl.a. til at ei busslomme forsvant. 
Nettbuss Volda ber om å få busslomma på plass 
igjen. 
 
Pkt 2:  
Lisjebøvegen har på begge sider av Bergsøy 
skule/YHU fått laga etter som vi har forstått, ein 
snuplass for bilar og bussar. Frå tid til anna blir 
foreldra og andre oppmoda av skulepolitikarar og 
skuleledelsen, om å bruke desse snuplassane som i 

 
Ny busslomme på denne strekninga er gitt som innspel til Statens 
Vegvesen. Realisering er, slik ein har oppfatta det, avhengig av prioritering 
og at det blir sett av økonomiske midlar til gjennomføre tiltaket frå 
fylkeskommunen.  
 
Grunnen til vanskane er at mange nyttar desse plassane til lengre stans, 
venting og parkering.  
 
Trafikkforholda langs Lisjebøvegen er ikkje tilfredsstillande. Mange ulike 
tiltak har vore prøvde gjennom mange år. Blandinga med mange mjuke 
trafikkantar, personbilar og busstrafikk er ei stor utfordring. Dette er ikkje 
noko ein klarer å løyse på kort sikt.  
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desse tilfella blir kalla "av og påstigningpunkt".  
Nettbuss Volda viser til at dei blir hindra i å snu med 
buss på desse areala, fordi der står tildels heilt fullt 
med private bilar som skal sette av eller vente på 
elevar. Dette går igjen utover vår ruteavvikling. 
Nettbuss Volda stiller spørsmål om kva som er 
definisjonen på desse plassane. Er det snuplass, 
av/påstigningspunkt, rundkøyring, parkeringsplass 
eller noko anna ? Viser til at dersom det skal brukast 
til alt anna enn snuplass, for bl.a. bussane, kan dei 
ikkje bevege seg inn i skuleområdet, for dei er heilt 
avhengig av å snu. Påpeiker at dei skal, etter ordre 
frå skulekontoret, ikkje køyre gjennom skuleområdet 
med anna enn det som er avtale på. Nettbuss viser 
til at dersom dei ikkje er ønska inn i området, må det 
vere heilt greitt, då må dei forholde seg til busstoppa 
på Nygjerdet og ved Herøy kyrkje. Elevane må då 
gå til og frå desse punkta. 
 

Ein har imidlertid forventningar til at ny veg frå Myklebust til 
badeland/kulturhus og HVGS kan gi betre forhold når den etter planen står 
ferdig første halvår 2015. Då treng ikkje bussane lenger køyre Lisjebøvegen 
for å kome fram til desse områda. Vidare er ny skule under planlegging på 
nedsida av Lisjebøvegen som erstatning for Borga. Ein vil då ha mulegheit 
for å regulere trafikken på ein mykje betre måte også i området ved 
barnehagane, Blåhaugen skule og YHU.  
Plassane De refererer til i brevet Dykkar, er definerte som snuplassar. Det 
er ikkje meininga at desse skal nyttast av private til lengre stans, venting 
eller parkering. Kort stans for av- og påstiging må derimot kunne 
aksepterast. Det er ein slik avgrensa bruk ein har forsøkt å oppmode 
foreldre og andre føresette til ved behov for bringing og henting av elevar.  
Lisjebøvegen har som kjent status som offentleg veg. Den må i medhald av 
dette delast på av dei ulike trafikantane som måtte vere i behov av å ferdast 
her. For at trafikken i området skal kunne avviklast på ein sikker og god 
måte, er det nødvendig at den enkelte trafikkant utviser aktsemd då det her 
ferdast mange mjuke trafikkantar. I medhald av ovannemnde har ein liten 
tru på at meir skilting i området vil kunne medverke til å betre forholda. Skilt 
som evt. måtte vise forbod mot stans eller gjennomkøyring, vil i praksis vere 
vanskeleg å handheve. Inntil nye tilkomstmulegheiter ligg føre vil ein i 
hovudsak måtte leve med dagens situasjon. Ei oppmoding til foreldra om at 
borna må gå eller sykle til skulen er sendt frå arbeidsgruppa. Vi håper at 
dette kan føre til mindre trafikk rundt skuleområdet.  

 

Følgjande instansar har varsla at dei ikkje har innspel til planforslaget som var sendt på høyring:  

• Noregs vassdrags- og energidirektorat (NVE) –   brev av 10.10.2013. 
• Kystverket Midt-Norge –     brev av 23.10.2013.  
• Søre Sunnmøre landbrukskontor -   brev av 27.11.2013 

Ref.  

Aleksander Zahl Tarberg,  
Planleggar  
 
November 2014 
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Møtebehandling: 

Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken 

Tilråding i Formannskapet - 03.12.2014  

 
Herøy kommunestyre vedtak å fylgje løp 2 i kommunereforma.  
 
Herøy kommunestyre vedtek fylgjande prosjektorganisering: 

 Styringsgruppe: Kommunestyret 

 Prosjektgruppe: Formannskapet 

 Referansegruppe: Eit utval representantar frå ulike bransjar i næringslivet 
(verdiskaparar). 

 Prosjektsekretær: Rådmann 

 Deltakarar: 
o Ungdomsråd, Elevråd i ungdomsskulane, Innbyggarar gjennom 

folkemøter og innbyggarundersøkingar, Politiske råd og utval, 
Kommunalt hovudtillitsvalte, Rådmannens leiargruppe.  

 
Herøy kommunestyre vedtek lokal framdriftsplan, jfr. vedlegg.  
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
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Vedlegg: 
Forventningsbrev – Kommunereformen i Møre og Romsdal, brev frå Fylkesmannen i 
Møre og Romsdal, datert 15. oktober 2014.  
 
 
 
Saksopplysningar: 
Fylkesmannen sendte ut eit «forventningsbrev – Kommunereformen i Møre og 
Romsdal» til kommunane i Møre og Romsdal den 15. oktober 2014, og på dette 
grunnlag blir sak om «Kommunereform – lokal framdriftsplan» lagt fram for Herøy 
kommunestyre. Ved godkjenning av lokal framdriftsplan vil Fylkesmannen i Møre og 
Romsdal utbetale Herøy kommune eit prosesstøttevederlag på 200.000,-.  
 
Frå Stortingsvedtaket om kommunereforma 18. juni 2014 er det to punkt som bli 
løfta fram i forventningsbrevet: 
 

1. Alle kommune har ei utgreiingsplikt. 
a. Alle norske kommunar skal gjennom ein prosess og diskutere og 

vurdere alternative samanslåingar.  
2. Det er eit mål å sikre gode og lokalt forankra prosessar.  

 
Forslag til lokal framdriftsplan tek høgde for at begge punkt er sikra.  
 
Nasjonal framdriftsplan 
Departementet legg opp til to ulike løp for kommunane. Dei kommunane som alt har 
starta prosessen og gjer kommunestyrevedtak hausten 2015, vil departementet 
legge til rette for at samanslåingane kan vedtakast på nasjonal nivå seinast i løpet 
av våren 2016.  
 
Løp 2 gjeld for dei kommunane der kommunestyrevedtak om samanslåing blir gjort 
våren 2016. Dette gjeld for Herøy kommune. Ny kommunestruktur for desse 
kommunane gjeld frå seinast 1. januar 2020.  
 
Lokal framdriftsplan 
Føringane frå Fylkesmannen i Møre og Romsdal er at lokal framdriftsplan skal fylgje 
tre faser. Desse er (1) Oppstartsfase (2015), (2) Utgreiingsfase (2015), og (3) 
Beslutningsfase (2016), jfr. vedlegg. Fylkesmannen legg føringar for at alle 
kommunestyre i Møre og Romsdal skal i løpet av hausten 2014 ha diskutert og gjort 
vedtak om korleis dei vil gjennomføre prosessen i eigen kommune. Det er 
understreka at det er viktig med god dialog med innbyggarane, organisasjonar, 
næringsliv, medarbeidarar og tillitsvalte. Spesielt viktig er det å trekke med og 
involvere ungdommen.  
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Hovudfokuset i vurderinga av ulike alternativ til ny kommunestruktur må vere kva 
som er til det beste for innbyggarane i Herøy kommune. Slik konsekvensvurdering 
må analysere sterke og svake sider, moglegheiter og trugslar ved ulike alternativ. 
 
Konsekvensar for folkehelse: 
Usikker. 
Konsekvensar for beredskap: 
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Usikker. 
 
Konsekvensar for drift: 
Usikker. 
 
Konsekvensar for økonomi: 
Usikker. 
 
 
Fosnavåg, 19.11.2014 
 
 
Erlend Krumsvik  
Rådmann  
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Forventningsbrev - Kommunereformen i Møre og Romsdal

Vi viser til brev fra Kommunal- og modemiseringsministeren til alle ordførerne fra august i
år, der kommunene inviteres til å delta i reformprosessen. Fylkesmannen har fått i oppgave å
igangsette, følge opp og legge rammer for de fylkesvise prosessene.

Vi viser også til felles oppstarts samling for kommunereformen, som ble arrangert i Molde
onsdag 17.september 2014.

Fra Stortingsvedtaket om kommunereformen18.06.14 hentes følgende to punkter ut:

Alle kommuner har en utredningsplikt

Det betyr i praksis at alle kommuner må gå igjennom en prosess i egen kommune og
diskutere og vurdere alternative sammenslåinger.

Det er et mål å sørge for gode og lokalt forankrede prosesser.

Derfor blir første fase i Møre og Romsdal å vurdere hvordan den enkelte kommune skal
legge opp prosessen for at den skal få god lokal forankring.

Nasjonal framdriftsplan: 


Departementet legger opp til to ulike løp for kommunene. For kommuner som har startet
prosessene tidlig og gjør kommunestyrevedtak innen høsten 2015, vil departementet legge til
rette for at sammenslåing skal kunne vedtas på nasj onalt nivå senest i løpet av våren 2016
gjennom en kongelig resolusjon. De nye kommunene er da gjeldene fra 01.01.2018. Et
nasjonalt vedtak forutsetter at de kommunale vedtakene er likelydende i de aktuelle
kommunene. Dernest må departementet vurdere om den foreslåtte sammenslutningen er i
tråd med hovedmålene for reformen.

Kommunale vedtak som ikke er i tråd med målene i reformen, eller hvis det er vedtak om
sammenslåing som medfører at mer enn en kommune må flyttes til et nytt fylke, kan ikke
avgjøres ved kongelig resolusjon. Disse vedtakene må da vente til departementet fremmer en
proposisjon om en helhetlig kommunestruktur våren 2017.

Postadresse: Telefon: Telefax: E-post: Web:
Fylkeshuset 71 25 84 43 71 25 85 10 postmottak@fmmr.no www.fylkesmannen.no
6404 Molde
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For de aller fleste kommunene er det løp 2 som er mest aktuelt, dvs at kommunestyrene
fatter vedtak om hvem man ønsker å slå seg sammen med i løpet av våren 2016. De nye
kommunene blir da gjeldende fra 01.01.2020.

Lokal framdriftsplan i Møre og Romsdal: (se vedlegg)

Fase 1: Oppstartsfase (Høsten 2014)
I løpet av høsten skal alle kommunestyrer i Møre og Romsdal ha diskutert og gjort vedtak
om hvordande vil kjøre prosessen i sin kommune. Viktige stikkord her er å etablere god
dialog med innbyggerne, organisasjoner, næringsliv, medarbeidere og tillitsvalgte. Spesielt
viktig er det å trekke med og involvere ungdommen.

I forarbeidet vil det være en fordel at man har samkjørt med aktuelle nabokommuner for
sammenslåing, slik at man kan ha noen felles milepæler i kommunenes prosessplaner.
Vedtaket sendes fylkesmaimen innen 31.12.2014, og Fylkesmannen bevilger kr 200 000 til
hver kommune i prosess-støtte på bakgrunn av vedtaket. Byene får kr 500 000.
(Skjønnsmidler).

Alle kommuner oppnevner en egen kontaktperson.

Fase 2: Utredningsfase (2015)
Dersom noen kommuner i Møre og Romsdal vil være med på det raskeste løpet som
Stortinget har gitt mulighet til, så kreves det at det fattes likelydende vedtak i de aktuelle
kommunestyrene i løpet av 2015.

Departementet har laget et verktøy hvor man på en enkel måte kan få fram viktige
faktaopplysninger som man kan diskutere og vurdere ut i fra. Denne anbefales å bruke;
www.nykommune.no.Faktaopplysningene som fremkommer her er hentet ut fra de
kriteriene som Telemarksforskning pleide å legge til grunn i sine tidligere utredninger om
kommunesammenslåing.

Når det gjelder grensevurderinger mellom kommuner og fylkeskommuner, må dette vurderes
samtidig.

For å sikre at alle kommunene kommer godt i gang, og vil kunne levere innen fristen i 2016,
vil vi be om en kort statusrapport fra den enkelte kommune innen 01.07.2015.

Det er også viktig å legge godt til rette for opplæring av nye folkevalgte med spesiell fokus
på kommunereformen.

Fase 3: Beslutningsfase (Våren 2016)
Sitat fra departementets oppdragsbrev til fylkesmannen:
«Alle kommuner skal fatte kommunestyrevedtak innen sommeren 2016, og disse skal meldes
inn via Fylkesmannen. I tillegg skal Fylkesmannen på selvstendig grunnlag gjøre en
vurdering av om de samlede kommunestyrevedtakene der det legges vekt på helheten i
regionen ogftlket. I Fylkesmannens tilbakemelding til departementet bes det om at det blir
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gjort en vurdering om vedtakene er i tråd med hovedpunktene i reformen, jfi-. kap 4 i
kommuneproposisjonen for 2015.»  Sitat slutt

Fylkesmannen har derfor laget et forslag til mal som kan brukes når saken om prosess i den
enkelte kommune legges fram for kommunestyret i løpet av høsten.

I Inndelingslova er det et krav at innbyggerne skal høres. Dette bør skje når sammen-
slåingsalternativene er klare. Det kan gjøres gjennom spørreundersøkelser, som KMD vil
legge tilgjengelig på sine nettsider, eller gjennom folkeavstemminger. Folkeavsternminger i
Norge er av rådgivende karakter. Vedtaket gjøres i kommunestyrene. Det gis kr 100 000 i
støtte til alle kommuner som har tatt med innbyggerne på høring. (Meldes inn via
Fylkesmannen for utbetaling.)

En forutsetning for gode prosesser er godt samarbeid mellom kommuner, regionråd,
fylkesmann og KS. Det vil Fylkesmannen jobbe aktivt for å bidra positivt inn i.

Fylkesmannen vil for øvrig kunne bidra med: 

Juridiske avklaringer knyttet til reforma
Råd og veiledning underveis i prosessen
Som innledere i lokale møter og arrangement;
Samtalepartner for øverste administrative og politiske ledelse
Bindeledd til Kommunal- og modemiseringsdepartementet
Prosjektskjønn til kommunenes og regionrådenes arbeid med reformen

Kommunene står foran store utfordringer i tida som kommer, både knyttet til
befolkningsutvikling og behovet for å få tak i arbeidskraft til å løse de viktige
velferdsoppgavene de har ansvaret for. Diskusjonen om veien videre for å ta tak i disse
utfordringene, og møte innbyggemes krav og forventninger, er en av de viktigeste
utviklingsoppgavene lokalpolitikeme nå er bedt om å følge opp i egne kommuner.

Vedlagt følger 4 lysark som beskriver mer detalj ert prosessens 3 hovedfaser. Vedlagt følger
også en mal som kan brukes i forbindelse med sak fram til kommunestyrene for å sikre at
man kommer til å vurdere og svare ut det som er Stortingets målsettinger med reformen.

Vi ser fram til å samarbeide med dere om dette viktige arbeidet.

Med vennlig hilsen

Lodve Solholm Rigmor Brøste

Dokumentet er elektronisk godkjent og har ingen signatur.
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Kontaktpersoner hos Fylkesmannen: «Team kommunereform» - eksp: 71 25 84 43

Lodve Solholm, fylkesmann
Rigmor Brøste, ass. fylkesmann og prosjektansvarlig
Vigdis Rotlid Vestad, prosjektleder
Helge Mogstad, direktør Justis og beredskap
Martin G. Mortensen, fagkoordinator kommuneøkonomi
Sissel Hol, rådgiver kommuneøkonomi

Epost adresser: fornavn.etternavn@fylkesmannen.no

Aktuelle nettsider:

www.nykommune.no
www.kommunereformen.no  
www.fylkesmannen.no/More-og-Romsdal
www.ks.no/More-og-Romsdal 

www.kdu.no (Distriktsentrene) 


tlf 415 15524
tlf 926 59401
tlf 991 58549
tif 926 42280
tlf 995 73286
tlf 949 85544

Vedlegg:
Lysark med de tre hovedfasene.
Forslag til mal.

Kopi:





Romsdal Regionråd Torget 4 6413 MOLDE
KS Midt-Norge Fylkeshuset 6404 MOLDE
Møre og Romsdal Fylkeshuset 6404 MOLDE
Fylkeskommune





Distriktssenteret Ogndalsvegen 2 7713 STEINKJER
Sunnmøre Regionråd Postboks 1521 6025 ÅLESUND
ORKidê c/o Nordmøre Postboks 161, Kongens Plass 6501 KRISTIANSUND N
Næringsråd







nr.
Fylkesmannen i Møre og Romsdal

Lokal framdriftsplan i Møre og Romsdal

2014 2015 2016

Fase 1

Oppstarts-




fase

Trygg framtid for folk og natur

Fylkesmannen i Møre og Romsdal

Fase 1 -Oppstartsfase
Alle kommuner i MR skal i løpet av høsten legge
fram en sak for sitt kommunestyre hvor politikerne
tar stilling til  hvordan   og  hvilke tiltak   man skal
gjennomføre for å få til en god prosess i egen
kommune? (Forslag til mal utarb. av FM)

Eks hvor ofte skal dette være tema i K-styret ?
Hvilke grupper bør trekkes inn ?
Ungdom, frivillige, næringslivet ?
Hvordan høre innbyggerne?

Egen «Tenketank» i hver kommune ?

Frist  er  satt til 31.121014 for å sende vedtaket inn til
Fylkesmannen. Vedtak gir kr 200 000 I prosess støtte
2015. Byene får kr 500 000

Trygg framtid for folk og natur



*1 T1

Fylkesmannen More og Romsdal

Fase 2 - Utredningsfase

Del 1: Våren 2015   (før valget)
Kartlegging av kommunens utfordringsbilde--
bærekraftighet på sikt

01.07.2015 — Underveisrapportering fra
kommunene

Del 2: Høsten 2015   (Etter valget)
Nytt K-styre konstitueres okt/nov.
Folkevalgtopplæring med ekstra fokus på
kommunereformen KS i samarbeid m/FM

Trygg framtid for folk og natur

Fyikesmannen i More og Romsdal

Fase 3 -Beslutningsfase
I løpet av 1. tertial 2016 skal alle kommunestyrer
behandle en sak om sammenslåing av kommuner.
Sammenslåingsvedtak krever likelydende vedtak
de aktuelle kommunene!

Frist for innsending av vedtaket til FM: 1.7.2016
, åt

Høsten 2016: Fylkesmannen oppsummerer
vedtakene fra 36 kommuner og sender over til
KMD innen 31.12.2016. Tenketanken brukes
fortsatt som referansegruppe!

Trygg framtid for folk og natur

re  rfr ,- mrity



Fylkesmannen i Møre og Romsdal

Mal for sak om kommunereform og prosess til politisk behandling.

Fylkesmannen har laget et forslag til hva en politisk sak om kommunereformen bør inneholde. Det er

selvsagt fritt fram om kommunene ønsker å bruke denne eller ikke.

Utgangspunkt:

Målet for reformen er uttrykt slik:

Gode og likeverdige tjenester til innbyggerne
Helhetlig og samordnet samfunnsutvikling
Bærekraftige og økonomisk robuste kommuner
Styrke lokaldemokratiet og gi større kommuner flere oppgaver

Disse 4 målene skal alle kommunene gjøre sine vurderinger av i løpet av prosessen fram mot vedtak

våren 2016, og målene bør være med i alle saker som fremmes politisk om kommunereformen.

Ekspertutvalget kommer med sin sluttrapport til regjeringen 01.12.2014. Denne rapporten

inneholder en vurdering om kommunene skal få enda flere oppgaver, og i så fall hvilke type

oppgaver. Dette blir lagt fram i en Stortingsmelding våren 2015. Det er viktig å presisere at om

dagens oppgaveportefølje fortsetter, så er det mer enn god nok grunn til å jobbe med kommune-

sammenslåinger for å skape robuste kommuner. Om det kommer enda flere oppgaver, så må

kommunene bare bli enda mer robust og solid.

Forslag til nytt inntektssystem kommer i Kommuneproposisionen våren 2016. Det har allerede nå

kommet signaler om at inntektssystemet vil bli lagt om slik at dette er med å underbygge

regjeringens målsetting om færre, større og mer robuste kommuner.

Man kan derfor ikke tillegge dagens inntektssystem en avgjørende betydning inn i vurderingen av

hvilke kommuner som bør slå seg sammen.

Forslag til innhold:

Fylkesmannen oppfordrer hvert kommunestyre til å gjøre vedtak om hvordan prosessen skal

gjennomføres lokalt i egen kommune. Det skal gis tilbakemelding med kopi av vedtak til Fylkesmannen i

Møre og Romsdal innen 31.12.2014.

Ved behandling i kommunestyret bør saken gi avklaring på;
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Mandatet for prosessen i egen kommune: 


Med brev fra Statsråd Sanner til alle ordførere datert 26.08.2014, og med forventningsbrevet fra

Fylkesmannen i Møre og Romsdal datert 15.10.2014 har kommunene fått en samlet oversikt over

det som er oppgaver og mandat i kommunereformen, nasjonalt og lokalt.

Spørsmål om grensejusteringer mellom kommuner og deling av kommuner er spørsmål som

forutsettes tatt opp i den samme prosessen som nå starter opp. Det kan også legges opp til

prosesser på tvers av dagens fylkesgrenser.

Det bør allerede nå i høst ( fase 1) gjøres en vurdering om hvilket «løp» kommunen vil legge opp sin

prosessplan etter. Stortinget har gitt mulighet for å få til en kommunesammenslåing allerede fra

01.01.2018 om man har et alternativ som er rimelig omforent. Betingelsen for å bli med på

«lyntoget» er at det fattes likelydende vedtak i de aktuelle kommunene i løpet av høsten 2015.

Organisering/involvering for å få gode og lokalt forankrede prosesser:  

Kommunestyret må ta stilling til hvordan prosessen skal organiseres i egen kommune:

Referansegruppe?

Prosjektgruppe?

ProsjektsekretærReder?

Det må gå fram hvem som skal delta i prosessen:

Politisk (posisjon og opposisjon). Behov for mer frikjøp?

Administrativt

Tillitsvalgte

Interessegrupper som f eks ungdomsråd, næringsforum, NHO/LO lokalt

Kommunestyret bør også mene noe om hvor ofte de vil ha kommunereform oppe som tema på sine

møter. Å vise lokal politisk lederskap vil blant annet bety at kommunestyret er tett på hele veien, og

deltar aktivt i prosessen.

InformasIonsstrategi — internt og eksternt:

Ta stilling hvordan dere kan nå ut til alle innbyggerne og ansatte gjennom en informasjonsstrategi.

Ta også stilling til hvor ansvaret for å informere skal ligge,- bruk av aviser, internett, facebook ol.

Faktagrunnlag/innhenting av fakta/utfordringsbilde:

Målet for reformen er uttrykt slik:

Gode og likeverdige tjenester til innbyggerne
Helhetlig og samordnet samfunnsutvikling
Bærekraftige og økonomisk robuste kommuner
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d. Styrke lokaldemokratiet og gi større kommuner flere oppgaver

Disse målene skal være med å løse utfordringene i 20-40 år framover. Kommunal- og

moderniseringsdepartementet har utviklet et verktøy med fakta om alle kommuner som er lett

tilgjengelig for alle på nett. www.nykommune.no 


Dette verktøyet inneholder kriterier og faktaopplysninger som blant annet Telemarksforskning har

brukt i sine tidligere rapporter om kommunesammenslåinger.

Dermed er det lagt godt til rette for at alle kommuner skal kunne hente fram fakta til sitt

utfordringsbilde på en enkel måte.

Folkemøter/temamøter/involvering: 


Kommunestyret må fra starten av i prosessen ta stilling til hvordan man involverer innbyggere,

organisasjoner og ansatte på en god måte. Det er opp til kommunen selv å avgjøre om de ønsker å

spørre etter innbyggernes råd ved folkeavstemning eller benytte en spørreundersøkelse. Men,

innbyggerne skal høres. Kommunal- og moderniseringsdepartementet holder på å utarbeide en slik

spørreundersøkelse som alle kommuner kan velge å bruke. Den blir lagt ut på hjemmesida til

departementet så snart den er klar.

Kommunenes egen aktivitets- og milepælsplan:

Det bør utarbeides og vedtas en lokal milepælsplan som viser de ulike aktivitetene den enkelte

kommune mener det er riktig og viktig å jobbe med for å kunne svare ut oppgaven med gode lokale

prosesser og gjøre kommunestyret i stand til å fatte et vedtak om kommunesammenslåing våren

2016. Aktivitetsplanen kan og bør justeres etter hvert som prosessen går framover.

Aktivitetsplanen med milepæler må være slik at hver enkelt kommune sommeren 2016 kan si at

man faktisk fikk til å kjøre en god lokal prosess i forbindelse med kommunereformal

Lykke til!
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    Arkiv: A20 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

38/14 Komite for oppvekst 03.12.2014 

171/14 Kommunestyret 17.12.2014 
 
 
 
STRATEGI FOR SKULEUTVIKLING     
 

Møtebehandling: 

Skuleleiar Sølvi Lillebø Remøy møtte og orienterte. 

Tilråding i Komite for oppvekst - 03.12.2014  

Komite for oppvekst tek saka til vitande og sender saka til kommunestyret 
for vidare handsaming. 
 
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
Kommunestyret godkjenner strategien for skuleutvikling 2015-18, «Herøyskulen, ein 
los i leida» 
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Vedlegg: 
«Herøyskulen   - ein los i leida», strategi for skuleutvikling 2015-2018. 
 
 
 
 
Saksopplysningar: 
Som saksopplysningar, vert forordet til strategidokumentet kopiert inn. Dette fortel 
både tanken bak dokumentet, og korleis ein har arbeidd:  
 
I 2004 vart dokumentet «Pedagogisk plattform for Herøyskulen» utarbeidd. Dette 
skulle danne basisen for det pedagogiske utviklingsarbeidet i grunnskulen. 
I 2006 kom skulereforma «Kunnskapsløfet» med nye læreplanar, noko som 
medførte ein revisjon av «Pedagogisk plattform». Revideringa hadde som formål å 
utvikle ei plattform og kriterium for den gode skulen i Herøy kommune, bygd på 
Kunnskapsløftet, nasjonale mål og hovudprioriteringar for grunnskulen, samt 
Opplæringslova med forskrifter. 
Følgjande forhold vart lagde til grunn: 

 Skulane skal auke kompetansen sin, og gjevast større lokal fridom til å 
vidareutvikle arbeids- og læringsformer som set elevane si læring i sentrum. 

 Skulen sitt utstyr og fysiske utforming skal støtte opp under slike arbeids- og 
læringsformer. 

 Ei satsing på utvikling av kvaliteten på opplæringa gjennom 
kompetanseutvikling, utviklingsarbeid og forsøksverksemd. 

 Bruk av IT som ein del av grunnlaget for utvikling av gode læringsformer og 
for å betre elevane sitt arbeidsmiljø. 

 Samarbeid heim/skule. 
Som grunnlag og plattform kan ein seie at det meste framleis er aktuelt,  om enn 
ikkje dekkande. Sidan revisjonen i 2006, har mykje endra seg i skulen. Det har vorte 
endå fleire lover, forskrifter og rundskriv som styrer skulen. Skuleeigar (kommunen) 
har fått eit endå større ansvar for system og kontroll. Skulestrukturen i Herøy er 
endra. Krava til læringsutbytte og resultat har auka. Kompetansekrava for 
undervisningspersonell har auka. Den teknologiske utviklinga har teke endå nokre 
steg. Det er sterke nasjonale føringar for pedagogisk skuleutvikling, og økonomiske 
stimuleringsmidlar er gjort tilgjengelege for å delta i nasjonale satsingar. 
Berre for å nemne noko. 
Samtidig har ein siste åra sett verdien av felles mål og felles retning, for å kunne 
bygge kvarandre gode på tvers av skular, og gjere oss nytte av kvarandre sin 
kompetanse. 
Med desse momenta som faktorar i eit bakteppe, sette skuleavdelinga i gang eit 
analysearbeid med utgangspunkt i SWOT-metodikken. Målet var å teikne ei 
strategisk overbygning over kvar Herøyskulen står i dag, og kva retning vi skal gå 
vidare  - saman. 
 
 
 
Vurdering og konklusjon: 
I strategiarbeidet vert retninga på arbeidet staka opp, og mål og strategiar vert 
fastsette. Samtidig ser ein verdien av at dette er eit kontinuerleg arbeid og 
dokumentet eit «levande dokument».  
Skuleavdelinga ser på dokumentet som eit nyttig styringsverktøy, felles for 
Herøyskulen. 
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Konsekvensar for folkehelse: 
Strategien tilseier kompetansebygging og fellesskap, noko som igjen skaper trivsel 
og samhald på arbeidsplassen og på tvers av skular. 
 
Konsekvensar for beredskap: 
Ingen vesentlege konsekvensar. 
 
Konsekvensar for drift: 
Strategien tilseier større grad av nettverk og samarbeid, både på leiar- og lærarnivå.  
 
Konsekvensar for økonomi: 
Ingen vesentlege konsekvensar 
 
 
Fosnavåg, 24.11.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Sølvi Lillebø Remøy 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Sølvi Lillebø Remøy 
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FORORD 
 
I 2004 vart dokumentet «Pedagogisk plattform for Herøyskulen» utarbeidd. Dette skulle 
danne basisen for det pedagogiske utviklingsarbeidet i grunnskulen. 
I 2006 kom skulereforma «Kunnskapsløfet» med nye læreplanar, noko som medførte ein 
revisjon av «Pedagogisk plattform». Revideringa hadde som formål å utvikle ei plattform og 
kriterium for den gode skulen i Herøy kommune, bygd på Kunnskapsløftet, nasjonale mål og 
hovudprioriteringar for grunnskulen, samt Opplæringslova med forskrifter. 
Følgjande forhold vart lagde til grunn: 

 Skulane skal auke kompetansen sin, og gjevast større lokal fridom til å vidareutvikle 
arbeids- og læringsformer som set elevane si læring i sentrum. 

 Skulen sitt utstyr og fysiske utforming skal støtte opp under slike arbeids- og 
læringsformer. 

 Ei satsing på utvikling av kvaliteten på opplæringa gjennom kompetanseutvikling, 
utviklingsarbeid og forsøksverksemd. 

 Bruk av IT som ein del av grunnlaget for utvikling av gode læringsformer og for å 
betre elevane sitt arbeidsmiljø. 

 Samarbeid heim/skule. 
Som grunnlag og plattform kan ein seie at det meste framleis er aktuelt,  om enn ikkje 
dekkande. Sidan revisjonen i 2006, har mykje endra seg i skulen. Det har vorte endå fleire 
lover, forskrifter og rundskriv som styrer skulen. Skuleeigar (kommunen) har fått eit endå 
større ansvar for system og kontroll. Skulestrukturen i Herøy er endra. Krava til 
læringsutbytte og resultat har auka. Kompetansekrava for undervisningspersonell har auka. 
Den teknologiske utviklinga har teke endå nokre steg. Det er sterke nasjonale føringar for 
pedagogisk skuleutvikling, og økonomiske stimuleringsmidlar er gjort tilgjengelege for å 
delta i nasjonale satsingar. 
Berre for å nemne noko. 
Samtidig har ein siste åra sett verdien av felles mål og felles retning, for å kunne bygge 
kvarandre gode på tvers av skular, og gjere oss nytte av kvarandre sin kompetanse. 
Med desse momenta som faktorar i eit bakteppe, sette skuleavdelinga i gang eit 
analysearbeid med utgangspunkt i SWOT-metodikken. Målet var å teikne ei strategisk 
overbygning over kvar Herøyskulen står i dag, og kva retning vi skal gå vidare  - saman. 
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VISJON OG GRUNNPRINSIPP 

 
Det strategiske utviklingsarbeide Herøy kommune sin visjon « - ei båtlengd føre», ligg som 
overbygning og rettesnor for alle tenestene som kommunen yter. 
Herøyskulen bygg vidare på denne når vi løftar fram det som skal vere fyrlykta vår: 
 
Visjon: «Herøyskulen  - ein los i leia» 
Vårt største ønskje at vi skal kunne legge til rette for å vere med å utvikle trygge og 
velfungerande barn og unge. Dei skal få ein kompetanse som gjer at dei når draumane sine, 
og bygge verdiar og haldningar som fører dei på rett veg. 
 
Motto:  «Herøyskulen  - med stø kurs» 
Vi skal arbeide systematisk og målretta for å nå visjonen vi har sett oss. Vi er allereie på god 
veg, men skal i fellesskap nå endå lenger. 
 
På sjømerka langs leida står der ord som: 
Kvalitet  - Meistring   - Trivsel   - Kunnskap    - Læring  - Utvikling 
 
Det strategiske utviklingsarbeidet skal byggje på følgjande grunnprinsipp: 

1. Læringsmiljøet skal vere prega av tryggleik, omsorg og respekt 
2. Herøyskulen skal ha lærar- og leiarkompetanse til å møte framtida sine utfordringar. 
3. Skulen skal ha klare læringsmål og forventningar til elevane, og med vurdering som 

fremjer vidare læring. 
4. Samarbeid mellom heim og skule skal vere basert på god gjensidig kommunikasjon, 

til beste for elevane si læring. 
5. Skulebygg og uteområde skal vere i samsvar med læreplanar og stimulere til fysisk 

aktivitet og trivsel. 
6. Elevane skal oppleve meistring og godt læringsutbytte, ved hjelp av ulike 

læringsstrategiar og verktøy. 
7. Tidleg oppdaging av vanskar, og tidleg innsats i eit tverrfagleg samarbeid. 
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SKULEKRINSAR 
 
Grunnskulen i Herøy er samansett av 7 skular: 

Namn skule                   Elevtal pr.oktober 2014 

Nerlandsøy skule 1.-7. 69 

Moltu skule 1.-7. 52 

Leikanger skule 1.-7. 79 

Stokksund skule 1.-7. 94 

Stokksund 8.-10. 73 

Bergsøy skule 1.-7 300 

Einedalen skule 1.-7. 183 

Ytre Herøy ungdomsskule 8.-10. 239 

 
Kommunstyret har gjort vedtak om krinsgrenser, som fortel kva bygdelag som høyrer til kva 
skulekrins, jfr. Opplæringslova §8.1. Det er også utarbeidd retningslinjer for handtering av 
saker som gjeld flytting av elevar til annan skulekrins enn den ein bur i. 
 
Elevtalsutviklinga viser samla sett ein svak nedgang jfr. folketalsregistreringa, men 
innvandringa jamnar ut dette bildet. Utviklinga varier noko frå krins til krins og med 
variasjonar i kulla frå år til år. 
 
Tabell for elevtalsutvikling, basert på siste data frå Folketalsregisteret, pr.april2014 
 
 

 
 
Erfaringstal siste år har vist ein vekst ut over dette, i samband med innvandring. Dette 
merkast særleg på Bergsøy skule og Ytre Herøy ungdomsskule.  
Oversikta vert oppdatert to gongar pr.år. 
 
 
 
 
 
 

Barnetalsutvikling i Herøy kommune Klasser 14-15 1. 2. 3. 4. 5. 6. 7. 8. 9. 10. Elevt.gr.sk

Krins Fødd – år Elevtal 2013 2012 2011 2010 2009 2008 2007 2006 2005 2004 2003 2002 2001 2000 1999 2014/15
14-15

0003+4+

5+6+7 Einedalen 185 10 22 30 21 25 22 37 24 25 33 28 16 185

0008. Bergsøy 294 42 40 63 41 42 44 42 26 50 45 41 46 294

0001+2 Nerlandsøy 68 13 9 13 12 9 7 7 10 12 13 9 10 68

0009. Moltu 52 3 4 6 8 3 5 15 3 6 6 8 9 52

0012 +11 Leikanger 76 9 8 10 10 16 12 16 12 11 9 3 13 76

0010+11 Stokksund b.sk 94 11 14 13 15 17 10 11 17 9 13 19 15 94

Stokksund u.sk 73 23 30 20 73

YHU 238 76 74 88 238

Kom. Årstr. b.s. 88 102 141 113 116 100 128 92 113 119 108 109 769
108

Kom. Årstr. u.s 93 104 108 305

Folkeregister pr apr-14  Leikanger og Stokksund est.ford. av Myrvåg el. 1074
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SKULAR OG KAPASITET 
Svingande årskull er ei stor utfordring i forhold til utnytting av kapasiteten i skulane. 
 
Einedalen skule har i dag ca. 190 elevar, men er planlagt for 245. Skulen er eitt stort 
klasserom pr.årstrinn, med plass til 35 elevar  - med tilstøytande grupperom for deling. 
Somme årstrinn er overfylte, medan andre har rikeleg kapasitet. Eventuell regulering av 
krinsgrenser for å fylle kapasiteten, vil dermed bety å opne opp for somme årstrinn og for 
andre ikkje. 
 
Stokksund skule har god kapasitet på ungdomstrinnen, medan barnetrinnet svingar. Somme 
årskull er store og tangerer grensa for kor mange elevar der er plass til i klasserommet, 
medan andre er betre kapasitet. Ein blir stadig minna på at kommunestyret i si vedtok at der 
klasseromma skulle dimensjonerast for 19 elevar  - noko som viser seg å vere utfordrande å 
handtere. 
 
Leikanger skule har hatt ein jamn vekst i elevtalet siste åra. Heile skulen, inkl. kjellar og loft, 
er no teke i bruk som klasserom. I tillegg låner ein tidvis noko areal på grendahuset til 
spesielle aktivitetar og møte/grupperom. I følgje prognosene vil skulen ha for liten kapasitet 
frå og med hausten 2016. Då vil ein ha behov for minst eitt klasserom til, samt meir 
arbeidsplassar for tilsette. 
 
Bergsøy skule er delt i to avdelingar. 
1.-4.årstrinn held til på avdeling Blåhaugen, og møter jamnt utfordringar med for lite areal. 
Kommunestyret skar 600m2 etter at avdelinga var ferdig prosjektert og klar for bygging. 
Dette medførte kutt i grupperom, garderober, SFO og lager. Med årskull på 40-50 elevar, er 
skulen for trong. 
5.-7.årstrinn held til på avdelinga Borga. Her er det tilstrekkeleg kapasitet. 
 
 
Ytre Herøy ungdomsskule har god kapasitet sett i forhold til elevtalet.  
 
Nerlandsøy skule har bra kapasitet etter å ha fått sett opp modulbygg. I tillegg nyttar ein 
den nedlagde barnehagen som klasserom. 
 
Moltu skule har god kapasitet. Ei ombygging av kjellaren sommaren 2014 gjorde det også 
muleg å få ei god ressursutnytting, med undervisning i fådelte grupper. 
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STRATEGISKE SATSINGSOMRÅDE 
 
Opplæringslova  §1-1  Formålet med opplæringa 
Pkt.1 «Opplæringa i skule og lærebedrift skal, i samarbeid og forståing med heimen, opne 
dører mot verda og framtida og gi elevane og lærlingane historisk og kulturell innsikt og 
forankring.» 
Pkt.5 «Elevane og lærlingane skal utvikle kunnskap, dugleik og haldningar for å kunne 
meistre liva sine og for å kunne delta i arbeid og fellesskap i samfunnet. Dei skal få utfalde 
skaparglede, engasjement og utforskartrong». 
 

                                          
 
Paraplyen over det pedagogiske arbeidet i Herøyskulen, har vi kalla «Meir læring for alle». 
Strategiane skal bygge opp under dette, og sikre motivasjon, lærelyst og nysgjerrigheit. 
Dette skal styrke læringa, auke læringsutbyttet og betre læringsresultata. 
I dei strategiske vurderingane er det lagt stor vekt på styrke, svakheiter, mulegheiter og 
truslar  -med bakgrunn i kvar grunnskulen står i dag. Det er lagt vekt på vurdering av 
moment som fremjar eller hemmer læring, og som i hovudsak ligg innanfor eige 
handlingsrom. 
Det er viktig å vere bevisst dei sterke sidene i Herøyskulen, og bruke dette som grunnmur 
under det byggverket som skal sikre «Meir læring for alle». 
 
 
Sterke sider 
 
Analysearbeidet har avdekka svært mange sterke sider ved Herøyskulen, men desse 3 vart 
vurdert som dei viktigaste, i forhold til læring: 
 

 Kompetanse/fagkunnskap i alle ledd 

 Samarbeid mellom skular/nettverk 

 Høg grad av trivsel mellom tilsette og elevar 
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Kompetanse/fagkunnskap i alle ledd 
Herøyskulen har dyktige skuleleiarar, nokre med formell skuleleiarutdanning og andre med 
lang erfaring. Ein har elles gjennom fleire år, arbeidd med intern leiaropplæring i samarbeid 
med dei andre kommunane på søre Sunnmøre. 
Herøy kommune er organisert i 3 nivå, med ein skuleadministrasjon sentralt som støtte for 
skuleleiarane ute. Dette vert framheva som nyttig, positivt og trygt. Det er bygt opp fagleg 
kompetanse som sikrar god kvalitet på sakshandsaming og beslutningar i alle ledd, samt 
felles system og prosedyrer. 
Alle tilsette lærarar har godkjent lærarutdanning. Ved nytilsetjingar siste åra, har vi også 
stetta kompetansekrava for undervisning i ungdomsskulen, i tråd med opplæringslova. 
Det er fortsatt for få assistentar med fagbrev, men stor stabilitet og dermed 
erfaringskompetanse i skule og SFO. 
 
Samarbeid mellom skular/nettverk 
Det har gjennom fleire år vore etablerte nettverk mellom leiinga på ulike skular, både 
kommunalt og interkommunalt. I tillegg har det vore nettverk på tvers av skular innan 
somme fagområde og funksjonar.  
Siste åra har det også blitt etablert nettverk for pedagogisk utvikling, såkalla lærande 
nettverk. Gjennom faglege innspel, felles refleksjon og deling av praksis har ein bygt ein 
felles kompetanse  - løfta kvarandre i  fellesskap. Det er svært mykje høg kompetanse i 
organisasjonen, både formell kompetanse og erfaringskompetanse. 
Alle lærarar er no knytte til lærande nettverk, og erfaringane er svært positive. 
 
Høg grad av trivsel mellom tilsette og elevar 
Den årlege Elevundersøkinga viser at det store fleirtalet av elevar i Herøy trivst svært godt på 
skulen. Ein har ikkje så eksakte data på tilsette, men både sist gjennomførde 
Medarbeidarundersøking og dei årlege medarbeidarsamtalane, samt lavt sjukefråvær, fortel 
at også tilsette trivst godt. 
Trivsel og gode relasjonar er eit viktig fundament for læring. I så måte stiller Herøyskulen 
sterkt. 
Dette er eit godt grunnlag å byggje vidare på framover. 
 
 
Svake sider 
 
Like eins vart svakheitene ved Herøyskulen vurdert, og fleire moment kom fram. Desse 3 
vart vurdert som dei viktigaste i forhold til læring: 
 

 Mangel på tid til prioritering av det som skaper læring 

 Manglande kontroll av/system på kvaliteten i klasserommet 

 Manglande rolleavklaring heim/skule, ikkje tydeleg nok. 
 
Desse områda er det viktig å ta tak i, med overordna mål og tilak for heile  Herøyskulen og 
med handlingsplanar på den enkelte skule. 
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Mulegheiter 
 
I analysearbeidet er fleire potensielle utviklingsområde vurdert, område der ein for så vidt er 
på god veg, men der ein ikkje har teke ut alle mulegheiter: 

 Rektor har ein viktig funksjon som pedagogisk leiar. Denne kan styrkast ytterlegare, 
både ved å observere i klasseromma og rettleie tilsette, og ved å drive skulebasert 
utviklingsarbeid. 
 

 Undersøkingar viser at dei fleste foreldre til barn i Herøyskulen er støttande, og bryr 
seg positivt om skulen og elevane si læring. Ved å utnytte denne situasjonen endå 
meir, kan læringstrykket bli auka og læringsresultatet betre. 

 

 Herøyskulen er i ferd med å samle seg om meir felles planar og felles 
utviklingsarbeid. Dette inneber auka grad av styring og oversikt, og ikkje minst styrka 
samarbeid. Her ligg mange mulegheiter, men kan også utfordre den enkelte sin 
integritet og lojalitet. 

 
Truslar 
 
Det er avdekka fleire truslar, som kan hindre eller hemme læring og måloppnåing: 
 

 For svake støttefunksjonar, særleg IKT og vaktmestertenester. Ein opplever stadig at 
datautstyr ikkje fungerer, og at ein ikkje får arbeide verken med læringsprogram eller 
kartleggingar slik intensjonen var. I tillegg utfører rektor oppgåver som tidlegare vart 
utført av vaktmester. Dette stel av tida som skal nyttast til pedagogisk leiing. 
 

 Kunnskap om og evne til klasseromsleiing er ikkje like sterk hos alle lærarar. Begge 
dei pedagogiske satsingane legg til rette både for auka kunnskap og rettleiing, men 
der er ein veg å gå. 
 

 Stadig fleire elevar har særlege behov som krev ressursar ut over det ordinære. I dag 
har alle rett på skulegang, uansett funksjonsevne og språk. Så lenge ramma er 
konstant eller endåtil vert redusert, er dette ein trussel for det generelle 
opplæringstilbodet i skulen. 
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Oppsummering av strategiske satsingsområde:  
 
I planperioden skal det arbeidast fram mot følgjande målsetjingar: 
 

1. Alle lærarar skal bli endå betre klasseleiarar, med god relasjon til elevane og fokus på 
meir læring. Måloppnåing skal avklarast gjennom kvantitative verktøy som 
Elevundersøkinga og kvalitative metodar som observasjon, refleksjon og samtale. 
Tiltak: 
Skuleeigar: Tilrettelegging av kompetansehevande tiltak og strukturar for samarbeid. 
Rektor: Handlingsplanar og utviklingsarbeid på den enkelte skule, i samråd med PPT 
og andre kompetansemiljø. 
 

2. Den enkelte rektor skal bruke meir tid til å vere pedagogisk leiar. 
Måloppnåing skal avklarast gjennom kvantitative verktøy som 
medarbeidarundersøking, og kvalitative metodar som samtale mellom rektor og 
skuleeigar. 
Tiltak: 
Skuleeigar: Bidra til å redusere administrativt arbeid.  Auke administrasjonsressursen 
på skulane. Arbeide for å styrke støttefunksjonane. 
Rektor: Sterkare prioritering av oppgåver.  Bruke elektroniske verktøy aktivt. 
 

3. Styrke samarbeidet heim /skule, med tiltak relatert til læring. Avklare roller mellom 
skule og heim. Måloppnåing skal avklarast gjennom kvantitative verktøy som 
Foreldreundersøking, og kvalitative metodar som foreldresamtalar og foreldremøte. 
Tiltak: 
Skuleeigar: Involvere Kommunalt Foreldreutval, bidra til forståing og engasjement på 
kommunenivå. Initiere gjennomføring av Foreldreundersøking, analysere resultat. 
Rektor: Handlingsplanar på den enkelte skule, i samarbeid  med FAU. Analysere 
resultat av Foreldreundersøkinga, gjennomføre tiltak for forbetring. 
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FELLES PEDAGOGISKE SATSINGAR 
 
Vurdering for læring 
 
Fleire skular i Herøy deltok skuleåret 2013/14 i satsinga Vurdering for læring, i regi av 
Utdanningsdirektoratet. Dei andre har fått del i kunnskap og erfaringar. 
Satsinga bygde på forskrift til opplæringslova; Individuell vurdering i grunnskulen og 
vidaregåande opplæring. 
Det nye i dette er at ein i større grad enn før nyttar vurdering for å lære meir, i 
staden for berre ei sluttvurdering. 
 
Overordna mål: 
1. Leggje til rette for at lærarar, leiarar og skuleeigar kan vidareutvikle ein 

vurderingskultur og ein vurderingspraksis som har læring som mål. 
2. Styrke læringstrykk og auke læringsnivået. 
Sluttrapporten viser at alle skular har kome eit godt stykke lenger i dette arbeidet. 
Lærarane set klare læringsmål for arbeidet, slik at elevane veit kva dei skal lære. Det 
vert set opp vurderingskriterie, slik at elevane veit kva som vert forventa av dei. 
Ein opplever at vurdering for læring  - eller undervegsvurdering  - styrkar 
læringstrykket og aukar læringsresultatet. Arbeidet held fram på den enkelte skule, 
og inngår i det vidare arbeidet med  «Meir læring for alle» og 
«Ungdomstrinnsatsinga» 
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Ungdomstrinnsatsinga                       
 
Ungdomsskulane i Herøy deltek i den nasjonale satsinga «Ungdomstrinn i utvikling». 
Satsinga er skulebasert, med fagleg støtte frå Høgskulen i Volda, og går over perioden august 
2014 til juni 2017. Faglege tema er relatert til Klasseleiing, Rekning og Lesing. 
 
Overordna mål 

1. Styrke læringsmiljøet i klasserommet, slik at elevane kan konsentrere seg og bli meir 
motiverte for læring og utvikling. 

2. Overføre forskingsbasert kunnskap om klasseleiing til undervisning i aktuelle fag 
 
 
Tiltak for skuleeigar 

 Avklare skulane sine utviklingsbehov utifrå noverande status 

 Sikre rektorar, utviklingsrettleiar og ressurslærar si involvering i arbeidet, gjennom 
plan, organisering og oppfølgjing. 

 Leggje til rette for eit godt samarbeid med Høgskulen i Volda. 

 Leggje til rette for at rektorar og ressurslærarar får delta på aktuelle samlingar i 
satsinga 

 Sikre forankring av satsinga i kommunen 
 
Tiltak for skulane 
Sjå planar for dei enkelte skulane. 
 
 
 

Meir læring for alle 
 
Dei tre skulane Leikanger, Moltu og Nerlandsøy samarbeidde skuleåret 13/14 om satsinga 
«Meir læring for fleire»  - der ein skulle sjå på korleis ein kunne styrke felleskapet til beste 
for kvar einskild elev. Ein ville prøve ut om ein gjennom betre strukturar og tilrettelegging  
kunne utvide den gruppa elevar som får eit tilfredsstillande undervisningstilbod i 
klasserommet, utan at ein måtte ty til spesialundervisning. 

Frå hausten 2014 kom også Bergsøy og Einedalen med i satsinga på barneskulane. Visjonen 
er at flest mogleg av elevane kan få eit godt og tilfredstillande undervisningstilbod i 
klasserommet. Ein skal leggje godt til rette for alle i fellesskapet. 
  
 



13 
 

Overordna mål: 

 Arbeid med å styrke lærarane som klasseleiarar og læringsleiarar  

 Lære elevane elevrolle/ tydeleg forventningar for og til 

 Varierte arbeidsmåtar 

 Bygge gode relasjonar mellom alle deltakarar i skulemiljøet 

 Betre system for og kvalitet på «vurdering for læring» til alle elevar 

 Godt samarbeid med PPT også på systemnivå, for å flytte fokuset frå individet til 
læringsfellesskapet 

 Gode lærande nettverk mellom både på rektor og lærarnivå, der ein får delt god 
praksis mellom skulane. 
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ELEVANE SITT LÆRINGS- OG ARBEIDSMILJØ 
 
Retten til eit godt lærings- og arbeidsmiljø er relatert til Opplæringslova kap.9a. 
Utifrå dette har alle elevar  rett på eit godt fysisk og psykososialt miljø, som fremjar helse, 
trivsel og læring. 
Eit godt miljø er definert slik: Verknaden skal vere tilfredsstillande, det vil seie at skulemiljøet 
ikkje skal forårsake eller forsterke helseplager eller mistrivsel, eller øydeleggje, hindre eller 
forstyrre læringa. 
 
Om det fysiske miljøet ( §9a-2): 
Skulane skal planleggast, byggjast, tilretteleggast og drivast slik at det blir teke omsyn til 
tryggleiken, helsa, trivselen og læringa til elevane. 
Det fysiske miljøet i skulen skal vere i samsvar med dei faglege normene som 
fagmyndigheitene til ei kvar tid anbefaler. Dersom enkelte miljøtilhøve avvik frå desse 
normene, må skulen kunne dokumentere at miljøet likevel har tilfredsstillande verknad for 
helsa, trivselen og læringa til elevane. 
I Herøy gjennomførte kommuneoverlegen i 2009 ei kartlegging av skulane i kommunen etter 
Forskrift om miljøretta helsevern. Fleire skular eller deler av skular vart då ikkje godkjende. 
Årsakene til dette var m.a. mangel på universell utforming, mistanke om dårleg inneklima 
sidan der ikkje er mekanisk ventilasjonsanlegg. Eigedomsavdelinga som forvaltar kommunen 
si bygningsmasse, driv jamnt utbetring og tiltak for å stette krava.  
 
 
Om det psykososiale miljøet (§9a-3): 
 
Skulen skal aktivt og systematisk arbeide for å fremje eit godt psykososialt miljø, der den 
enkelte eleven kan oppleve tryggleik og sosialt tilhør. 
Dersom nokon som er tilsett ved sulen får kunnskap eller mistanke om at ein elev vert utsett 
for krenkjande ord eller handlingar som mobbing, diskriminering, vald eller rasisme, skal 
vedkomande snarast undersøkje saka og varsle skuleleiinga, og dersom det er nødvendig og 
mogleg, sjølv gripe direkte inn. 
 
Herøy kommune har både system, handlingsplanar,  tiltak, malar, sjekklister og kompetanse 
for å sikre elevane eit godt psykososialt miljø, både førebyggande og når det oppstår saker. 
Dette er dokument som ligg lett tilgjengeleg på Kvalitetslosen, med årleg revisjon. 
Det er elles utarbeidd forskrift for orden og åtferd i Herøyskulen. 
Ein har gode system og strukturar for tverrfagleg førebyggande arbeid, gjennom 
Handlingsplan for førebyggande arbeid, Tverrfaglege team i alle skulane, og faste 
møtestrukturar både på fag- og leiarnivå. 
Kommunen har avtalar og kompetanse for bruk av MOT og Sterk&Klar på ungdomstrinnet. 
Dette er haldningsskapande program, retta mot elevar og foreldre. Målet er å skape trygge 
og gode oppvekstmiljø, der ein bryr seg om kvarandre, der vaksne er tydelege rollemodellar 
og  der ein er  trygge på kva verdiar som fremjar gode relasjonar og samhald. 
 
Eit godt psykososialt miljø handlar også om gode relasjonar og meistring klasserommet. 
Lærarane arbeidet målmedvite for å gjere undervisninga så variert og så praktisk retta at alle 
elevar skal kunne tileigne seg lærdom og oppleve meistring. Gjennom dette bygg ein ikkje 
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berre kompeanse, men også ei god sjølvkjensle som er nødvendig for å kunne handtere 
motgang. 
 
Når det vert oppdaga krenkjing av elevar, har skulen prosedyrer for å handtere sakene etter 
Opplæringslova og Forvaltningslova. 
Ei stor utfordring for skulen er den krenkjinga og mobbinga som skjer på sosiale media på 
fritida, og som elevane drar med seg inn i skulemiljøet. Samarbeid mellom føresette og 
skulen er heilt avgjerande for å handtere og redusere ei slik utvikling. 
 
Eit godt psykososialt miljø for alle elever er eit konstant utfordring, som har høg prioritet på 
leiarnivå; førebyggande for å redusere, samt bevisstheit og kompetanse for å handtere 
korrekt etter lov og forskrift.  
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FAKTORAR SOM STØTTAR LÆRING 
 
Relasjonen lærar/elev og læringsmiljøet i klasserommet er dei viktigaste faktorane for 
læring. Men her er mange støttefaktorar, som er viktige å spele på lag med og nytte 
ressursane til, til beste for elevane si læring. 
  
PPT 
Pedagogisk- psykologisk tenestekontor er ein viktig samarbeidspartnar for læring i 
grunnskulen. Oppdraget er heimla i Opplæringslova §5.6.  
Tenesta skal hjelpe skulen i arbeidet med kompetanseutvikling og organisasjonsutvikling for 
å leggje opplæringa betre til rette for elevar med særlege behov.  
PPT skal elles syte for at det vert utarbeidd sakkunnig vurdering der lova krev det. Dette 
gjeld i hovudsak spesialundervisning utifrå Opplæringslova §5.1. 
PPT har fast trefftid ute på skulane, for rettleiing og samtale med leiing og tilsette. 
 
Tverrfagleg samarbeid 
I skulen møter ein elevar som av ulike grunnar ikkje er mottakelege for læring. Årsakene kan 
ligge både i og utanfor skulen. Det er ofte behov for tverrfagleg kompetanse både for 
vurdering av årsak, samt for gjennomføring av tiltak. Rask avklaring og handling er viktig, 
uansett årsak. 
Derfor er det etablert tverrfaglege team i alle skular, med ein basis samansett av fagpersonar 
frå Helse, Barnevern og PPT. Andre fagpersonar kan bli kalla inn etter behov. Helsesøster har 
fast trefftid ute på skulane, tilgjengeleg for samtale med elevar. 
Vidare arbeid for å gjere den tverrfaglege samhandlinga endå betre, er noko ein er bevisst på 
både gjennom felles kompetanseutvikling og gjennom samarbeid på leiarnivå. 
 
Elevråd 
Elevane er i seg sjølv ein viktig ressurs for å fremje læring. Han ein elevane med på lag, kan 
ein nå endå lenger i å skape gode læringsmiljø. 
I følgje Opplæringslova er mandatet til elevrådet å fremje fellesinteressene til elevane på 
skulen, samt arbeide for å skape eit godt lærings- og skulemiljø. 
Det er også viktig å involvere den enkelte elev i læringsarbeidet, gjennom å øve opp 
vurdering av eige arbeid og eigen arbeidsinnsats, samt å bli bevisst på ulike læringsstrategiar. 
 
Foreldresamarbeid  
Forskrift til opplæringslova kap.20: 
Skulen skal sørgje for samarbeid med heimen jfr opplæringslova §1-1 og §13-3. 
Foreldresamarbeid skal ha eleven i fokus og bidra til eleven sin faglege og sosiale utvikling. 
Eit godt samarbeid mellom foreldre og skulen er ein svært viktig ressurs for utvikling av 
læringsmiljøet og for læringa til den enkelte elev. 
Strukturen på samarbeidet er lovfesta, med oppretting av Foreldreutval ved kvar skule, 
foreldresamtalar, Samarbeidsutval m.m. 
Utfordringa, og det ein vil ha utvida merksemd på framover, er samhandling og dialog for 
meir læring, der ein aktivt nyttar fagleg undervegs- og framovermelding for saman å hjelpe 
eleven i utviklinga si. 
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Herøy kommune har etablert Kommunalt foreldreutval (KFU) for å drøfte og handtere saker 
som gjeld heile Herøyskulen. 
 
 
Herøy kulturskule 
Herøy kulturskulen er ein viktig samarbeidsaktør for grunnskulen på ulike område. 
Avdelinga bidrar med kompetanse på prosjektbasis og deltar i satsinga Korps i skulen. 
I tillegg byggjer kulturskulen den enkelte elev sin kompetanse og ikkje minst sjølvtillit, slik at 
eleven vert ein endå større ressurs i ulike samanhengar i grunnskulen. 
Kulturskulen gjer eit fantastisk arbeid med å la elevar få oppleve meistring innanfor sine felt. 
Dette bidrar igjen til auka læring i skulen, både ved at kompetansen har overføringsverdi og 
ved at elevar får tru på eigne evner til å lære. 
 
Internasjonal skule 
Internasjonal skule har norskopplæring for vaksne som sitt primære arbeids- og 
ansvarsområde. Gjennom dette byggjer personale ein unik kompetanse på opplæring av 
minoritetsspråklege, som også grunnskulen får del i. Det omfattar kunnskap om materiell og 
metodar, men også erfaring med kva som fremjar og kva som hemmer opplæringa for ein 
minoritetsspråkleg. I tillegg til at skulen deler kompetansen sin, bidrar dei også med intensiv 
opplæring av enkeltelevar, særleg elevar som er i ungdomsskulealder når dei kjem hit til 
landet. Dette har stor verdi for at desse elevane i det heile kan greie å gjennomføre ein 
avgangseksamen når dei går ut av ungdomsskulen. 
 

                                                 

                                                                                                        
Skuleadministrasjonen 
Den sentrale skuleadministrasjonen støttar rektorane både på enkeltsaker og på system, for 
å styrke kompetanse og kvalitet. Dette gir tryggare leiarar, og meir tid til pedagogisk arbeid. 
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STRATEGISK KOMPETANSEUTVIKLING 
 
Herøyskulen har lærarar med godkjend utdanning i alle stillingar, dvs 
allmennlærarutdanning, grunnskulelærarutdanning eller fagutdanning med pedagogikk. 
Opplæringslova har siste åra kome med stadig strengare kompetansekrav for undervisning, 
så langt relatert til basisfaga engelsk, norsk og matematikk på ungdomstrinnet. Det er varsla 
også kompetansekrav for undervisning på barnetrinnet. 
Sidan det gradvis er ei utskifting av lærarar, krevst det langsiktig vurdering av strategiske 
kompetansebehov framover. Behova må stettast anten gjennom nyrekruttering eller 
gjennom vidareutdanning. 
Det er nyleg gjennomført ei kartlegging, som utgangspunkt for  Kompetanseplan for 
pedagogar i grunnskulen 2015-18. Planen omfattar både vidareutdanning (formell utdanning 
med studiepoeng) og etterutdanning (fagleg oppdatering). Planen vil vere eit styringsverktøy 
både ved rekruttering og ved prioritering av kompetansemidlane. 
 
Høg kunnskap er viktig for å kjenne seg trygg i faget, og dermed også kunne variere 
undervisnings- og arbeidsmåtar. Det er likevel ikkje det einaste viktige for å kunne drive ei 
god undervisning. Formidlingsevne, relasjonar til elevane og det å vere ein tydeleg 
klasseleiar er også viktige element å ha med. Derfor inngår også slike emne i 
kompetanseutviklinga. 
 
Den nasjonale utdanningspolitikken legg føringar og krav for større fagleg tyngde i teorifaga. 
Lokalt ser vi i tillegg ein stor verdi i utvikling av dei praktiske faga, det å la elevar oppleve 
meistring og blomstring innanfor område som musikk, idrett, forming og matlaging. Det gir 
læring, skaper variasjon og gir eleven tru på eigne krefter og eigen verdi. Det er også ein stor 
ressurs for lokalsamfunnet at elevar kan bidra med kreative uttrykksformer til glede for alle 
som får sjå og høyre. 
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STATUS OG UTDRAG FR Å HANDLINGSPLANAR PÅ DEI ENKELTE SKULANE 
 
 
Bergsøy skule 

 
Avd. Borga 5.-7. årstrinn 

                               

 
           Avd. Blåhaugen  1.- 4. årstrinn   

Bergsøy skule er ein fulldelt  barneskule med ca.310 elevar.              
Borga: 5.-7. trinn 
Blåhaugen: 1.-4. trinn og SFO. 

 
Avd. Blåhaugen 
 
Skulen er god på: 
*Klare mål på vekeplanane på alle trinn (gode  målformuleringar) 
*Leseopplæringa 
*Stort læringstrykk 
*Handtering av store elevgrupper, ved likevel å sjå den einskilde elev 
 

Pedagogiske satsingsområde: 
*Lesing – lese i alle fag. Lese for å forstå. Spesielt vekt på å bli flinkare til å lese og forstå 
faktatekster. 
 

Utviklingsmål: 
*Vurdering – halde fram med fjorårets Vurdering for læring.  No med heile  det pedagogiske 
personalet. Små steg. Tema på avdelingsmøta, med forpliktande opplegg/avtalar.  
 * DUB – Dei utfordrande barna – utvikle handlingskompetanse til å førebyggje, avdekke og 
avhjelpe psyko-sosiale vanskar hos barn. Dette gjennom teori(førelesningar+ lesing av 
adekvat litteratur) og kollegarettleiing. Heile det pedagogiske personalet er med. 
Kollegarettleiing vert nytta ca ein gong pr.mnd. 

 
Utfordringar: 
* Plassmangel – både baserom, grupperom og garderobar 
* Manglande ressursar til meir deling 
*Stadig fleire elevar med behov for særskild tilrettelegging 
* Behov for å styrke det sosiale arbeidet ved skulen 
  

http://heroy.pedit.no/web/PageND.aspx?id=126080
http://heroy.pedit.no/web/PageND.aspx?id=126475
http://heroy.pedit.no/web/PageND.aspx?id=126080
http://heroy.pedit.no/web/PageND.aspx?id=126475
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Avd. Borga 
 
Skulen er god på: 

* Elevmedverknad/aktivt elevråd 
* Fokus på læringsstrategiar 
* Fokus på å inkludere skulebiblioteket i pedagogisk arbeid 
* Personalet jobbar godt saman og har høg grad av trivsel 
* Eleven i sentrum  
* Konkrete læringsmål og felles sosiale mål og reaksjonsmønster 
* Sterkt fokus på trivsel for alle 

 
Pedagogiske satsingsområde: 
 
* Vurdering for læring skal føre til meir læring for fleire. 
* Trivsel for alle – skulen skal ha fokus på at ordet ELEV betyr Å LØFTE. 
 

Utviklingsmål:  
 
* Vidareutvikle lærarane sin kompetanse på lærarrolla og klasseleiing 
* Tilpassa opplæring skal sjåast i samanheng med kapittel 3 i Opplæringslova 
 

Utfordringar: 
 
* Skulebygg som er lite funksjonelt for dagens behov 
* Mangel på tid til å sjå alle elevane godt nok kvar dag. Store elevgrupper. 
* Tilpasse oss dei mange nye elevane med anna morsmål enn norsk, samt ansvarleggjere   
   minoritetsspråklege heimar i høve verdien av å lære norsk. 
*Arbeids- og tidkrevjande å handtere mykje av det elevane opplever på sosiale mediar på  
  fritida 
*Mobbing – ei sak er ei for mykje 
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Einedalen skule 

 
 
Einedalen skule har ca. 190 elevar, fordelt på 1.-7.årstrinn. Det er den nyaste skulen i 
kommunen, tatt i bruk i 2010. 

 
Skulen er god på: 
 
Einedalen skule har sidan starten hatt fokus på trivsel for alle – av dette visjonen vår ’God for 
meg’. Som eit ledd i dette, har skulen aktivitetsvakter som set i gong leikar i friminutta. Ein 
har og fellessamlingar i allrommet, der ein møtast på tvers av klassestega og får vise noko 
ein er god på / har jobba med. 
Skulen har også ei flott sfo-avdeling, der fokuset er å sjå alle kvar dag. 

 
Pedagogiske satsingsområde: 
 
Einedalen skule – god for meg. 
Meir læring for alle. 
 

Utviklingsmål: 
 
Alle lærarar og elevar nyttar vurdering for læring som ein naturleg del av arbeidet sitt. 
Barn og vaksne skal bli trygge i rollene sine. 

 
Utfordringar: 
 
Sjølv om dei aller fleste elevane trivst ved skulen, er det og nokre som ikkje finn seg til rette 
eller ikkje  har det kjekt på skulen. Ein opplever at enkelte elevar vert utestengde, og dette 
er noko skulen har fokus på, jobbar med og ser behov for å styrke. 
Hendingar og ord på sosiale media er noko som vert tatt med på skulen og hemmar læring. 
Dette er noko som vert ei stadig større utfordring. 
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Leikanger skule 

  
Skuleåret 2014-15 har Leikanger skule 79 elevar på 1-7 årstrinn. Skulen ligg midt i bygda  
Leikong på Gurskøya. Inne på skuleområdet ligg også Leikanger grendahus og Leikanger 
barnehage. Vi har eit flott uteområde med mellom anna ballbinge og kunstgrasbane. 

 
Skulen er god på: 
Skulen jobbar for å vere ein trygg og god læringsarena, med eit godt blikk for den enkelte 

elev. 

Pedagogiske satsingsområde: 
Meir læring for alle: Visjonen er at flest mogleg av elevane kan få eit godt og tilfredstillande 

undervisningstilbod i klassa. Skulen skal leggje godt til rette for alle i fellesskapet. 

Utviklingsmål: 
 Elevrolla: Lære elevane å vere elev. 

 Klasseleiing: Lære og bruke relasjonell klasseleiing. 

 Samarbeid heim skule 

o Til beste for læringsmiljøet på skulen. 

o Rolleavklaring:  kvar stoppar læraroppgåvene og kvar byrjar heimen sitt 

ansvar. 

 Vurdering for læring: Undervegsvurdering og kriterium for måloppnåing 

 
Utfordringar: 

 Auka elevtal har ført til plassmangel (tal og storleik på klasserom) på skulen. 

 Utarbeide endå tydelegare og meir konkrete læringsmål på vekeplanar. 

 Bli betre på systemarbeid med undervegsvurdering og kriterium for måloppnåing 
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Moltu skule 

  

 

 
Moltu skule har ca. 50 elevar, fordelt på 1.-7.årstrinn.  
 

Skulen er god på: 
Personalet brukar Pedit med arbeidsplanar og konkrete læringsmål. Vekevurdering.  God 

kompetanse og fagkunnskap  i personalet. Høg grad av trivsel mellom alle i skulemiljøet. 

Målretta og godt læringsmiljø. 

 
Pedagogiske satsingsområde: 
Meir læring for alle: Elevane skal ha eit godt og tilfredsstillande undervisningstilbod i 

klasserommet.   

 
Utviklingsmål: 
* Samarbeid heim-skule til beste for læringsmiljøet på skulen. Avklaring av ansvarsområde  

   mellom heim og skule, og utvikle gjensidig kommunikasjon mellom heim-skule. 

* Elevrolla: Lære elevane å vere elev. Bruk av  praktiske øvingar. -Klasseleiing. Lære å bruke  

   relasjonell klasseleiing.  

*Vurdering for læring: Undervegsvurdering og kriterium for måloppnåing. 

 
Utfordringar: 
Bygningsmessige utfordringar. 
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Nerlandsøy skule 
 

   
 
Skulen har ca. 75 elevar, på 1.-7.årstrinn. Bygget er samansett av fleire byggesteg, det siste i 
2011. Skulen ligg på Nerlandsøya ved vegen sørover mot Kopperstad.  

 
Skulen er god på: 
Tilpassa opplæring. Har lagt arbeid i å gi elevane hjelp i si ordinære klasse. 
Arbeide med elev/lærarrelasjonar.  
 

Pedagogiske satsingsområde: 
2013-2014 - Meir læring for fleire. Klare reglar for åtferd og klare forventningar for og til 
elevane. Lære å bruke relasjonell klasseleiing . Arbeidet skal vidareutviklast og haldast ved 
like  i fleire år framover. 
2014-2015 – Halde fram med meir læring for fleire 

- Samarbeid heim/skule til beste for læringsmiljøet på skulen 
                    - Rolleavklaring– kvar stoppar læraroppgåvene og kvar byrjar heimen sitt ansvar 

 
Utviklingsmål: 
Vidare arbeid med og forbetring av læringsmål på vekeplanane. 
Spesialundervisninga skal sikre eleven læring i lærefellesskapet og ikkje ute av det. 
Innarbeide og handheve tydelege reglar og konsekvensar. 

 
Utfordringar: 
Lite positive aktivitetar på sosiale mediar blir dratt med inn i skulen og hemmar læringa. 
Vedlikehalde  og ha lojalitet til satsingsområde ein har blitt samde om. 
Bli betre til å nytte Pedit i kontakten med heimane. 
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Stokksund skule 

 
Stokksund skule har ca.170 elevar fordelt på 1. - 10. trinn.  Ungdomsskuledelen, med 
tilhøyrande idrettsbygg og symjebasseng, vart teken i bruk i 1974, og huser elevar frå 
krinsane Tjørvåg, Myrvåg, Moltu og Leikong. På barneskulen har vi elevar som krinsar til 
Tjørvåg og Myrvåg.  Barneskulen sitt bygg vart teke i bruk i 1999. 

 
Skulen er god på: 
Det er eit godt arbeidsmiljø på skulen, med gode rutinar for deling og samarbeid mellom dei 
tilsette. Elevmiljøet er også godt, med lite mobbing og godt læringsmiljø i klasseromma. 

 
Pedagogiske satsingsområde: 
Skulen har dei to siste åra arbeidd med ”Vurdering for læring” som satsingsområde.  No er 
ein med i ”Ungdomsskulesatsinga”, og alle årstrinna 1.-10. deltek.  Ein har  hovudfokus på 
klasseleiing og lesing. Den satsinga går fram til årsskiftet 2015/16.  

 
 
Utviklingsmål: 
Det skal utarbeidast ein felles plan for arbeidet i klasserommet, for å få god klasseromsleiing 
tufta på dei fire hovudprinsippa i ”Vurdering for læring”. Ein skal sjå att denne satsinga i alle 
klasserom, og hjå alle lærarar. På sikt trur ein dette skal betre dei faglege resultata til 
elevane. 

 
 
Utfordringar: 
Det er ei utfordring å tilpasse dei nye planane og arbeidsmåtane til allereie godt innarbeidde 
rutinar. Det  krev litt av kvar einskild å endre på det ein er kjend og trygg med. Det er viktig å 
innføre endringane på ein slik måte at det vert opplevd som ein framgang til noko betre i 
høve til det ein har. 
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Ytre Herøy ungdomsskule 
 

 
Skulen ligg på Bergsøya, ved kulturhus, idrettsbane og aktivitetspark. Skulen har ca.280 
elevar fordelt på 8.-10.årstrinn. 

 
Skulen er god på: 
Kompetanse, relasjon og strukturar. 

 
 
Pedagogiske satsingsområde: 
Relasjon lærar elev, meir læring for fleire og pilotering.  
Skulen skal vere i konstant utvikling mot betre fagleg og pedagogisk kompetanse. Ein skal 
vere ein pilot i regionen når det kjem til utvikling og samarbeid med næringsliv og 
institusjonar. Ein har starta med: 

-IKT. Skulen tek initiativ overfor andre skular og arrangerer kurs (Oppad, app., PedIt,  
Geogebra, Textpilot). 
-Fag. Skulen arrangerer kurs i regionen og er initiativtakar for utvikling (matematikk, 
norsk og framandspråk). Samarbeid med miljøsenteret om naturfag. 
-Ungdomstrinn i Utvikling. Skulen skal skape endring og forbetring gjennom  
 skulebasert utviklingsarbeid. 

 
 
Utviklingsmål: 

 Å få meir kunnskap om og utvikle oss som klasseleiarar. 
 

 Å bli betre på rekning generelt, og på tvers av faga  
 

 
Utfordringar: 

 Tidsklemme, utfordrande å prioritere utvikling i ei stadig meir krevjande drift. 

 Ressursar; økonomi, lokale, utstyr, IKT 
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UTFORDRINGAR FOR HERØYSKULEN 
 
Analysearbeidet har avdekka at ein gjer mykje bra og rett arbeid for at alle elevar skal kunne 
tileigne seg meir kunnskap og lære meir. Ein lykkast i tillegg med å skape trivsel og gode 
relasjonar   - for dei aller fleste elevane våre. 
Som dokumentet viser, har ein også avdekka utfordringar og truslar som det må arbeidast 
med på ulike nivå framover. 
 
Dei utfordringar og truslar som ligg innanfor skuleavdelinga sitt handlingsrom, tar vi tak i 
sjølve gjennom dei strategiske satsingsområde våre. Dette arbeidet er allereie godt i gang og 
på stø kurs. 
 
I tillegg til desse, må det arbeidast med: 

1. Styrke støttefunksjonane rundt det pedagogiske arbeidet (jfr. side 9). I dette ligg også 
å ha tilgjengeleg datautstyr som verktøy for læring, for alle elevar generelt og for 
elevar med ulike typar vanskar spesielt. Kunnskapsløftet seier at alle elevar skal ha 
digitale ferdigheiter til bruk i dei ulike faga. Vi er ikkje der i dag. 

 
2. Stadig fleire elevar slit med utfordringar relatert til psykisk helse, eller vanskar 

relatert til heim og fritid. I mange tilfelle blokkerer dette for læring. Vi har 
tverrfaglege team, vi har PPT og vi har helsesøster   - men desse er ikkje til stades og 
kan følgje opp og arbeide i det daglege. Ein ser no at det kan vere behov for annan 
kompetanse i skulemiljøet, kompetanse inn mot sosialpedagogikk eller miljøarbeid. 
Dette må det arbeidast med framover. 

 
 

                             
 
 
Dokumentet «Strategi for skuleutvikling» gjeld for perioden 2015 – 2018, men skal årleg 
evaluerast. 
Neste revisjon vert februar 2016. 



 

 
Kulturavdelinga 

 

SAKSFRAMLEGG 

  
 

Sakshandsamar: AK Arkivsaknr: 2014/1427 
    Arkiv: 143 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

71/14 Komite for næring, kultur og idrett 15.12.2014 

172/14 Kommunestyret 17.12.2014 
 
 
 
VEDK. AVGRENSA REVIDERING AV HANDLINGSPROGRAMMMET I 
KOMMUNEDELPLAN FOR IDRETT, FYSISK AKTIVITET OG FRILIFTSLIV 2015-
2018.     
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 

1. Herøy kommune vedtek i medhald av plan og bygningslova § 20-5 det reviderte 

Handlingsprogrammet i Kommunedelplan for idrett og fysisk aktivitet for 2015-2018 

slik det ligg føre. 

2. Tiltaka i handlingsprogrammet som er avhengig av kommunal medfinansiering, kan 

ikkje setjast i verk før dei er politisk behandla. 

3. Tiltak som ikkje er avhengig av økonomiske midlar frå kommunen, kan setjast i verk 

dersom dei er førehandsgodkjent i kommunen og finansieringa er godkjent. 

 
 
 
 
Særutskrift: 
Kulturleiar 
Folkehelsekoordinator 
Aktuelle lag og organisasjonar 
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Vedlegg: 
Gjeldande Handlingsprogram for Kommunedelplan for idrett, fysisk aktivitet og friluftsliv. 
Nytt forslag til prioritert Handlingsprogram for kommunedelplan for idrett, fysisk aktivitet og 
friluftsliv. 
Saksprotokoll frå NKI-komiteen av 15.09.2014. 
Innspel frå Flusund og Berge Grendelag 
Innspel frå Frøystad Grendelag 
Innspel til handlingsprogrammet frå Gurskøy IL. 
Innspel frå Leikanger Grendahus 
Innspel frå Tjørvåg IL 
Innspel til aktivitetskalendaren frå Tjørvåg IL 
Tilbakemelding frå Fylkesmannen 
 

 
Saksopplysningar: 
 
Komite for næring, kultur og idrett gjorde i møte 15.09.2014 vedtak om at det skal gjerast ei 
avgrensa revidering av kommunedelplanen for idrett, fysisk aktivitet og friluftsliv. 
Administrasjonen fekk fullmakt til å sende ut eit forslag til revidert handlingsprogram etter 
møte i arbeidsgruppa der også idrettsrådet er med. Forslaget vart sendt ut til lag og 
organisasjonar, og låg ute på høyring i 30 dagar fram til 30.11.2014. 
 
Kommunedelplan for idrett, fysisk aktivitet og friluftsliv 2011- 2014 for Herøy går ut ved 
utgangen av året. Pga stort arbeidspress på fleire personar som skal ha ansvar for 
revideringa, har ein ikkje kome skikkeleg i gong med revideringsarbeidet, og ein såg også 
tidleg at det ville verte vanskeleg å greie det i år. Siktemålet må i staden vere at ein startar 
arbeidet med full revidering av heile kommunedelplanen så snart som råd på nyåret. 
 
Administrasjonen har fått signal om fleire lag som har anlegg som dei ynskjer å få inn i 
planen slik at dei kan få søkje om førehandsgodkjenning og spelemidlar til neste år, dvs sist 
nemnte innan 15. januar 2015. 
 
NKI-komiteen gjorde derfor vedtak i møte 15.09.14 om å gjere ei avgrensa revidering av 
planen etter Pbl.§11-4 med justering av Handlingsprogrammet og høve for å ta inn anlegg i 
planen som det er aktuelt å søkje spelemidlar for dei komande 2 åra. 
  
Før forslaget til prioritert handlingsprogram for kommunedelplan for idrett, fysisk aktivitet og 
friluftsliv vart sendt ut på høyring, vart det arrangert / kalla inn til eit ope oppstartmøte eller 
eit medverknadsmøte, saman med idrettsrådet, idrettslaga, grendelaga og øvrige aktuelle 
lag og organisasjonar. Fylke og idrettskrets deltok også på møtet. 
 
Vidare vart arbeidsgruppa for planen som var i sving i høve revidering 2010, kalla inn til 
møte, og forslag til ei avgrensa revidering av handlingsprogrammet vart utarbeida. Den 
øvrige delen av planen er ikkje berørt av revideringa.  
 
I høve høyringa av planen som har lege ute i 30 dagar, har det kome inn 3 merknader / 
innspel i tillegg av innspel som kom inn i forkant av høyringa. 
Vurdering av merknader / innspel til handlingsprogrammet. 
 
Flusund og Berge Grendeleg ynskjer i samråd med kommunen å bygge folkehelseanlegg 
på Heidbana med tilknyting til Heid Turløyper. Planane er vurdert av fylkeskulturavdelinga 
som svært positive med nokre mindre merknader. 
 
Frøystad Grendelag ynskjer å bygge aktivitetsanlegg på den øvre delen av skuleområdet 
der aktivitetsplassen ligg i dag. Grendelaget har foreløpig ikkje fått avklaring på eigarskap av 
området. 
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Gurskøy IL ynskjer å bygge garasje / lager og kiosk i tilknyting til fotballanlegget på Leikong. 
I tillegg har dei ynskje om utviding av lysløypeanlegget på Leikongsætra. Det er i planane 
skissert fleire mindre anlegg. I samarbeid med Leikanger Grendahus vurderer GIL å bygge 
klubbhus i tilknyting til Grendahuset  
 
Leikanger Grendahus ynskjer utviding / rehabilitering av grendahuset med ny liten sal, 
lagerplass, fleirbruksrom, nytt utleigekjøkken. 
Ein del av planane vurderast å gjere i lag med Gurskøy IL. Det må vurderast om det vert 
påkrevd heis i prosjektet. 
Når planane er konkretisert, må det sjåast nærare på om prosjektet skal leggast under 
desentralisert ordning for kulturbygg. 
 
Tjørvåg IL ynskjer å bygge klubbhus, lager, garasje og garderober ved kunstgrasbane. 
Prosjektet ligg inne i handlingsplanen, men dei ynskjer justering av tala. Då tala er høgst 
usikre, vel administrasjonen å ikkje føre på kostnads- og finansieringstala i denne omgang. 
I tillegg ynskjer laget å bygge kunstgrasbane, 7-arbane, på treningsfeltet med event. 
overbygd hall. Dette er ført inn på uprioritert liste over langsiktige behov. 
 
Tjørvåg IL har planar for Fjelltrimmen til Gurskøyfjellet i høve at laget har starta merking/ 
skilting av turar i området. Dette er lagt inn på aktivitetskalendaren. 
 
Fylkesmannen har ikkje merknader til det reviderte Handlingsprogrammet for 
Kommunedelplan for idrett, fysisk aktivitet og friluftsliv 2015-2018 for Herøy. 
 
Øvrige innspel og justeringar i handlingsprogrammet er lagt inn av arbeidsgruppa for 
spelemidlar og administrasjonen før det vart sendt ut på høyring. 
  
Prioriteringane / rekkjefylgja i handlingsprogrammet er ikkje endra for dei anlegga som ligg 
over frå førre periode der også fleire har godkjente søknader og vil søkje på nytt innan 15. 
januar 2015. 
 
 

Vurdering og konklusjon: 
 
Rådmannen er positiv til den store aktiviteten som rår mellom idrettslaga, grendelaga og 
kommunen i høve bygging av ulike aktivitetsanlegg. Dette er viktige folkehelsetiltak som i 
stor grad heile befolkninga kan nytte seg av. Anlegga er også viktige sosiale møteplassar for 
trivsel og oppleving. 
 
Mange av tiltaka er i samspel med kommunen og næringslivet som begge er viktige 
bidragsytarar for at ein skal kome i mål med finansieringane. I dette høvet ser rådmannen 
nokre mørke skyer i horisonten som kan få fylgjer for kommunen sin medverknad i bygging 
av ulike aktivitetsanlegg i åra som kjem. 
 
Kommunedelplanen for idrett, fysisk aktivitet og friluftsliv er eit viktig reiskap for utvikling av 
fysisk aktivitet i kommunen, både for barn, ungdom og vaksne. Gjennomføring av tiltaka skal 
gjerast i den rekkjefylgje som vert lagt opp til i handlingsprogrammet så sant godkjenningar 
og finansiering er på plass. Framdrifta av denne gjennomføringa vil vere avgjerande for kva 
år tiltaka vert planlagde, godkjende og søkt spelemidlar for og gjennomførte / bygde. 
 
Rådmannen foreslår i medhald av §20-5 i plan og bygningslova at handlingsprogrammet i 
kommunedelplanen for idrett, fysisk aktivitet og friluftsliv 2015-2018 vert vedteke slik det ligg 
føre. 
 
Tiltaka i handlingsprogrammet som er avhengig av kommunal medfinansiering, kan ikkje 
setjast i verk før dei er politisk behandla. Tiltaka som ikkje er avhengig av kommunale 
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midlar, kan setjast i verk når dei er førehandsgodkjende i kommunen og har godkjent 
finansiering.  

 
 
Konsekvensar for folkehelse: Tiltaka i kommunedelplanen for idrett, fysisk 

aktivitet og friluftsliv er viktige tiltak for ei positiv 
folkehelse. 

 
Konsekvensar for beredskap: Tiltaka i kommunedelplanen er ikkje vurdert i høve 

konsekvensar for beredskapen 
 
Konsekvensar for drift: Fleire av tiltaka i kommunedelplanen kan få 

konsekvensar for drifta. 
 
Konsekvensar for økonomi: Fleire av tiltaka i kommunedelplanen kan få 

konsekvensar for økonomien i kommunen. 
 
 
 
Fosnavåg, 05.12.2014 
 
 
 
Erlend Krumsvik Eileen Gjerde 
Rådmann Avd.leiar 
 
 
 
Sakshandsamar: Andreas Kvalsund 
 
 
 
 



























 
Kulturavdelinga 

 

SAKSPROTOKOLL 

 - 
 

Sakshandsamar: AK Arkivsaknr: 2014/1427 
    Arkiv: 143 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

47/14 Komite for næring, kultur og idrett 15.09.2014 
 
 
 
AVGRENSA REVIDERING AV KOMMUNEDELPLAN FOR IDRETT, FYSISK 
AKTIVITET OG FRILUFTSLIV.     
 
Tilråding frå rådmannen: 
 

1. Komiteen for Næring, kultur og idrett vedtek etter PBL§11-4 å starte opp ei avgrensa 

revidering av handlingsprogrammet i kommunedelplan for idrett, fysisk aktivitet og 

friluftsliv for Herøy. 

2. Komiteen gjev administrasjonen fullmakt til å legge ut eit revidert handlingsprogram 

til høyring etter møte med lag og organisasjonar.  

 

Møtebehandling: 

Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteke. 

Vedtak i Komite for næring, kultur og idrett - 15.09.2014  

1. Komiteen for Næring, kultur og idrett vedtek etter PBL§11-4 å starte opp ei 

avgrensa revidering av handlingsprogrammet i kommunedelplan for idrett, 

fysisk aktivitet og friluftsliv for Herøy. 

2. Komiteen gjev administrasjonen fullmakt til å legge ut eit revidert 

handlingsprogram til høyring etter møte med lag og organisasjonar.  

 
 
 

Særutskrift: 
Kulturleiar 
Folkehelsekoordinator 
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Vedlegg: 
 
Gjeldande Handlingsprogram for Kommunedelplan for idrett, fysisk aktivitet og friluftsliv. 

 
 
Saksopplysningar: 
 
Kommunedelplan for idrett, fysisk aktivitet og friluftsliv 2011- 2014 for Herøy går ut ved 
utgangen av året. Planen har vore å få gjort revideringa av planen i løpet av 2014. 
 
Pga stort arbeidpress på fleire personar som skal ha ansvar for revideringa, har ein ikkje 
kome skikkeleg i gong med arbeidet, og vi ser også at det vil verte vanskeleg å greie det i år. 
Siktemålet må vere at ein startar arbeidet så snart som råd på nyåret. 
 
Vi har fått signal om fleire lag som har anlegg som dei ynskjer å få inn i planen slik at dei kan 
få søkje om førehandsgodkjenning og spelemidlar til neste år, dvs innan 15. januar 2015. 
Administrasjonen foreslår derfor å gjere ei avgrensa revidering av planen etter Pbl.§11-4 
med justering av Handlingsprogrammet og høve for å ta inn anlegg i planen som det er 
aktuelt å søkje spelemidlar for dei komande 2 åra. 
  
For å få dette til tenkjer vi å arrangere / kalle inn til eit ope møte saman med idrettsrådet, 
idrettslaga, grendelaga og øvrige aktuelle lag og organisasjonar. Det kan gjerne vere eit 
såkalla oppstartmøte eller eit medverknadsmøte. Fylke og idrettskrets har signalisert at dei 
gjerne vil vere med på eit slikt møte. 
 
Vi tenkjer også å samle arbeidsgruppa for planen, som var i sving i høve revidering  av 
planen i 2010 og som også har vore inne ved eit par rulleringar. 
 

 
Vurdering og konklusjon: 
 
Rådmannen er positiv til at ein på kort varsel tek tak i saka slik at ikkje manglande oppdatert 
handlingsprogram skal verte til hinder for at lag og organisasjonar og kommunen kan søkje 
om førehandsgodkjenning og spelemidlar det komande året. 
 
I høve til plan og bygninglova står det vedk. rullering av handlingsprogrammet: 
 
Det kan vise seg nødvendig å gjennomføre en rullering av handlingsprogrammet i løpet av 

planperioden, ofte hvert år som følge av endret framdrift på aktuelle tiltak og prosjekter. Rulleringen 

kan innebære endringer i prioriteringer, og anlegg fra planens langsiktige del kan overføres til 

handlingsprogrammet. Mindre anlegg som for eksempel nærmiljøanlegg og mindre ordinære anlegg, 

kan tas inn i planen og innarbeides i handlingsprogrammet. Mindre ordinære anlegg i denne 

sammenheng kan være anlegg som i tilskuddordningen av spillemidler kommer inn under ordningens 

hovedregel for tilskudd, som pr 2013 gir mulighet for tilskudd på 1/3 av kostnadene, med maksimalt 

tilskuddsbeløp på kr 1 000 000. 

Vedk. rullering av kommunedelplanar sin handlingsdel står det m.a. i lovverket: 
 

For den årlige rullering av kommuneplanens handlingsdel, jf. § 11-1, skal kommunen innhente 

synspunkter fra berørte statlige og regionale organer og andre som har ansvar for gjennomføring av 

tiltak i handlingsdelen. Forslag til vedtak i kommunestyret (her komiteen for NKI) skal gjøres offentlig 

minst 30 dager før kommunestyrets (her komiteen for NKI)  behandling. 
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Slik rådmannen tolkar plan og bygningslova, vil det vere avgrensa kva anlegg som kan 
takast opp i handlingsprogrammet i denne omgang. Større anlegg med totalkostnadar over 
2-3 mill alt etter kva ordning ein søkjer om tilskot i, må henvisast til revideringa av planen 
som administrasjonen tek sikte på å gjere i løpet av 2015 og gjeldande frå 2016. 
 
Kva anlegg som kan takast inn i planen må vurderast i arbeidsmøte etter at det er 
gjennomført Medverknadsmøte med fylke, idrettskrets, idrettsråd, kommune og lag og 
organisasjonar. 

 
 
 
 
Konsekvensar for folkehelse: Å få gjort handlingsprogrammet i kommundelplan 

for idrett, fysisk aktivitet og friluftsliv tilgjengeleg for 
lag og organiasjonar det komande året, vil vere 
svært positivt for aktuelle folkehelseprosjekt. 

 
Konsekvensar for beredskap: Ikkje større konsekvensar for beredskapen. 
 
Konsekvensar for drift: Event. nye anlegg kan berøre drifta til kommunen, 

men dei må i så fall knytast til eigne vedtak  
 
 
 
Fosnavåg, 12.09.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Eileen Gjerde 
Rådmann Avd.leiar 
 
Sakshandsamar: Andreas Kvalsund 
 
 
 
 





















































 

 
Assisterande rådmann 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: OJK Arkivsaknr: 2012/381 
    Arkiv: 210 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

215/14 Formannskapet 18.11.2014 

46/14 Komite for Helse og omsorg 20.11.2014 

55/14 Komite for næring, kultur og idrett 17.11.2014 

39/14 Komite for oppvekst 03.12.2014 

173/14 Kommunestyret 17.12.2014 
 
 
 
TERTIALRAPPORT PER 01.09.2014.     
 

Møtebehandling: 

Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken 

Tilråding i Komite for oppvekst - 03.12.2014  

Saka vert tatt til vitande. 
 
 
 
 

Møtebehandling: 

Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteke. 

Tilråding i Komite for næring, kultur og idrett - 17.11.2014  

Saka vert tatt til vitande. 
 
 
 
 

Møtebehandling: 

Formannskapet si tilråding vart samrøystes vedteken 
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Tilråding i Komite for Helse og omsorg - 20.11.2014  

Saka vert tatt til vitande. 
 
 
 
 

Møtebehandling: 

Rådmannen si tilråding vart samrøystes vedteken: 

Tilråding i Formannskapet - 18.11.2014  

Saka vert tatt til vitande. 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Saka vert tatt til vitande. 
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
Særutskrift: 
 

- Rådmannen si leiargruppe 
- Kommunerevisjonen 
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Vedlegg: 
 
Prenta vedlegg 
 

1. Tertialrapport frå rådmannens leiargruppe 
2. Planoversikt frå Utviklingsavdelinga 

 
 
Saksopplysningar: 
 
Saka gjeld tertialrapport pr. 1.9.2014. 
 
Bakgrunn 
I K-sak 53/02 vart det vedteke reglement for rapportering av løpande drift og 
prosjekt. Etter dette skal det rapporterast kvart tertial på sjukefråvær, teneste, vedtak 
og prosjekt. 
 
Sjukefråvær 
Kommunestyret har i K-sak 17/03 vedteke:  
 

"Herøy kommune teiknar samarbeidsavtale med trygdeetaten for eit meir 
inkluderande arbeidsliv. Samarbeidsavtalen skal gjelde frå 1 april 2003." 

 
Eit av føremåla med samarbeidsavtalen er å få ned sjukefråværet. For å følgje med 
utviklinga i sjukefråværet skal det rapporterast for dette kvart tertial.  
 
IA- avtalen vart resignert i desember 2010. Partane er NAV Arbeidslivssenter, 
arbeidstakarorganisasjonane ved Fagforbundet lokalt og arbeidsgjevar ved 
rådmannen. Ny avtale gjeld til 31.12.2013. 

 
Vedtaksrapportering 
Vedtaksrapportering omfattar oppfølging av vedtak fatta i politiske organ. På denne 
måten skal formannskapet og kommunestyret kvart tertial få ei oppdatering på kor 
langt ein har kome i oppfølginga. 

 
Tenesterapportering 
Denne rapportering omfattar avvik i kommunen si oppfølging av innbyggarane sine 
rettar etter lovverk, lokale vedtekter, retningsliner og vedtak. Avviket kan vere 
registrert i form av avviksrapportar frå medarbeidarar, rapport frå tilsynsorgan, 
revisjonsrapportar eller som klage frå innbyggarane. 
 
Prosjektrapportering 
Det er utarbeidd prosedyrar for planlegging og gjennomføring av anlegg og 
byggeprosjekt frå eit prosjekt vert planlagt, finansiert, lagt ut på tilbod/innhenta tilbod, 
gjennomført og til det er avslutta (inklusive sluttrekneskap). Status for dei ulike 
prosjekta skal rapporterast.  
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Vurdering og konklusjon: 
 
Når det gjeld rapporteringa, peiker rådmannen særleg på fylgjande forhold: 
 
Organisasjon 
Kommunen har hatt ei positiv utvikling i sjukefråveret. 
 
Vedtaksrapportering 
Vedtaksrapporteringa er ikkje fullstendig enno.  
 
Tenesterapportering 
Frå dei ulike avdelingane si rapportering: 
 
Anlegg- og driftsavdelinga 
Avdelinga peikar på at servicenivået ikkje er på eit akseptablet godt nivå. 
 
Barnehageavdelinga 
Barnehagane leverer god kvalitet på tenestene. 
 
Barn, familie og helseavdelinga 
Det har særleg vore utfordringar på legesida og i psykiatrien. 
 
Eigedomsavdelinga 
Avdelinga rapporterer om bygningsmessige avvik. 
 
NAV Herøy 
Ingen spesiell merknad. 
 
Bu- og habiliteringsavdelinga 
Ingen spesiell merknad. 
 
Kulturavdelinga 
Ingen spesiell merknad. 
 
Pleie- og omsorgsavdelinga 
Resultata frå brukarundersøkingane i avdelinga var gjennomgåande gode. 
 
Skuleavdelinga 
Skulen har utfordringar i forhold til å få tildelt timeramme til å halde i forhold til alle 
behov for tilrettelegging. 
 
Utviklingsavdelinga 
Ingen spesiell merknad. 
 
Prosjektrapportering 
Ingen spesiell merknad 
 
Lokalsamfunn 
Ingen spesiell merknad. 
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* * * 
 
Det er nedsett ei arbeidsgruppe som skal vurdere ein revisjon av tertialrapporteringa 
til neste rapportering.  
 
 
 
Fosnavåg, 08.10.2014 
 
 
 
Erlend Krumsvik Olaus-Jon Kopperstad 
 
 
 
 







































































































































































































 

 
Søre Sunnmøre landbrukskontor 

 

SAKSFRAMLEGG 

 - 
 

Sakshandsamar: ANNLOB Arkivsaknr: 2014/1777 
    Arkiv: V62 

                              
 

Utvalsaksnr Utval Møtedato 

127/14 Maritim og teknisk komite 09.12.2014 

174/14 Kommunestyret 17.12.2014 
 
 
 
HØYRING - FRAMLEGG TIL OPPHEVING AV KONSESJONSLOVA OG 
BUPLIKTA     
 

Møtebehandling: 

Landbruksjef Anne Kathrine Løberg møtte. 
 
 

Samrøystes tilråding i Maritim og teknisk komite - 09.12.2014  

 
 
 
 
 
 
Tilråding frå rådmannen: 
 
Saka vert lagt fram utan tilråding til vedtak. Maritim og teknisk komite utformar 
framlegg til vedtak i møtet.  
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Særutskrift: 
 
Søre Sunnmøre Landbrukskontor 
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Vedlegg: 
 

Nr. Namn  

1 Brev frå LMD 15.10.2014 

2 Høyringsnotat 15.10.2014 

 

 
Saksopplysningar: 
 
Landbruks- og matdepartementet (LMD) sende framlegg om å oppheve konsesjonslova 

og buplikta på høyring i brev av 15.10.2014. Høyringsfristen er sett til 15.01.2015. 

Framlegget inneberer at ein ikkje treng løyve (konsesjon) frå offentleg mynde ved erverv 

av fast eigedom. Det er og framlegg om å oppheve buplikt ved erverv av 

landbrukseigedom. LMD meiner at endringane i framlegga vil styrke den private 

eigedomsretten og at omsetnad av eigedom mellom private vert enklare. Det er og eit 

mål for regjeringa å forenkle og redusere landbruksbyråkratiet. 

LMD meiner det ikkje lenger er behov for kontroll ved omsetting av landbrukseigedomar. 

Årsaka er at det er få som får avslag på konsesjon og at behovet for kontroll vert liten. 

Departementet skriv vidare at vern av landbruket sine produksjonsareal vert teke i vare 

gjennom reglane i plan- og bygningslova og reglane i jordlova om omdisponering og 

deling. Dei meiner at reglane om driveplikt bidreg og til å oppretthalde landbruket sine 

produksjonsareal, men at konsesjonslova kan ha ein indirekte verknad som styrkar 

driveplikta.  

Departementet meiner at omsyna som grunngir buplikta ikkje er nok til å halde fram med 

reglar om buplikt. Det er usikkert om det er buplikta åleine eller omsyn til anna arbeid 

eller kjensler for eigedomen som styrer kvar ein vert busett.  

I Herøy kommune er det handsama 29 konsesjonssaker siste 10 åra. I alle sakene fekk 

søkjaren konsesjon. I 3 saker vart det gitt konsesjon då eigedomen vart lagt til anna 

landbrukseigedom (tilleggsjord). I 7 saker vart det sett vilkår om buplikt i 5 år. Alle 

konsesjonsvedtak og vedtak om fritak frå buplikt vert handsama politisk.     

 
Konsesjonslova har som føremål ”.. å regulere og kontrollere omsetning av fast eiendom 

for å oppnå et effektivt vern om landbrukets produksjonsarealer og slike eier- og 

bruksforhold som er mest gagnlige for samfunnet.”  I føremålet til lova vert det teke 

omsyn til framtidige generasjonar sitt behov, landbruksnæringa, behov for 

utbyggingsgrunn, miljøet, naturverninteresser, friluftsinteresser og omsynet til busetting. 

Konsesjonslova er ikkje ei serskild landbrukslov, men den har størst innverknad ved 

erverv av landbrukseigedom. Grunngjevinga for lova er at ervervet kan vere i strid med 

samfunnet sine behov for utnytting av eigedomen. Kommunen avgjer saka i fyrste 

instans ved å gi løyve, avslag eller løyve med vilkår.  

Det er ikkje alle eigedomsoverdragingar som treng konsesjon. Det kan vere unntak ut frå 

eigedomen sin karakter eller ut frå ervervar si stilling.  
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Konsesjonsfri eigedomsoverdraging:  

 Tomter som ikkje er meir enn 2 dekar, der det skal byggast hus eller fritidsbustad 

og som er godkjent for frådeling. Tomta må byggast på innan 5 år. 

 Andre areal som det ikkje er bygd på, men som er regulert til anna enn LNF.  

 Eigedom det er bygd på der eigedomen sitt totale areal ikkje er større enn 100 

dekar. Fulldyrka og overflatedyrka jord må ikkje vere meir enn 25 dekar.  

 

 Nå det er eigaren sin ektefelle eller ein som er i nær familie med eigaren som 

skal ta over eigedomen.  

 Viss eigedomen har bygningar som er eller har vore nytta til heilårsbustad, og 

fulldyrka og overflatedyrka jord er meir enn 25 dekar, er vilkåret for 

konsesjonsfridomen at ny eigar busett seg på eigedomen. 

  

Andre eigedomsoverdragingar enn dei som er nemnd over krev konsesjon. Ved 

handsaming av konsesjonssøknader som gjeld landbrukseigedomar skal det leggast 

serskild vekt på: 

1. om det avtalte prisen ivaretar hensynet til en samfunnsmessig forsvarlig 

prisutvikling 

2. om erververs formål ivaretar hensynet til bosettingen i området 

3. om ervervet innebærer en driftsmessig god løsning 

4. om erverver anses skikket til å drive eiendommen 

5. om ervervet ivaretar hensynet til helhetlig ressursforvaltning av kulturlandskapet 

 

Lovbestemt buplikt gjeld nære slektningar eller dei med odelsrett som ikkje søkjer 

konsesjon. Det kan settast vilkår om buplikt når andre enn dei som er nemnd over søkjer 

konsesjon.  

 
 
Vurdering og konklusjon: 
 
Departementet sitt framlegg er å oppheve heile konsesjonslova og å oppheve regelen 

om buplikt ved erverv av landbrukseigedom. Grunngjevinga for framlegget er at det vil 

føre til ei forenkling og at det vil styrke den private eigedomsretten. 

Tal på konsesjonssøknadar i Herøy kommune siste 10 åra viser at det vert handsama i 

snitt 3 søknadar pr år. Alle søkjarane har fått konsesjon. Det vart sett vilkår i 12 saker.  

Om ein endrar lovverket slik departementet foreslår eller ein lar lovverket vere uendra, 

vil det ha liten innverknad på omsetting av landbrukseigedomar i kommunen. Praksisen 

syner at alle som har søkt konsesjon har fått innvilga konsesjon.  

Det ligg mykje politikk i om kommunen ynskjer ei endring i lovverket slik departementet 

foreslår. Saka vert difor lagt fram for Maritim og teknisk komite utan framlegg til tilråding.  



Side 5 av 5  

 

 
Konsekvensar for folkehelse: Ingen 
 
Konsekvensar for beredskap: Ingen 
 
Konsekvensar for drift: Ingen 
 
Konsekvensar for økonomi: Ingen 
 
 
 
Fosnavåg, 25.11.2014 
 
 
Erlend Krumsvik Anne Kathrine Løberg 
Rådmann Landbrukssjef 
 
 
 
 
 



































































Delegerte�saker�frå�avdelingane

DS�469/14�Tømrer�Service�AS�31/112�-�Løyve�til�oppføring�av�tomannsbustad�og�garasje

26.11.2014�00:00:00�Tømrer�Service�AS

DS�470/14�Larsen�Invest�AS��37/358�-�Løyve�til�bruksendring�19.11.2014

00:00:00�Prosjektbygg�AS

DS�471/14�Egersund�Herøy�AS�22/48�-�Ferdigattest�02.12.2014�00:00:00

Multiconsult�AS,�Egersund

DS�472/14�Boguslaw�Lopuszynski�34/401�-�Løyve�til�oppføring�av�garasje

26.11.2014�00:00:00�Jolanta�Lopuszynska

DS�473/14�Magnus�Lillestøl�og�Olaug�Janne�Husøy�-�60/375�-�Einebustad

10.11.2014�00:00:00�Anebyhus�as

DS�474/14�Ferdigattest�-�fyllingsarbeid�på�79/83�24.11.2014�00:00:00

Sporstøl�Arkitekter�as

DS�475/14�Petter�Oskar�Pettersen�Notø��40/6��-�Mellombels�bruksløyve

04.12.2014�00:00:00�Bygg�&�System�AS

DS�476/14�Tømrer�Prosjekt�as�-�37/503�-�Støttemur�01.12.2014�00:00:00

Tømrer�Service�as

DS�477/14�Ferdigattest�for�hotell,�konsertsal,�kino�og�simulatorsenter�i

Fosnavåg�sentrum�20.11.2014�00:00:00�SE-Arkitektur�AS

DS�478/14�Frank�Abrahamsen��83/86�-�Løyve�til�tiltak�21.11.2014�00:00:00

Frank�Abrahamsen

DS�479/14�Herøy�kommune�37/394�Løyve�til�sanering�og�gjenoppbygging�av

brannskada�leilegheit�27.11.2014�00:00:00�Recover�Nordic�AS

DS�480/14�Aurvoll�og�Furesund��29/58�-�Ferdigattest�masseutskifting

02.12.2014�00:00:00�Aurvoll�og�Furesund�AS

DS�481/14�Mellombels�bruksløyve�-�4/307�01.12.2014�00:00:00�Haugen



Ingeniørkontor�as

DS�482/14�Ferdigattest�-�33/25�20.11.2014�00:00:00�Børge�Berstad

DS�483/14�Ferdigattest�-�38/78�17.11.2014�00:00:00�Ivar�Sulebakk

DS�484/14�ferdigattest�-�35/158�24.11.2014�00:00:00�Frode�Njål�Hide

DS�485/14�Ferdigattest�-�38/138�17.11.2014�00:00:00�Egil�K.�Pedersen

DS�486/14�Herøy�Vasslag�BA�gnr�37�-�Mellombels�bruksløyve�og

førehandsvarsel�28.11.2014�00:00:00�Frantzen�Maskinstasjon�AS

DS�487/14�Herøy�kommune��34/84�-�Ferdigattest�for�opparbeiding�av

parkeringsplass�02.12.2014�00:00:00�Aurvoll�og�Furesund�AS

DS�488/14�H.�Kadir�Dikbas�4/77�-�Løyve�til�oppføring�av�garasje�og�tilbygg�til

einebustad�21.11.2014�00:00:00�Utviklingsavdelinga�m.fl.

DS�489/14�Tømrer�Prosjekt�AS�60/382�-�Mellombels�bruksløyve�for�seksjon�1

27.11.2014�00:00:00�Tømrer�Service�AS



Referatsaker



Referatsaker
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